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Задължение

Фестивал За Гинес Мистерия

Общините ще застраховат
имотите си срещу бедствия

Стр. 2

Стр. 17

„Пей, сърце” започва
за шести път в Кюстендил

Стр. 16

Първи сме в ЕС по пари за
полиция, последни - за пенсии

Стр. 22

Вместо за Флоренция
Бербатов лети за Мюнхен

Стр. 3

Станишев оглавява дебата на
Социнтерна за изход от кризата
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Тенденция

Атина планира икономически
зони с български заплати

Стр. 9

Руската държавна телевизия
и радиокомпания РТР смята, че
приключенията на вълка и за-
ека от анимацията “Ну, погоди”
са вредни за здравето и разви-
тието на децата. Филмът
съдържа “сцени на насилие”,
съобщиха местни медии. Зато-
ва бе взето решение “Ну, пого-
ди” в Русия да се излъчва от 1
септември само след 23 ч. От
медията смятат, че филмчето

Анимацията „Ну, погоди”
бе обявена за вредна

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Цунамито на криво-
разбраната политко-
ректност достигна и
Русия. Решението на
държавната руска теле-
визия да изреже кадрите
от световноизвестната
анимация “Ну, погоди”, в
която вълкът пуши, или
да ги остави, но да
излъчва филма във време-
то за възрастни, е про-
сто акт на идиотизъм
от страна на политици-
те, които се опитват да
бъдат в крак със светов-
ната “мода”.

Само да припомним, че
руснаците не са самотни
в тая глупост. Миналата
година американско изда-
телство обяви, че ще ре-
дактира творбите на
Марк Твен, за да разкара
от тях думата “негър”.
Била обидна. Затова
“негър” се заменяло с
“роб”. Явно тази дума не
е обидна. През същата
2011 г. германската асо-
циация на жените-еванге-
листки поиска да се цен-
зурира “Пипи дългото чо-
рапче”, защото книгата
била пълна с “колониални
расистки стереотипи”.
По-рано, през 2005 г., ан-
глийски театрални на-
чалници решиха да префа-
сонират “Снежанка и се-
демте джуджета” само
на “Снежанка”, защото
думата “джуджета” била
обидна за хората с нисък
ръст. В тази срамна
“мода” се вписва и исто-
рията у нас от последни-
те седмици с “махането”
на Ботев от учебниците.

На тази тенденция
трябва да се сложи някъ-
де край. Не може поради
това, че някоя социална
или етническа, или рели-
гиозна група се е почув-
ствала засегната, да се
правят на маймуни сто-
тици милиони хора, от-
раснали с определени
произведения и дори фор-
мирани като личности
от тях. В противен слу-
чай ни очакват нови
“тъмни векове”, но на
либералния фундамента-
лизъм.

Все още не се знае кои други известни филми ще бъдат засегнати
от Закона за защита на децата от вредна информация

Започна реставрацията на паметника на Цар Освободител пред
Народното събрание. Реставрацията ще струва 1,5 млн. лв. Монументът
не е ремонтиран, откакто е поставен преди повече от 100 години

Цунами от
идиотизъм

РАЯТ ЗА МОСКОВСКИТЕ
УЧЕНИЦИ Е КРАЙ КАМЧИЯ

Стр. 12

противоречи на новия Закон за
защита на децата от вредна
информация, който влиза в сила
след броени дни.

“Имаме само две възможно-
сти - да нарушим закона или да
показваме “Ну, погоди”, но
късно през нощта”, сподели
пред “Ехото на Москва” ръково-
дителят на студио за деца и
младежки програми РТР Татя-
на Циварьова. Анимацията дори

бе включена в категорията “фил-
ми за възрастни” заради факта,
че поведението на вълка е “не-
морално” - той пуши, държи се
грубо с малките, жените и възра-
стните и дава лош пример на
децата.

Все още не се знае кои дру-
ги известни кинофилми и ани-
мации ще бъдат засегнати от
Закона за защита на децата от
вредна информация. В интернет

пространството по този повод
блогърите предлагат на чинов-
ниците да забранят “Приключе-
нията на Том Сойер”, тъй като
пропагандирал идеята за скит-
ничеството, както и филма
за крокодила Гена и Чебураш-
ка. В един от епизодите те се
целуват, което може да се смет-
не за пропаганда на хомосексу-
ализма, а това би потресло пра-
вославния клир.

Стр. 5

—ÍÓÔËÂ ÔÓÚ‚˙‰Ë ‚ ÂÔÓ-
Ú‡Ê, ˜Â ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘‡Ú‡ ÂÍÒ-
ÔÓÁËˆËˇ ˘Â ·˙‰Â ÓÚ ·˙Î„‡-
ÒÍË ÒÂ‰ÌÓ‚ÂÍÓ‚ÌË ÍÌË„Ë Ë
˙ÍÓÔËÒË
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България

Малка обява
Диплома № 019777 на Станимир Михайлов Дърва-
ров рег. № 18724, издадена на 18.07.2001 г. НЕВА-
ЛИДНА

Жители на Перник и общината, полу-
чили еднократната социална помощ от
325 лв. и средства от Междуведомствена-
та комисия за възстановяване на щетите
от земетресението от 22 май, няма да се
наложи да връщат пари, реши вчера ка-
бинетът. “Хората, получили финансова
помощ от АСП и от Междуведомствената
комисия за възстановяване и подпомага-
не, няма да връщат пари”, съобщи дослов-
но пресслужбата на Министерския съвет.

Снимка Мариета ТОМОВА

Цяло лято софийските малчугани се радват на хубавото време

Перничани няма да връщат помощи,
правителството даде заден
Общините задължително да застраховат
имотите си срещу природни бедствия
и земетресения, реши МС

Веселка ВЕНКОВА Преди два месеца правителството
обяви, че всеки, който е получил от ед-
нократната помощ и по-късно вземе пари
от Междуведомствената комисия, ще
трябва да върне “помощта”, защото не
можело два пъти да се получават сред-
ства за една и съща щета.

Вчера МС отмени целия чл.4 от соб-
ственото си постановление за осигуря-
ване на допълнителни средства по бюд-
жета на МТСП за подпомагане на лица-
та, пострадали при земетресението на
22 май. Отмяната на разпоредбата озна-

чава, че отпада изискването хората, ко-
ито са получили финансова помощ и от
Агенцията за социално подпомагане, и
от Междуведомствената комисия за
възстановяване и подпомагане към МС,
да върнат 325-те лева, дадени от АСП.
Уточнено бе, че постановлението е при-
ето на вносител. От правителствения
пресцентър обясниха, че решението за-
сяга около 180 души. Не се разбра дали
и занапред ще може да се получават
двете помощи.

Кабинетът предложи и промени в За-
кона за общинската собственост, които
въвеждат като задължение общините да
застраховат всички застроени общински
имоти срещу природни бедствия и земе-
тресение. Решение за това кои имоти -
частна общинска собственост, ще бъдат

задължително застраховани, ще взема
Общинският съвет. Предложената от каби-
нета мярка за ограничаване на последст-
вията и за по-безболезнено преодолява-
не на щетите, предизвикани от природни
бедствия, била разработена съвместно с
Националното сдружение на общините в
Република България.

Задължението на общините да застра-
ховат имотите си според сегашните раз-
поредби на Закона за общинската собст-
веност не определя обхвата на рисковете.
Приемането на новите текстове трябва да
позволи компенсиране на общинските
разходи при ремонтно-възстановителни
работи на засегнати имоти общинска соб-
ственост и възобновяване на предоставя-
ните на населението публични услуги,
надява се правителството.

кспрезидентът Георги Първанов ще се включи активно в
политиката през есенния сезон, заяви той вчера пред
бТВ в първото си интервю след конгреса на БСП. Той
обяви, че може да прави политика и да отстоява идеи,
независимо от това на какъв пост се намира. Имам пре-
тенцията да налагам лидерска позиция по определени
теми, по проблеми, които вълнуват мен, партията и обще-
ството, и ще го правя за в бъдеще, поясни Първанов. По
думите му БСП има нужда от консолидация, а не да
продължи разделението отпреди конгреса. Според Първа-
нов ръководството има нагласа да налага силови реше-
ния, което среща недоволството на структурите в страна-
та. Ако искаме да привлечем повече от тези 18%, които
отчитат социологическите агенции, трябва да налагаме
дневния ред на парламента, коментира Първанов.

Ние не трябва да говорим като ГЕРБ и онези, които
искат да говорят като Бойко Борисов, грешат, категори-
чен е Първанов. Според него социалистите имат друга
риторика, тя може да е по-скучновата, по-делова, но за
сметка на това прецизна.

Първанов ясно зае позиция по повод скандала с из-
казването на Антон Кутев, който сравни БСП със СПИН.
“Не виждам виц и не съм само аз, който съм загубил
чувството си за хумор. Мисля, че само Кутев и председа-
телят, и може би Бойко Борисов, са се смели на тази
реплика”, каза Първанов и определи изказването на Кутев
като вредно и най-обидно в цялата история на партията.

Първанов нямало да става депутат. Той отново под-
черта, че ще работи за победата на БСП на изборите
догодина и че няма да оглавява “никакви крила” в пар-
тията.

Родилки от Кърджали са принуждавани да плащат по
няколко стотачки за почерпка на лекарите, за да получат
полагащите им се медицински грижи. В ролята на реке-
тьор била санитарка от отделението, съобщи бТВ. Сиг-
налът за рекета подал Самет Шефкет, който наскоро
станал баща за първи път. Мъжът бил чувал за порочната
практика и очаквал лекар директно да му поиска пари.
Но учудващото било, че санитарка изнудвала съпругата
му, докато ражда. “Санитарката в това отделение непо-
средствено преди раждане я предупреждава да внимава
кой е около нея и кой ще съдейства за раждането, за да
знае след това на кого да дава почерпка, така да го
наречем. Поставете се на мое място. Аз си помислих, ако
не ги дам, може моето бебе или съпругата ми да не
получи нужната медицинска грижа. Това е нещото, което
ме подбуди да дам тези пари”, разказва Самет Шефкет.

Почерпката струвала 200 лв. на роднините. Парите
били разпределени между екипа, а най-малко получила
санитарката, уговорила сделката - 10 лв.

От болницата отричат в родилно отделение да се
искат пари. Според тях ставало въпрос за обичай. “В това
отделение никога не са искани пари и никога не са взи-
мани. Ако случайно този господин е искал по някакъв
начин да благодари на някой, той го е направил по соб-
ствено желание. Има такъв обичай сред населението в
нашия район при получаване на някаква добра вест и
най-вече при раждането на дете да се дава някаква сума
от рода на 10, 20 лева за добрата новина. Но тази цити-
рана сума 200 лева за мен е просто абсурдна”, коменти-
ра началникът на родилното отделение д-р Ваня Ташева.

Първанов влиза активно
в политиката наесен

Родилки плащат
стотачки за почерпка
на лекарите Правителството взе

решение за безвъзмезд-
но предоставяне за уп-
равление на археологи-
ческия комплекс “Одеон”
- част от форумния ком-
плекс на Филипопол.
Имотът на ул. “Гурко” в
Пловдив бе под управле-
ние на Министерството на
културата и имаше съста-

България ще участва в реконст-
рукцията на международното учили-
ще на НАТО в Монс с 144 352 евро.
Това стана ясно, след като прави-
телството одобри проект на мемо-
рандум между страните членки на
НАТО относно финансирането на

Подариха реставрирания
„Одеон” в Пловдив на общината

вен акт за публична
държавна собственост.
След разговори между
областния управител и
кмета на Пловдив, и два-
мата активисти на ГЕРБ,
било постигнато споразу-
мение Здравко Димитров
да направи необходимо-
то имотът да бъде предо-
ставен на общината за

по-доброто стопанисване
и развитие.

На 28.07.2012 г. упра-
вителят на Пловдивска
област Здравко Димит-
ров внесъл в МК положи-
телно становище за
безвъзмездното предо-
ставяне на имота на об-
щина Пловдив. Според
него актът е в интерес на

гражданите на Пловдив и
е в синхрон с цялостната
политика на правителст-
вото за подкрепа съхра-
нението и развитието на
културно-историческото
наследство, както и оси-
гуряването на по-добро
популяризиране на
Пловдив и областта в
чужбина.

България ще даде 144 352 евро
за ремонт на училище на НАТО

проектирането и изграждането на
нови съоръжения за международно-
то училище на Върховното главно-
командване на Обединените въоръ-
жени сили на НАТО в Европа.

Меморандумът предвижда спра-
ведливо разпределение на годиш-

ните вноски между участващите
страни на база реален брой учени-
ци. Финансовият дял на България ще
бъде платен на равни вноски в пе-
риода 2014-2016 г. Средствата ще
бъдат планирани в бюджета на Ми-
нистерството на отбраната.

Тази година през сеп-
тември ни очаква хубава
есен с нормални темпера-
тури и валежи. Най-високи-
те стойности ще бъдат меж-
ду 32 и 37 градуса, най-
ниските - между 2 и 7 гра-
дуса, съобщиха синоптици-
те вчера. През по-голямата
част от първото десетдне-
вие над страната времето

Хубаво есенно време през септември
ще бъде предимно слънче-
во с температури, по-висо-
ки от обичайните. Около 2
и 6 септември ще има вре-
менни увеличения на об-
лачността и кратки прева-
лявания.

През второто де-
сетдневие ще настъпи
промяна в атмосферната
циркулация. През първите

дни температурите ще
бъдат по-високи от обичай-
ните. В средата на перио-
да ще настъпи чувствител-
но понижение, ще има и
валежи. Впоследствие вре-
мето отново ще се подоб-
ри, а температурите посте-
пенно ще се повишат.
След застудяването ще
има условия за образува-

не на слани. Повишена
вероятност за валежи и
понижение на температу-
рите има и в средата на
третото десетдневие. Сред-
ната месечна температура
за равнините ще е между
18 и 21 градуса, за високи-
те полета - между 15 и 17
градуса, а за планините -
между 4 и 9 градуса.

E
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Цитат на деняЦитат на деня

Ïî áàëêàíñêè òåìè ñå èçêàçâà
ãîâîðèòåëêàòà íà ÌÂíÐ, à çà
Áëèçêèÿ èçòîê è Çàíçèáàð -
âúíøíèÿò ìèíèñòúð‘ Лидерът на ВМРО Красимир Каракачанов коментира

сбъркания фокус на външната политика на страната

МВР-СИНДИКАТЪТ АЛАРМИРА:

Правят се опити за намаляване
протестите на полицаите

Забраната на кмета на Велико Търново е неоснователна, обидна и
унизителна, твърдят от федерацията

ластта се опитва да ограни
протестите на служителите в
сектор “Сигурност”, а според
кмета на Велико Търново Да-
ниел Панов членовете на и за протести, ако исканията им не бъдат

удовлетворени.
Според кмета на Велико Търново Да-

ниел Панов обаче провеждането на про-
тест на служителите на реда успоредно с
националното честване на 104-ата годиш-
нина от обявяването на Независимостта
на България застрашава обществения ред
в града. Явно господинът има несъмнени
данни за това, защото като основание за
забраната за провеждане на протеста е
посочил чл. 12, ал. 2, т. 2 от Закона за
събранията, митингите и манифестации-

те, предвиждащ именно такава хипотеза,
поясняват от синдиката. Оттам намират
този отказ за обиден и унизителен, тъй
като те са една от малкото организации
в България, които в годините са се дока-
зали като еталон за провеждане на мир-
ни протести, съответстващи на всички
изисквания на закона.

От синдиката напомнят, че именно
членове на федерацията са длъжностни-
те лица, които на 22 септември ще опаз-
ват обществения ред и ще се грижат за
безопасността на празнуващите гражда-

В
МВР-синдикалната федерация представ-
ляват заплаха за обществения ред. Това
се казва в позиция на профсъюза, огла-
сена вчера по повод изпратено на 23
август искане за провеждане на протест
на 22 септември в старопрестолния град.
От федерацията напомнят, че паралелно
с преговорите, които водят с ръководст-
вото на силовото ведомство за увеличе-
ние на заплатите на служителите в МВР
и промени в нормативни актове, регла-
ментиращи дейността им, те се подготвят

ни и гости на Велико Търново. Въпреки
реалното си право да обжалваме реше-
нието на Панов няма да го направим,
твърдят от профсъюза. За сметка на това
оставят на кмета възможността или да
огласи публично основанията, на които
смята провеждането на протестен митинг
на синдиката за заплаха за обществения
ред, или публично да се извини на близо
7000 служители на МВР, чиято главна
задача е именно опазването на общест-
вения ред и сигурността на гражданите,
заявяват от синдикалната федерация.

Президентът на ПЕС и ли-
дер на БСП Сергей Станишев
ще бъде водещ участник в дис-
кусията, с която ще започне
XXIV конгрес на Социалистиче-
ския интернационал. Днес в
Кейптаун Станишев ще обеди-
ни леви политически лидери от
цял свят около дебата за реше-
нията, които социалистите и со-
циалдемократите предлагат в

Станишев оглавява дебата на световната левица за изход от кризата
отговор на световната криза.
Президентът на ПЕС ще говори
за развитието на справедлива
икономика, гарантираща рас-
теж, висока заетост и социална
защита. Другите теми, по които
конгресът ще дискутира, са бор-
ба за защита на човешките пра-
ва и свободи и засилване на
представителната демокрация,
общ подход за мир, устойчиво

развитие и сътрудничество, из-
граждане на нов интернациона-
лизъм и нов тип солидарност
между хората и нациите.

По време на визитата си в
ЮАР Сергей Станишев ще про-
веде двустранни срещи с воде-
щи европейски и световни ли-
дери, включително с президен-
та на ЮАР Джейкъб Зума. В
официалната делегация на БСП

участват секретарят на НС на
БСП и евродепутат Кристиан
Вигенин и членът на ИБ на НС
на БСП и новоизбран зам.-пред-
седател на Социалистическия
интернационал на жените Де-
ница Златева.

В рамките на тридневното си
заседание конгресът предстои
да избере ново ръководство на
Социалистическия интернацио-

нал. Кандидат за лидерското
място е настоящият председа-
тел Георгиос Папандреу (ПА-
СОК, Гърция). За генерален се-
кретар изборът ще бъде между
Луис Аяла (Чили), който в мо-
мента заема тази длъжност, и
Мона Салин (Швеция). Кон-
гресът ще приеме и изменения
в устава на Социалистическия
интернационал.

“Изразявам своята дълбока съпричаст-
ност. Народите на България и Израел, но
и целият демократичен свят няма да до-
пуснат терорът и страха да ни отклонят от
нашата главна цел - толерантност, мир и
просперитет за нашите народи и цялото
човечество”. Това написа президентът
Росен Плевнелиев в книгата за съболез-
нования, поставена в Централната софий-

Президентът:

БЪЛГАРИЯ ДА НАПРАВИ ИЗВОДИ
ОТ АТЕНТАТА, ЧАКАМ ОТЧЕТ
Веселка ВЕНКОВА роризма, ние искаме да се направи нов

план за действие”, припомни Плевнелиев.
Освен президента на траурната цере-

мония присъстваха министрите Аню Анге-
лов и Делян Добрев, евродепутатката
Надежда Нейнски, кметицата на София
Йорданка Фандъкова, дипломати, духов-
ни лица, депутати.

Тук в България загубихме пет деца,
съпруги,  обичани братя - всеки със своята
житейска история, всеки - една вселена с

Еврейската агенция за подпомагане
на жертвите на тероризма ще даде
1500 долара на семейството на
българина Мустафа Кьосов, който
загина в бомбения атентат в Бургас,
отнел живота и на петима израелски
граждани, съобщи израелското
електронно издание Arutz Sheva. За
първи път Израел отпуска подобна
помощ на близките на неизраелска
жертва на тероризма, загинала
извън Израел. Жестът цели да
засвидетелства скръбта на евреите
по целия свят от смъртта на Кьосов
и да помогне на роднините му,
които в миналото преживяваха
благодарение на неговата заплата.

“Шалом” Максим Бенвенисти.
“Главната цел на тероризма е да ни

уплаши, да ни накара отново да живеем
затворени в гето, да се страхуваме и да
променяме начина си на живот. Няма да
позволим това да се случи, няма да забра-
вим невинните жертви, ще продължим да
живеем с вдигнати глави и горди, че сме
граждани на една силна и толерантна
държава”, пък бяха думите на зам.-пред-
седателя на духовния израилтянски съвет
Роберт Джераси, който подари роза на
майката на една от жертвите, за да я от-
несе в Израел. Джераси затрогващо раз-
каза как малко момиченце в деня след
атентата незабележимо оставило букетче
с рози до бордюра в двора на синагогата.
“Помълча за миг и си тръгна, а това беше
най-топлият жест в памет на невинните
жертви в този труден ден.”

Някои спазиха
еврейската

традиция и вместо
цвете сложиха

камъче в памет
на жертвите

В синагогата ритуално бяха запалени шестте свещи

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Ужасяващият път на тероризма не пра-
ви разлика между кръв и кръв, човек и
човек - със смразяваща кръвта слепота
терористите биха убили както българина
Кьосов, така и Кохава от Израел.  Бълга-
рия и Израел си сътрудничат и няма да
позволят да се отвори пропаст между две-
те страни, каза вицепремиерът и министър
по стратегическите въпроси, бивш начал-
ник на Генералния щаб на Израел Моше
Яалон.

Вие ли сте бащата на Мустафа, успях
да попитам синеок мъж около 60-те, с под-
пухнали от плач очи. “Да, аз”, отговори
човекът и веднага бе отведен под ръка
след свата си. Двамата - бащата и тъстът
на загиналия, заедно с братовчед на Му-
стафа Кьосов бяха най-охраняваните хора
на церемонията в Софийската синагога...

Роднините на загиналите поднесоха цветя на мястото на
бомбения атентат в Бургас вчера

ска синагога преди траурната церемония
на 28 август по повод 40 дни от смъртта на
шестте невинни жертви от атентата на 18
юли в Бургас.

След церемонията Плевнелиев заяви,
че очаква до 15 септември правителство-
то и компетентните институции да напра-
вят обществен отчет докъде е стигнало
разследването на атентата. “България
трябва да си направи своите изводи, да
действа адекватно, гъвкаво. Затова събрах
Консултативния съвет за национална си-
гурност, затова и се разбрахме, че Мини-
стерският съвет ще свърши работа по ня-
колко много важни теми, които бяха не
само поставени на КСНС, но постигнахме
пълен политически консенсус. Абсолютно
всички парламентарно представени пар-
тии казаха: да, ние искаме да се реализи-
ра националната стратегия за борба с те-

планове, амбиции, цели, каза в прочувст-
веното си слово бащата на един от заги-
налите на летище Сарафово, като не про-
пусна да изрази съчувствие към близките
на българина Мустафа Кьосов. “За нас, се-
мействата на загиналите, случилото се
променя реда на света - за нас времето
спря. Кого още трябва да принесем в жерт-
ва, колко още ще трае това, кога те ще се
събудят и ще разберат, че междудържав-
ни разговори, тайни срещи или преговори
няма да доведат до мир и до разбирател-
ство”, попита не участниците в траурната
церемония бащата.

Имах надежда, че никога няма да уча-
ствам в религиозна церемония за възпо-
минание на мъртви евреи и хора от други
вероизповедания, загинали в атентат на
територията на България, призна лидерът
на Организацията на евреите в България
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кратки

ело срещу България
е заведено в Коми-
тета за прилагане
на Орхуската кон-
венция на ООН, ста-

Дори лятото не може да спре разкопките в центъра на София

Eколози съдят
България в ООН

Д

Делото е заради презастрояването на Черноморието и планините,
както и за липсата на правосъдие в защита на природата

Община Троян остана
с 16 села по-малко

16 населени места на терито-
рията на община Троян се при-
съединяват към други. Предложе-
нието за административо-тери-
ториалната промяна е направено
от кмета на община Троян и е
подкрепено от Общинския съвет.
Населените места до 1995 г. са
били махали, след това са придо-
били статут на села. Те обаче
нямат самостоятелно обособени
землища и в тях няма регистри-
рани лица по постоянен или на-
стоящ адрес.

Задържаха на
границата туркиня,
укрита в багажник

Турски гражданин, укрил майка
си в багажника на автомобила, е
задържан на Капитан Андреево. В
нощта срещу сряда пристигнал
за влизане в страната автомо-
бил “Рено”. В него пътували се-
мейство турски граждани с три
деца. Те имали разрешително за
пребиваване във Франция. При
предприетата проверка граничен
полицай открил в багажника 67-
годишна турска гражданка, по-
крита с одеяло.

Полицаи
предотвратиха масов
бой

Полицаи предотвратиха възник-
ване на по-сериозни инциденти при
масово сбиване в село Градец. По
време на традиционен празник
скандал между две фамилии прера-
ства в масово сбиване, при което
са нанесени материални щети на
лек автомобил “Опел”. След намеса-
та на униформените участници-
те в сбиването са се отървали
само с леки наранявания.

29 души укриха
1,5 млн. лв. данъци

29 физически лица от Южна
България са “пропуснали” да вне-
сат в бюджета над 1,5 млн. лв.,
разкриха смолянски ревизори. Ин-
спектори по приходите от Смолян
са констатирали несъответствие
между притежаваното имущест-
во и декларираните доходи. С дей-
ствията си и предприетите мерки
органите по приходите ще бъдат
безкомпромисни към всеки опит за
данъчно-осигурителни измами, на-
помнят от агенцията.

на ясно вчера. Жалбата е де-
позирана от коалицията от не-
правителствени организации
“За да остане природа в Бълга-
рия”, а повод са ограничения-
та за обжалване на общи и по-
дробни устройствени планове
и разрешителни за строеж от
страна на граждани и инициа-
тивни комитети. От коалицията
изтъкват, че тези забрани и ог-
раничените възможности за
обжалване на актове, издаде-
ни от общини и МРРБ, са една
от основните причини за без-
препятственото презастроява-
не на Черноморието и планин-

ските курорти.
Орхуската конвенция изиск-

ва от всяка държава членка на
ООН да гарантира чрез зако-
нодателството си, че гражда-
ните имат право да участват
във взимането на управленски
решения, свързани с опазва-
нето на околната среда, като
им дава възможност да обжал-
ват актове на публични инсти-
туции. Съгласно действащите
законови разпоредби в Бълга-
рия такова право имат само
собствениците на съседни имо-
ти, но единствено в случаите
на обжалване на подробни ус-
тройствени планове.

От “За да остане природа в
България” са категорични, че
заради забраните за обжалва-
не съдът отхвърля жалбите на

инициативните комитети и
гражданските организации и
оставя в сила всички планове
за застрояване или разреши-
телни за строеж въпреки дока-
зателствата за явни нарушения
на екозаконодателството.

Като примери те посочват
ски центъра “Перелик” в Родо-
пите, където щяха да бъдат
изградени 200 км писти в една
от най-дивите и красиви части
на планината, включена в
европейската екологична мре-
жа Натура 2000. Въпреки че
община Смолян приема плана
без екологична оценка в нару-
шение на националното и ев-
ропейското природозащитно
законодателство, той е оставен
в сила от българския съд и е
отменен едва след заплаха от

ЕК за завеждане на дело пред
Европейския съд. Посочен е и
планът за застрояването на
крайбрежието на Природния
парк “Странджа”, както и неза-
конното изсичане на стотици
декари вековни гори в Нацио-
налния парк “Пирин”.

От коалицията “За да оста-
не природа в България” насто-
яват управляващите да съоб-
разят българското законода-
телство с международните
стандарти за достъп до пра-
восъдие. Така ще се даде
възможност на гражданското
общество да контролира всеки
опит на уязвимите за корупция
общински администрации да
позволяват застрояване в на-
рушение на обществения ин-
терес, категорични са те.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

одготвя се физическото ми унищожение,
алармира евродепутът и лидер на ГОРД
Слави Бинев вчера в открито писмо. Той
обаче  отказа да назове източника си на

На 10 септември ще бъдат обяве-
ни незаетите места във Вели-
котърновския университет “Свети Ки-
рил и Методий”, съобщиха от висшето
училище вчера. За попълването на
свободните позиции ще бъдат допус-
нати кандидати, които успешно са
положили изпити за съответната спе-
циалност във ВТУ през 2012 г., или с
оценка от държавен зрелостен изпит

годишен германец бе заклан зверски до ресторант “Севастопол” на
Северния плаж в Бургас. Самоличността на жертвата е установена.
Трагедията се е разиграла около два часа след полунощ в сряда,
съобщиха от полицията.  Убийството станало в кабинка за преобли-
чане на плажа, а жертвата пропълзяла до алеята в опит да се спаси.
Тялото на убития било с множество прободни рани във врата, в тила,
5-6 по тялото и слабините.  По всяка вероятност мотивът за зверското
престъпление не е грабеж, тъй като немецът е носил скъпи бижута и
часовник, които не са докоснати от убиеца или убийците.  Разпитвани
са били хора от персонала на близкото заведение, което работело до
времето на престъплението. Никой не си спомня да е забелязал
съмнителни лица в късните часове.

М

ИЗГОРЯХА
100 000 ДКА
ПАСИЩА, ГОРА
И ЗЕМЕДЕЛСКИ
ЗЕМИ В СРЕДЕЦ

ежду 70 и 100 000 дка
пасища, земеделски земи,
гори и друга растителност
изгоряха при големия по-

6-годишно момче подпали 1
декар иглолистна гора след игра
с огън в търговищкото село Рали-
ца, съобщиха от МВР вчера. Сиг-
налът за лумналия огън е полу-
чен във вторник на тел. 112. По-
късно станало ясно, че детето за-
палило съчки и отпадъци в двора
на дома си и оттам пламъците се
прехвърлили в намиращата се в
съседство гора. Пожарът е зага-
сен от дежурната група огнебор-
ци в Търговище с един противо-
пожарен автомобил. Те успели да
спасят намираща се в близост
100 декара смесена гора. Пост-
радали хора няма.

6-ГОДИШЕН
ПОДПАЛИ ГОРА

жар в бургаската община Средец,
съобщи БНР вчера. Бедственото
положение не беше отменено, но
опасност за населението нямаше.
Огънят между елховските села
Вълча поляна и Раздел продължи
да се разраства и в ранния следо-
бед вчера вече обхващаше над
10 000 дка. Горяха смесена и
иглолистна гора, храсти и сухи
треви. В потушаването на огъня
бяха включени над 100 огнеборци,
горски служители, военни и гранич-
ни полицаи. В потушаването
на огъня се включи и военно
формирование, 6 противопожарни
автомобила и тежка верижна
техника. Обливания правеше и
хеликоптер на ВВС, съобщи област-
ният управител на Ямбол Димитър
Иванов.  Голям пожар избухна в
сряда към 15 часа между Благоев-
град и Симитли. Запалила се е
гората срещу комплекс “Монца”,
вдясно от река Струма. Малко по-
късно се запалиха сухи треви и
отпрадъци в столичния квартал
“Орландовци” между улиците
“Одеса” и “Градини”. Междувре-
менно огънят в местността Бели
бор в Рила планина бе локализи-
ран. 100 души продължават да
наблюдават района, съобщиха от
полицията. На мястото има и два
противопожарни автомобила. ДУМА
припомня, че пламъците изпепели-
ха 1600 декара, от които 150 с
горски насаждения. Продължава и
наблюдението в района на пожара
в местността Празната торба около
Илийна река в Рила планина,
възникнал на 19 август.

П

СЛАВИ БИНЕВ
ЗАПОДОЗРЯ
ВЛАСТТА, ЧЕ МУ
ГОТВИ ПОКУШЕНИЕ

информация.
Подозирам и обвинявам лично премиера

Бойко Борисов за планирането и евентуалното
извършване на незаконни действия срещу мен,
пише Бинев в писмото си, изпратено до българ-
ските и европейските институции.

“Има не един и два случая на “окончателно
решение” спрямо политически  неудобни хора.
В момента у нас ГОРД е единствената реална
опозиция, която не е в колаборации с управля-
ващите. Искам официално и публично отговор
от МВР дали смята да предприеме мерки за
моята защита”, обяснява Бинев. Той твърди, че
винаги, когато излязат наяве факти или данни,
дискредитиращи Борисов, или се взривява кола
на журналист, или гръмва офис на партия или
на вестник и по този начин скандалът се забра-
вя. Бинев обяви, че до 10 дни ще “лъсне” сери-
озен скандал около премиера. “Нямам намере-
ние да се самоубивам, не карам сам колата си,
в отлично здраве съм, редовно се преглеждам,
спортувам активно. Нямам врагове, никому не
дължа нищо. Ако случайно се случи нещо с
мен или със семейството ми, държа да се имат
предвид подозренията и обвиненията ми към
Бойко Борисов”, пише Бинев.

НА 10 СЕПТЕМВРИ
ВЕЛИКОТЪРНОВСКИЯТ
УНИВЕРСИТЕТ ЩЕ ОБЯВИ
НЕЗАЕТИТЕ МЕСТА

от 2008, 2009, 2010, 2011 или 2012 г.
Записаните вече студенти нямат пра-
во да кандидатстват.

Незаетите места ще бъдат обяве-
ни в сайта на ВТУ. Молби за попълва-
не на бройките могат да се подават в
сградата на ректората от 11 до 17 сеп-
тември. Класирането ще бъде обяве-
но на 18 септември, а записването ще
се извършва на 19 и 20 септември.

Германец заклан зверски
на бургаския плаж
Красимир КРЪСТЬОВСКИ

48
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Ц
аучният директор на Кралския
музей на Мариемонт ще про-
вери случая с изложбата “Ма-
кедонското средновековно
ръкописно богатство”, която ще

Белгийският кралски музей
ще проверява случая с
Македонската изложба

Н

Македония сама потвърди в репортаж, че предстоящата
им експозиция ще бъде от български средновековни книги и ръкописи

индикат “Образование”
към КТ “Подкрепа” насто-
ява в бюджета за 2013 г.
да се увеличат средства-

Цената на билета за градския транс-
порт в София остава 1 лев и няма да се
променя въпреки повишението на цените
на горивата. Това обеща столичният кмет
Йорданка Фандъкова. Целта е хората да
използват градския транспорт, вместо да
влизат в центъра с автомобили, твърди тя.

За недоволството на голяма част от
столичани, живеещи в центъра, срещу
платеното паркиране, Фандъкова каза, че
проблемът щял да бъде решен така, че да
удовлетворява всички. “За мен е най-важ-
но, че продължава диалогът и се води там,
където се взимат решенията - общинския
съвет и комисиите. Едва ли могат да се
удовлетворят всички искания. Тези, които
са смислени и разумни, ние част от тях
вече удовлетворихме - именно облекчава-
нето на процедурите”, каза кметът.

ад 60 училища и детски градини
бяха ремонтирани през това лято,
съобщи вчера зам.-кметът на София
Ирина Савина. След 15 септември

Кадър от репортажа на телевизия “Сител”, който показва, че македонците ще
използват  български експонати в изложбата си

представи български средновековни
ръкописи. Това съобщи евродепутатът от
ГЕРБ Андрей Ковачев, който е запознал
с казуса директора на музея. “Информи-
рах директора, че е научно некоректно,
ако музеят представи тези ръкописи като
македонски. Информирал съм вече бел-
гийската страна за това да не бъдат из-
ползвани за такава провокация и мани-
пулация на научни факти и данни. Очак-
вам до края на деня реакцията на бел-
гийската страна”, заяви евродепутатът.
Той е убеден, че и белгийският Кралски
музей иска да е научно обосновано това,
което ще бъде представено там, и ще
реагира по съответния начин. Според
Ковачев няма две мнения, че тези ръко-
писи са ценни и е хубаво да бъдат пред-
ставени. “Въпросът е как те се предста-
вят - дали като български, които се нами-
рат на днешната територия на Републи-
ка Македония, каквато е историческата
истина, или като македонски, както се
опитват да ги представят от Македония.
Това е основният проблем. Ако ръкопи-
сите са коректно, научно обосновано и
коректно представени като български,
ние нямаме нищо против те да бъдат
представени”, коментира Ковачев.

Македония сама потвърди, че експо-
зицията, която предстои да бъде открита
в Кралския музей в Брюксел през октом-
ври, ще бъде от български средновеков-
ни книги и ръкописи. В репортаж на те-
левизия “Сител”, посветен на реакцията

в България, бяха показани ръкописите,
които ще бъдат изложени в белгийската
столица. На един от тях ясно се вижда
думата “ бльгарскаго”.

“Похвално е, че колегите искат да пра-
вят изложби в чужбина, това е нормално.
Въпросът е, че на международната кул-
турна сцена действат строги правила, има
етика и морал в организирането на из-
ложби, които изискват заглавията да не
подвеждат и да отговарят на съдържани-

ето”, заяви след разпространения запис
в интернет археологът д-р Тодор Чоба-
нов. В този смисъл, когато се прави из-
ложба със средновековни български кул-
турни ценности, следва заглавието да
отразява достоверно това, което е в са-
мата изложба, смята той. Според него
оттук нататък има два варианта, за да се
запази добрият тон - единият вариант е
да се промени заглавието, другият - да
не се организира изложбата.

ЦЕНАТА НА БИЛЕТА
ЗА СОФИЙСКИЯ
ГРАДСКИ ТРАНСПОРТ
НЯМА ДА СЕ ПРОМЕНЯ

НАД 60 РЕМОНТИРАНИ
УЧИЛИЩА И ЗАБАВАЧКИ
В СОФИЯ ОТВАРЯТ
ВРАТИ НА 15 СЕПТЕМВРИ

Н
ще продължат довършителните работи в
9 от тях, но това няма да попречи на учеб-
ния процес, увери тя. 8 училища ще по-
срещнат новата учебна година напълно
санирани, което ще намали разходите им
с 40-50%, похвали се Савина. Столичното
90 училище в жк “Люлин” обаче няма да
приеме ученици тази учебна година, тъй
като се нуждае от основен ремонт. Всички
педагози и ученици от него ще бъдат
прехвърлени в 40 СОУ в същия квартал,
обяви зам.-кметът. До началото на учеб-
ната година ще бъдат променени дори
маршрутите на градския транспорт в “Лю-
лин”, за да е по-удобно на децата и тех-
ните родители да посещават училище,
обеща Савина. “Тежкият ремонт на 90 СОУ
се наложи заради земетресението от 22
май. Сградата трябваше да се оправи през
лятото, но трусовете станаха причина да
се направят нови обследвания и експер-
тизи и това забави строителните работи”,
поясни Савина.

т началото на годината Фондът за лечение на деца е одоб-
рил средства за подпомагане на 411 малчугани, съобщи вче-
ра директорът му Павел Александров. 76 от децата се лекуват
в чужбина, 194 - в България. 101 са одобрените малчугани,
които са продължили лечението си от минали години, а 40 са
били частично подпомогнати. По думите на Александров
утвърдените средства за всички са около 7 000 000 лв., до
момента обаче от тях са изразходвани 5 500 000 лв. Той
опроверга слуховете, че фондът е отказвал лечение. “Ние не
одобряваме кой да се лекува и кой не, ние само одобряваме.
Нашите експерти казват на родителите къде може да се лекува
детето в България, осъществяваме връзки с нашите специа-
листи и малчуганът се обгрижва у нас”, поясни Александров.

На последното заседание на обществения си съвет фондът
е одобрил 29 заявления, като едно от децата вече се лекува
в Хановер. Според Александров интересът към фонда не-
прекъснато се увеличава, с което нараства и броят на подпо-
могнатите деца. “През 2007 г. подпомогнахме 52 деца, през
2009 - 105, през 2010 - 276 деца, 2011 - 387. До края на този
месец пари са получили общо 411 деца”, пресметна шефът
на фонда. Той напомни, че за финансиране може да канди-
датства всеки малчуган, след като родителите му подадат
заявление, в което упоменат конкретните нужди от лечение.
Необходимо е да бъдат представени всички медицински до-
кументи на детето от последните 6 месеца.

Откриха паметни плочи на Илия Дилберов
50 години след смъртта му
Eрол ЕМИЛОВ

Д

Снимка БГНЕС

ве паметни плочи на
революционера Илия
Дилберов бяха открити
вчера в Благоевград,

С две
паметни
плочи бе

почетена 50-
годишнината
от смъртта

на Илия
Дилберов,

прототип на
героя от

филма “Мера
според мера”

като по този начин бе почете-
на 50-годишнината от смъртта
на Илия Дилберов. Първата се
намира на старите гробища в
областния център на Пирин, а
втората - на мястото, където се
е намирал домът му.

През 1898 г. лично Гоце
Делчев назначава Дилберов за
горноджумайски войвода. Тога-
ва той е едва на 23 г., но се
бори за свобода. Именно за

това революционерът го изпра-
ща в Горна Джумая, където има
нужда от такива хора. Участва
активно в подготовката на афе-
рата “Мис Стоун” от есента на
1901 г., като неговата задача е
била да намери финансови
средства за осъществяването й.
Участва в подготовката на Гор-
ноджумайското и Илинденско-
Преображенското въстание.
Дилбер Илия, както са го нари-
чали всички негови познати,
бил доброволец в Балканската
и Първата световна война. Той
получава два ордена за храб-
рост за участието си във войни-
те, които гордо носи до края на

живота си на 29 август 1962 г.
Образът на Дилбер Илия е

използван като прототип на
Дилбер Танас, главния герой от
филма “Мера според мера” на
режисьора Георги Дюлгеров,
създаден по романа на Свобо-
да Бъчварова “Литургия за
Илинден”.

По повод годишнината от
смъртта на Илия Дилберов по-
късно през деня в Благоевград
пристигна част от екипа на
филма - актьорите Руси Чанев,
изиграл главната роля, и Сте-
фан Мавродиев, в ролята на
Христо Чернопеев, както и опе-
раторът Радослав Спасов.

С

КТ „ПОДКРЕПА” ИСКА 4%
УВЕЛИЧЕНИЕ НА ПАРИТЕ
В ОБРАЗОВАНИЕТО

та от БВП за образование в раз-
мер на 4%. Исканията си те по-
сочиха в открито писмо до Бой-
ко Борисов по повод 5 години от
най-голямата учителска стачка в
историята на синдикалното дви-
жение в България.

Синдикатът настоява и за
увеличение на заплатите на ра-
ботещите в системата на обра-
зованието с 20% от януари 2013
г., като се увеличи размерът на
средния единен разходен стан-
дарт за издръжка на ученик с
15% от януари 2013 г.

През последните 4 години

отрасълът прогресивно обедня-
ва с над 20%, се посочва в пи-
смото. Синдикалистите пишат,
че не са достатъчни средствата
за заплати на работещите в си-
стемата, целодневна организа-
ция на учебния процес, обновя-
ване на сградния фонд и учеб-
но-техническата база, специа-
лизираните кабинети, ком-
пютърните кабинети, физкултур-
ните салони и площадки, видео-
наблюдение, въвеждане на
единна електронна система и
много други. Средствата от брут-
ния вътрешен продукт за обра-
зование са най-ниските от бал-
канските и несравними с пове-
чето европейски страни, комен-
тират в писмото си до Борисов.

411 МАЛЧУГАНИ СА
ПОЛУЧИЛИ ПОМОЩ ОТ
ФОНДА ЗА ЛЕЧЕНИЕ НА ДЕЦА
ОТ НАЧАЛОТО НА ГОДИНАТА

О
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Веселка ВЕНКОВА

40 млн. евро ще бъдат вне-
сени като бонус в държавния
бюджет от фирма “Тотал”, която
ще прави проучванията за на-
личие на нефт и газ в блок “Хан
Аспарух” в Черно море, съобщи
министърът на икономиката,
енергетиката и туризма Делян
Добрев при подписването на
договора в МС. Парите били
бонус за българското правител-
ство, което не е обвързано с
бъдещи плащания. “В процеду-
рата заложената минимална
сума за бонуса беше 1 млн.
евро, а “Тотал” предложи 40
000 000 евро”, похвали се след
церемонията министърът.

На територия от 14 440 кв.
км у нас започват проучвания
за нефт и газ, обяви Добрев. Ще
бъдат направени два дълбоки
сондажа на 5000 и 6000 м, за
да се оцени потенциалът на
блок “Хан Аспарух”, а това са
ивестиции за над 1 млрд. лв.,
обясни министърът. Според ра-
ботната програма на спечели-
лия процедурата, първата годи-
на ще се прави анализ на гео-
ложките данни, а през втората
и третата година ще се правят

автомобилостроенето. Това съобщи пред
БНТ министърът на икономиката, енер-
гетиката и туризма Делян Добрев, пред-
ставяйки промените в закона за инвести-
циите, които по-късно прие кабинетът.

Инвестиционните проекти от клас А
надхвърлят 10 млн. евро, като с предла-
ганите промени държавата ще предло-
жи допълнителни насърчения с времен-
но поемане на осигуровките за бизне-
са, който разкрива нови работни места,
поясни министърът.

След силния отлив на външни капи-
тали, отбелязан след кризата от 2008 г.,
кабинетът постепенно отчита повиша-
ване на инвеститорския интерес. Дока-
то през миналата година в страната бяха
привлечени едва четирима крупни ин-
веститори, то само до август тази годи-
на имаме пет проекта на инвеститори
първи клас, като до края на годината се
очаква да се даде началото на още 8,
съобщи министърът.

Другата положителна тенденция е,
че очакваните нови производства вече
са с по-висока добавена стойност. Ако
преди българските производители са
правели единични дребни елементи от
автомоболите като пружини или други

и чрез тази идентификация ще могат да се ползват услугите. Това
обясни министърът на транспорта, информационните технологии и
съобщенията Ивайло Московски, след като подписа седем догово-
ра с изпълнителите на различни дейности по проект “Подобряване
на административното обслужване на потребителите чрез над-
граждане на централните системи на електронното правителство”.
“Планирали сме проектите да приключат през пролетта на 2013 г.,
като целта е да бъдат интегрирани над 30 публични регистъра, за
да могат реално гражданите да използват електронните услуги,
предоставени от всички институции, ведомства, общини и пр.”,
посочи Московски. Проектът е на стойност 12 млн. лв. и се съфи-
нансирана от ЕС по ОП “Административен капацинтет”.

“Борика Банксервиз” АД ще създават регистър за електронна
идентичност на потребителите, ДЗЗД “Ай Би Ес Бул Ес Ай” ще
надграждат единна среда за обмен на електронни документи и
внедряване на централна документообработна система. “Стемо
ООД” прави централизирана система за мониторинг и управле-
ние на информационната сигурност и оперативна съвместивмост
и ще надграждат на националния портал за електронно управ-
ление. Централизирана и интегрирана система в администраци-
ите за демократично вземане на решения с участието на граж-
даните и бизнеса ще изграждат специалистите на “Матерна
България” ООД,
а “Комсофт” ООД
ще работят по
централизирана
система за управ-
ление на комуни-
кационната и
хардуерна ин-
ф р а с т р у к т у р а .
У н и ф и ц и р а н и
изисквания към
центровете за
съхранение на
особено чувстви-
телна информа-
ция ще разработ-
ват в “Телелинг”
ЕАД, а до края на
октомври “Сиела”
АД ще работи по
оценка и контрол
на качеството.

Между 35 и 70% ще поскъпнат напит-
ките и храните от автомати, след като
тези машини бъдат свързани с НАП. Това
съобщи Стойко Петков от Българската
вендинг асоциация, цитиран от БНР. Меж-
ду 20 000 и 30 000 автомати за кафе,
напитки и сандвичи трябва да бъдат
вързани с НАП. Новото изискване на
Приходната агенция важи и за машините
на детските площадки, които срещу лев-
че пускат на децата играчки. Наредбата
предвижда това да се случи до октомври.

В началото на годината асоциацията,
обединяваща вендинг машините, се
възпротиви на монтирането на фискални

 59% от българите ня-
мат спестен нито лев за
спешни нужди. За сравне-
ние в Европа без пари за
черни дни са 43 на сто.
Това показва проучване
на ING Животозастрахова-
не и ING Пенсионно осигу-
ряване, което е част от об-
щоевропейско изследва-

„Тотал” ще плати
40 млн. евро бонус
на държавата

сеизмични про-
учвания. Едва
след това ще се
правят сондажи-
те, обясни Делян
Добрев. Резулта-
ти ще има след
5 години и реа-
лен добив може
да започне след
поне шест. Очак-
ванията за потенциалните коли-
чества в блок “Хан Аспарух” са
те да са не по-малки от открито-
то в намиращия се сравнително
близо румънски блок.

Министърът подчерта, че
собствените ресурси са пътят за
освобождаване на страната ни
от енергийната зависимост. “До
10 дни в държавния бюджет като
част от концесионните плащания
ще влезе бонус от 40 млн. евро.
Във фазата на проучване няма
концесионни плащания, но при
проучванията има плащания на
площ, регламентирани в законо-
дателството и наредбите”, обяс-
ни Добрев. “По време на конце-
сията, когато се стигне до кон-
цесия след пет години, концеси-
онните плащания са между 2 и
30 на сто от стойността на доби-
тите количества, като процентът

се определя на базата на това
колко продуктивни са сондажи-
те”, посочи Добрев. Очакванията
са, че при продуктивни сондажи
концесионните възнаграждения
за държавата след проучвател-
ната фаза ще бъдат близо до 30
на сто, което означавало, че 30%
от добитите количества ще вли-
зат в държавата.

Добрев се похвали още, че
тази година се очаква конце-
сионните такси да стигнат 180
млн. лв. До момента в хазната
влезли 100 млн. лв., което било
много над задачата, поставена
от МФ за събиране на конце-
сии за 63 млн. лв., колкото били
събрани и м.г. Министърът
допълни, че се обмисля да се
създаде фонд за подпомагане
на културното наследство с 20-
30% от събираните концесии.

С чип към личната карта
ще влизаме в елрегистрите

Министър Московски
представи 7-те
фирми, които
ще работят
по проекта
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КАФЕТО И ВАФЛАТА
ОТ АВТОМАТ ПОСКЪПВАТ

устройства. От бранша се опасяват, че
промените в закона ще повишат цените
на напитките и храните. Това коментира
господин Петков, управител на фирма за
вендинг машини през юни. “Разходите,
свързани с инсталирането на устройства-
та, са много съществени. Освен това, след
като се купи съответното устройство за
всяка машина, автоматично започват раз-
ходите за трансфер на данни към мобил-
ните оператори, за сервиз, транспорт и
т.н. За да изпълнят новите изисквания,
собствениците ще трябва да инвестират
средства, а това ще доведе до негативни
последици за бизнеса, обясни Петков.

Още три автомобилни гиганта
местят бизнеса си в България

ДОБРЕВ ПОСТАВЯ
ВЪПРОСА ЗА
АКЦИЗА ПРЕД ЕС
България ще поиска от ЕС да преос-
мисли акцизната си политика спрямо
горивата, съобщи още Добрев и
поясни, че акцизите в Европа са
седем пъти по-високи от тези в
САЩ, което намалява конкуренто-
способността ни. В края на декем-
ври пък ще стане ясно на каква
сума възлиза отстъпката от 11 на
сто от цената на руския газ. Предва-
рителните разчети сочат, че
отстъпката, която влиза в сила от
1 април до края на 2012 г., ще
възлезе на 115 млн. долара, но това
зависи от купените от “Булгаргаз”
количества синьо гориво”, каза
министърът. Той съобщи още, че до
6 месеца започва строежът на
газовата връзка с Гърция.

части, то новите проекти са за изграж-
дане на цели климатични системи или
за производство на въздушни възглав-
ници например, добави министърът.
Българската администрация е предло-
жила на чуждите инвеститори две пло-
щадки за изграждане на бъдещите за-
води в Плевен и Пловдив.

59% от българите без
спестявания за черни дни

не, съобщи Bulgaria on Air.
Около 60% от българи-

те обмислят внимателно,
преди да вземат решение
по финансов въпрос, а 40%
действат веднага. Според
проучването българинът
трудно поема сам финасов
риск. Едва 17% от сънарод-
ниците ни вземат самосто-
ятелно финансови реше-
ния, докато в Европа този
процент е 27.

По отношение на фи-
нансовата грамотност хо-
рата в България не се
различават съществено
от останалите европейци,
сочи още проучването.
22% от българите имат
много ниска финансова
грамотност, при 20 на сто
в Европа. Основни финан-
сови познания имат 66%
от хората у нас, а добри -
едва 11% от българите.

Д
о края на годината се очаква да
започне изпълнението на 8
крупни инвестиционни проекта,
като три от тях са в областта на

Весела СПИРОВА

Е
лектронната идентификация в момента ще бъде карта с
електронен чип, но ще следва примера на другите ев-
ропейски държави, където разпознаването функциони-
ра заедно с личната карта. Чрез чипа ще може да се
влиза в единния портал на електронното правителство

Фирмата започва проучвания за нефт и газ, ако
са успешни, държавата ще прибира до 30 на сто
от стойността на добитите количества

Фирмата започва проучвания за нефт и газ, ако
са успешни, държавата ще прибира до 30 на сто
от стойността на добитите количества

Фирмата започва проучвания за нефт и газ, ако
са успешни, държавата ще прибира до 30 на сто
от стойността на добитите количества

Фирмата започва проучвания за нефт и газ, ако
са успешни, държавата ще прибира до 30 на сто
от стойността на добитите количества

Фирмата започва проучвания за нефт и газ, ако
са успешни, държавата ще прибира до 30 на сто
от стойността на добитите количества
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НАЙ-МАЛКИТЕ
ГРАДОВЕ В СВЕТА

М
ожете ли да си представите какво е да се
живее в Кайро - град с 21 млн. жители? В
който освен това е горещо и прашно. Но
на планетата има и съвсем малки градо-
ве, сред които са и тези.

10. БАЙЛЕ ТУШНАД
Най-малкият град в Румъ-
ния има 1700 жители, но
въпреки това е най-важ-
ният балнеологичен ку-
рорт в северната ни
съседка.
9. КАЛАСТЕ

Най-малкият град в Есто-
ния има 1256 жители.
8. ЧЕКАЛИН

В него живеят 994 души,
което го прави най-мал-
кият град в Русия. При
това градът има дълбока история - създаден е
още през XVI в.

7. ВАТИКАН
Официалното население
на града-държава е 824
души, съсредоточени на
територия 0.44 кв. км.
Почти всички са църков-
ни служители.
6. ЛАНУРТИД УЕЛС

Населението на градче-
то във Уелс, Великобри-
тания, е 601 жители, но
то има световна слава
благодарение на това, че
в него ежегодно се про-
вежда Световният шам-
пионат по гмуркане в
тресавище.
5. ДЮРБУИ

Валонският град (Бел-
гия) има 500 жители, но
се отличава с изключи-
телна гъстота на населе-
нието - 67 души на 1 кв.
м. Основният му доход е
туризъм и голяма част от
него средновековни
сгради.
4. МЕЛНИК

В най-малкия град в
България живеят 366
души, чийто основен по-
минък е виното. В по-до-
брите времена на града,
в края на XIX в., то се е
изнасяло по цяла Евро-
па. В наши дни в Мелник
е открит Болярският дом
от XIII в. - най-старата
средновековна жилищна
архитектура, оцеляла до
наши дни.
3. РАБЩАЙН НАД СТРАЖЕЛОЙ

Чешкото градче има
20 жители и всичко
те живеят на една
улица, която преми-
нава в малко пло-
щадче. Въпреки това
градът има много за-
бележителности, най-
голямата сред които
е готически замък.

2. МАЗА
В градчето в Северна
Дакота, САЩ, живеят
едва 5 души, които об-
разуват 2 семейства.
Това представлява 80%
бяло население и 20%
латиноси. Средният до-
ход в града е малко над
38 долара, но това не му пречи да се води адми-
нистративна единица.
1. ХУМ

Хърватският град
Хум, който официал-
но е най-малкият
град в света, има на-
селение от 17-20
души по различни
данни, които живеят
в шест къщи. Неза-
висимо от малкото
жители градът има
лекар, полицай, по-
жарникар, съдия и

кмет. Избирането на кмет е ежегодната атракция
на града, тъй като се избира от мъжете на съвет,
наречен “съветът на глупаците”, защото всички
избиратели са в преклонна възраст”. В града има
две църкви. Хум има дори страница в интернет.

Що е спекула и има
ли почва у нас?

С
поред тълковния речник
думата “спекула” означава
нечестна търговия за
бързо забогатяване, осно-
вано на препродажба,

Доказването на нечестни търговски практики е изключително
трудно дори и в развитите европейски страни

разлика в цените, дефицит на стоки
и др. У нас спекулата попада на
богата почва: манталитетът на бълга-
рите и не особено конкурентната
среда в много сфери, в които гос-
подстват малко на брой компании и
има възможност за “скрито догова-
ряне”, или казано с една дума-моно-
пол. Друго улеснение за спекулата
е липсата или слабият контрол на
конкурентната среда в страната ни,
въпреки че сме член на ЕС, пише
profit.bg. Трета “хранителна състав-
ка” за спекулата е корупцията, която
позволява тя да се прикрива с “нор-
мални корпоративни практики” и “па-
зарна среда” от тези, които трябва
да следят и контролират цените.
Българите отдавна сме свикнали със
спекулата, като прословутото ни
търпение е почти неизчерпаемо.
Като се почне от тези близо 10 го-
дини, когато цените на мобилните
разговори у нас бяха сред най-висо-
ките в Европа, и се достигне до тра-
диционното поскъпване на агнеш-
кото, яйцата и зеленчуците покрай
Великден и Гергьовден.

Всъщност доказването на нечест-
ни търговски практики е изключител-
но трудно, дори и в развитите евро-
пейски страни, където са налице
редица и добре функциониращи зве-
на. Там обаче гражданското общест-
во като че ли е на значително по-
високо ниво, а корпоративната култу-
ра не позволява на компаниите да са
прекалено фриволни, защото държат
на имиджа си.

И докато спекулата трудно се
диагностицира при продукти, мина-
ващи по цяла верига от производи-
тели, доставчици и търговци, и осо-
бено при услуги, при които трудно
се изчислява себестойността, то тя
лесно може да се открие при про-
дукти с пазарни цени на стоковите
пазари. Има ли спекула с някои ос-
новни суровини? Отговорът опреде-
лено е “да”.

За спекула можем да говорим в

следната ситуа-
ция - цените на су-
ровините поскъпват на
международните пазари, което
напълно логично се отразява и на
продуктите, пряко свързани с тях.
Производителите излизат и обясня-
ват в медиите, че поскъпването на
даден продукт е свързано с повише-
нието в цената на суровината на сто-
ковите пазари. Когато цените на
същите суровини обаче тръгнат на-
долу, следва “информационно
затъмнение” от страна на производи-
телите, а цените на стоките някак си
забравят да се понижат.

Примери в това отношение много.
Например цената на захарта на дреб-
но регистрира съществен ръст преди
около година. Тогава това се обясня-
ваше с високата цена на суровината

 “Все още съществува 100% шанс за нова
световна рецесия”, според Марк Фабер, из-
вестен в инвестиционните среди като “госпо-
дин Катастрофа” заради вечно мрачните си
прогнози. “Когато се погледне към Европа,
САЩ и Китай, както и развиващите се паза-
ри, които са изключително зависими от случ-
ващото се в Китай, нещата изглеждат доста
мрачни”, коментира анализаторът в интервю
за CNBC. Европа вече е в рецесия, ръстът в
Германия се забавя и не е далеч моментът,
когато и страната ще влезе в рецесия, не са
особено добри перспективите и за най-голя-
мата световна икономика, смята Фабер:
“Щатската икономика забавя темповете си
на повишение и не виждам потенциал за
ръст през следващите шест месеца до една
година”. В същото време Федералният ре-
зерв едва ли може да направи много, за да
обърне посоката, в която се е насочила най-
голямата световна икономика. Предприети-
те мерки от страна на резерва оказаха сво-
ята положителна роля върху посоката на
щатската икономика, но за по-нататъшно по-
добряване ще са необходими масирани нови
стимули, които ще доведат до силно влоша-
ване на щатските баланси според Фабер.

Експертът не очаква съществена промяна
на щатската финансова политика, независи-
мо кой ще спечели изборите през ноември.
Бюджетният дефицит на САЩ, който в момен-
та е около 1.3 трилиона долара, се очаква да
продължи да се повишава. Дори корпоратив-
ните печалби, които са светлата страна на
всичко случващо се, са подложени на сери-
озни рискове от бъдещо влошаване. “Корпо-
ративният сектор се подобри значително след
2009 г., но се очаква следващите 12 до 18
месеца да са разочароващи”, смята Фабер.

на международните пазари. От август
2010 до август 2011 година захарта
поскъпна с 55% на международните
пазари. За същия период цената на
продукта захар се е повишила от 1,33
до 2,25 лв. за килограм, или повише-

ние от 69%, съгласно данните
на Държавната комисия по

стоковите борси и тържи-
щата. Цената на продук-
та обаче не тръгна на-
долу с темпове, съпос-
тавими с поевтинява-
нето на суровината
на стоковите паза-
ри. За последната
една година захар-
та, търгувана като

суровина, е загубила 35% от
стойността си на международни-

те пазари, докато цената на
едро на продукта се е пони-

жила от 2,25 лв. на 2,11 лв.,
или спад от едва 6,2% отно-

во съгласно статистиката на ДКСБТ.
Подобна аналогия може да се

търси и при други суровини, като на-
пример кафето. От началото на годи-
ната цената на
суровината е за-
губила
28%

от стойността си, а за
последната една година понижение-
то е дори по-осезателно в размер на
над 35%. Още по-фрапиращ е случаят
със случващото се при цената на
памука, основна суровина за произ-
водството на дрехи. В края на март
миналата година суровината достиг-
на рекордни стойности при нива от
над 220 цента за паунд, а към днеш-
на дата тя е при нива от около 71
цента, или понижение от над 70%.

Това са само част от най-вероят-
но хилядите случаи на потенциал-
но спекулиране. Тази порочна
практика и схема действа навсякъ-
де, като е трудно проследима, кога-
то липсва официална статистика за
добавъчната стойност на всички
звена по веригата, идеална пред-
поставка за спекула.

ННННН
ова мода идва от Сингапур за маниаците на лукса: на
тях вече няма да им се налага да оставят своето
малко бижу далеч от себе си и могат спокойно да
паркират болида си направо в хола, преодолявайки

ДА ПАРКИРАШ КОЛАТА СИ В ХОЛА

височината на небостъргачите. Предложението идва от син-
гапурския строителен пред-
приемач KOP Properties.
Изобретението, наречено “sky
garage”, е насочено към от-
брана клиентела, основно
сред новобогаташите на ре-
публиката с 5.2 млн. населе-
ние, които стават все повече
и повече.

Системата е колкото про-
ста, толкова и скъпа: асансь-
ор, управляван с биометрич-
ни данни, натоварва ценното
возило заедно с шофьора и
го вдига до необходимия

етаж и апартамента,
построен, разбира се,
от същата фирма.
Всичко това само за
няколко милиона до-
лара. Проектът се
стреми да отговори
на все по-силното
търсене на лукс.

Сингапур заедно с
Катар и Кувейт е
страната с най-голям
брой милионери в
света спрямо броя на населението си. По данни на Boston
Consulting Group в трите страни по около 17% от населението
притежава състояние над 1 млн. долара. Сингапур, както
Швейцария и Австрия, са страните с най-голям брой състо-
яния над 100 млн. долара спрямо броя на населението си.
Сингапур и Хонконг са страните с най-голям брой Maserati,
Ferrari и Lamborghini спрямо броя на населението си.

ШАНСЪТ ЗА НОВА
СВЕТОВНА РЕЦЕСИЯ
БИЛ 100%
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

На пристанищата
събират зърно за износ

рез изминалата седмица (към
20 август) зърненият пазар в
страната е сравнително споко-
ен в ценово отношение, но не и
по отношение на количествата,

развитието на пазара. Средната изкупна
цена на пшеницата с ниски хлебопекарни
качества през изминалата седмица почти
се изравни с тази на пшеницата с високи
хлебопекарни качества, което е още едно
потвърждение на факта, че произведено-
то зърно от настоящата реколта е с добри
качествени показатели.

В някои региони на страната стартира
прибирането на слънчогледа и царевица-
та. Очакваните по-ниски добиви при тези
две култури предполага на вътрешния
пазар цените да се увеличават динамич-
но, като прогнозите на този етап са, че по
време и след разгара на жътвата цената
на слънчогледа да се търгува на ценови
равнища от около 950 - 1000 лв./т без
ДДС, а тази на царевицата на нива между
500 - 550 лв./т без ДДС.

Напусналите количества зърно и зърне-
ни продукти от страната за изминалата
седмица (13-20 август) са в размер на 257
796 тона, което е със 77 530 т повече от
предходния отчетен период. По видове
зърно и зърнени продукти търговията е
както следва: 251 257 т пшеница; 1384 т
ечемик; 4111 т рапица; 26 т царевица;  21

т черен маслодаен слънчоглед; 25 т овес;
22 т шарен слънчоглед; 807 т кориандър;
143 т брашно.

Към настоящия момент се отчита по-
вишение на количеството зърно, напус-
нало страната при пшеницата (нова ре-
колта) и царевицата (стара реколта), съот-
ветно с 68,9% и 33,9%, докато при рапи-
цата, ечемика и черния маслодаен
слънчоглед стара реколта се отчита спад,
съответно с 86,5%; 5,9% и 7,2%. Необхо-
димо е да се отбележи, че през настоя-
щата година темповете на експорт при
пшеницата изпреварват тези от минала-

та, което се обеснява с факта, че приби-
рането на реколтата от тази кампания
стартира по-рано от обичайното поради
топлото време. Трябва да се има пред-
вид, че традиционно експортът на пше-
ница през месеците юли и август е по-
засилен и това е тенденция, която се на-
блюдава през последните над 10 години.

През последната седмица е необхо-
димо да се отчете фактът, че отново се
изнесе зърно от основните култури за
трети страни - 3,1 хил. т (рапица за Тур-
ция), което е с 47,7 хил. т по-малко от
предходната седмица.

П
които се търгуват на пазара. Изкупните
цени на пшеницата с високи и ниски хле-
бопекарни качества, ечемика и рапицата
се стабилизираха на сравнително високи
нива. Прогнозата за следващата седмица
е, че износът на пшеница няма да бъде
толкова интенезивен, както се наблюда-
ваше през последните дни. Необходимо е
да се отбележи, че количествата пшени-
ца, изнесени досега, са почти изцяло за
страни от Европейския съюз. Продължава
по-активният експорт през дунавските при-
станища. Според наши проучвания на при-
станищата във Варна и Бургас се събират
количества с пшеница, които ще бъдат из-
насяни на по-късен етап. За отбелязване
е, че експортът на рапица не е толкова
засилен, като търговците на зърно и земе-
делските производители се въздържат от
продажби на този етап. Разбира се, по-
малкото производство на рапица през тази
година също оказва влияние за изчакване

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

Към 20.08.2012 г. ситуацията на пристанищата е както
следва:

На пристанище Варна се товарят 25 000 тона пшеница за
Италия

На пристанище Бургас се товарят 27 000 тона пшеница за
Испания и Гърция

На пристанище Балчик не се товари

На дунавските пристанища: пристанище Лом - 5000 т пше-
ница; пристанище Свищов - 3500 т пшеница за ЕС; приста-
нище Козлодуй - 1500 т пшеница за ЕС; пристанище  Сомо-
вит - 4000 тона пшеница за ЕС; пристанище Видин - 1200 т
пшеница за ЕС.

Средните цени на пшеницата
с високи хлебопекарни качества
за реколта 2012 година през
изминалата седмица са без из-
менение и са в рамките на 420
до 460 лв./т. Средната изкупна
цена на пшеницата с високи хле-
бопекарни качества в страната
за периода е на равнище от 428
лв./т без ДДС.

За същия период на предход-
ната година, средните цени на
пшеницата с високи хлебопекар-
ни качества са били в границите
на 280 - 320 лв./т без ДДС, при
средна цена за страната от 305
лв./т без ДДС.

При пшеницата с ниски хле-
бопекарни качества средните
изкупни цени реколта 2012 го-
дина през наблюдавания пе-
риод отчитат леко увеличение
и се движат в диапазона 410 -
440 лв./т без ДДС. Средната
изкупна цена за страната е на
равнище от 423 лв./т без ДДС,
с 8 лв./т повече в сравнение с
предходния отчет.

За сравнение през мина-
логодишната реколта, средни-

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР
те цени на пшеницата с ниски
хлебопекарни качества бяха в
рамките на 260 - 290 лв./т без
ДДС, при средна цена за страна-
та от 281 лв./т без ДС.

Средните цени на пивоварния
ечемик реколта 2012 година през
изминалата седмица не отчитат
промяна и са в границите от 400
до 450 лв./т без ДДС. Средната
цена на пивоварния ечемик нова
реколта в страната е на равнище
от 425 лв./т без ДДС, без движе-
ние спрямо миналата седмица.

За същия период на предход-
ната година средните цени на
пивоварния ечемик са били в

границите на 340 - 380 лв./т без
ДДС, при средна цена за страна-
та от 355 лв./т без ДДС.

Средните цени на фуражния
ечемик реколта 2012 година през
изтеклия период са без измене-
ние и са в рамките на 390 - 430
лв./т без ДДС. Средната цена на
фуражния ечемик нова реколта в
страната е без промяна, на ниво
от 401 лв./т  без ДДС.

За сравнение през миналого-
дишната реколта средните цени
на фуражния ечемик бяха в рам-
ките на 300 - 350 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от
326 лв./т без ДДС.

Средните цени на рапица-
та нова реколта се движат в
рамките на 870 - 920 лв./т без
ДДС в областите на Северо-
източна България, а в област
Хасково е отчетена цена от
1000 лв./т без ДДС. Средната
цена за страната е с 2 лв./т по-
малко, на ниво от 904 лв./т без
ДДС.

По същото време на пред-
ходната година средните
цени на рапицата реколта

2011 година са били в граници-
те на 770 - 820 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от
805 лв./т без ДДС.

При черния маслодаен
слънчоглед нова реколта се от-
чита засилен интерес и към мо-
мента изкупните цени се движат
меджу 870 - 900 лв./т без ДДС, но
прогнозите са цените да грави-
тират около 1000 лв./т без ДДС.
На този етап средната цена за
страната е 887 лв./т без ДДС.

Средните цени на царевица-
та-зърно нова реколта стартира-
ха в рамките на 450 - 500 лв./т
без ДДС. Средната цена за стра-
ната на този етап е 476 лв./
т без ДДС. Поради ниските
средни добиви прогнозите
са следващите седмици из-
купните цени да бъдат над
500 лв./т без ДДС.

При брашната на едро
средните цени на трите ос-
новни типа брашна през
изминалата седмица отно-
во отбелязаха покачване.
Средните цени на браш-
ната по типове са както

следва: на тип “500” е 758, при
754 лв./т с ДДС през предходна-
та седмица; на тип “700” e 719,
при 714 лв./т с ДДС и на тип
“1150” е 703, при 699 лв./т с ДДС.
Средната цена на брашното на
дребно е на ниво от 1,11 лв./кг с
ДДС, с 0,03 лв./кг повече за из-
миналата седмица.

За сравнение през същия
период на миналата година сред-
ните цени по типове бяха след-
ните: на тип “500” е 677 лв./т с
ДДС, на тип “700” - 656 лв./т с
ДДС и тип “1150”- 581 лв./т с ДДС,
наблюдаваше се тенденция на
намаление на средните цени.
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алиралата Гърция,която не
може да се справи с предизви-
кателното неплащане на данъ-
ци, предлага на нейна терито-
рия да бъдат изградени специ-

Ф

Целта е икономиката на страната
да се измъкне от депресията

ални икономически зони, като тези в
Китай, но с български заплати, съобща-
ва в. “Димократия”.

Целта на тази идея е в Гърция да
бъдат създадени зони за инвестиции,
чрез които страната да измъкне иконо-
миката си от депресията. Предвижда се
зоните да предоставят на инвеститори-
те данъчни и административни префе-
ренции. Атина вече води разговори с
Европейската комисия за одобрение на
проекта, каза министърът на регионал-
ното развитие Костис Хадзидакис. “Вяр-
ваме, че тези зони ще подкрепят реал-
ната икономика чрез своя специален
режим за привличане на инвестиции и
генериране на износ”, подчерта той.
“Създаването на такива зони ще
превърне Гърция в инвестиционна дес-
тинация”, коментира и в. “Нафтембори-
ки”. Смята се, че за да привличат мест-
ни и европейски инвеститори, заетите в
тези зони трябвало да бъдат с българ-
ски заплати, за да не ходят в България.

Предложението за специалните зони

идва в момент, когато Гърция се опитва
да вдъхне живот на икономиката си,
преживяваща пета поредна година на
рецесия. Такива зони съществуват в
някои развиващи се страни като Китай
с цел да стимулират растежа.

Все пак структурните реформи като
понижаването на заплатите и либера-
лизацията на трудовия пазар остават
ключови за спасяването на Гърция, до-
говорено с Европейската централна
банка, Международния валутен фонд и
Европейския съюз. Атина критикува този
план заради това, че отделя твърде
голямо внимание на бюджетните иконо-
мии и твърде малко на мерките за рас-
теж.

За периода 2008-2012 г. гръцката
икономика вероятно се е свила с около
20 на сто частично поради бюджетните
икономии, предписани на страната за
понижаване на дефицита и дълговата й
тежест. За избягване на по-нататъшно
задълбочаване и на без това сложната
ситуация в страната Хадзидакис призо-
вава партньорите на Гърция в ЕС да
приемат плана за създаване на специ-
алните икономически зони в страната.
Според него някои страни от съюза имат
възражения срещу подобен проект, тъй

като това би дало на Гърция конкурент-
но предимство.

Междувременно от финансовото ми-
нистерство на страната съобщиха, че
готвят законопроект, с който въвеждат
рестриктивни ограничения и на висши-
те държавни служители. Представител-
ните разходи на гръцкия премиер,
председателя на парламента, на лиде-
ра на опозицията и на всички министри
се премахват в рамките на предприети-
те от правителството икономии за изли-
зане на страната от кризата. Това
включва и ново намаление на наемите,
плащани от държавата за жилищни
нужди на своите ведомства.

Представителните разходи на пре-
миера и председателя на парламента
са на стойност 1872 евро на месец. За
вицепремиера и лидера на опозицията
сумата е 1404 евро, а за министрите и
заместник-министрите, които са и депу-
тати, тези разходи са 936 евро на ме-
сец. За останалите, които не са депута-
ти, разходите възлизат на 579 евро.

Очаква се тези съкращения, които
ще влязат в сила от 1 октомври, да спе-
стят на хазната над 400 хиляди евро
годишно. Освен тях гръцката държава
смята да икономиса допълнително 600
хил. евро от намаляване на персонала
на специалните секретариати в различ-
ните министерства. От орязването на за-
платите в тях икономиите се изчисляват
на 15 млн. евро.

Генералният дирек-
тор на ЮНЕСКО Ирина
Бокова призова за за-
пазване на суфитските
културни паметници в
Либия. През последните
дни радикални ислямис-
ти разрушиха мавзолеи
в страната. Те събориха
в неделя с багер мавзо-
лея на Аш Шааб ад Дах-
мани в Триполи и оск-
верниха гроба на мъдре-
ца - място за поклоне-
ние на много мюсюлма-
ни, най-вече суфити. Бо-
кова изрази силна тре-
вога от унищожаването и
оскверняването на су-
фитски светилища и биб-
лиотеки в Злитан, Мис-
рата и Триполи и призо-
ва рушенето на паметни-

ЮНЕСКО защитава
паметници в Либия

ците да бъде преустано-
вено.

Фундаменталистите,
които са обвинявани за
рушенето на културното
наследство, са противни-
ци на мавзолеите, издиг-
нати в памет на свещени
за мюсюлманите фигури,
тъй като те ставали
обект на народно благо-
говение и според тях
това противоречало на
единствеността на Бога.

Бокова отправи апел
към либийските власти и
гражданско общество на
страната да поемат отго-
ворностите си за опазва-
не на културното наслед-
ство и значимите религи-
озни обекти в интерес на
бъдещите поколения.

Скандалният холанд-
ски популист Герт Вилдерс
настоява България да
бъде извадена от ЕС. По-
редното му “изискване”
дойде след като е видял,
че темата за “омразните
мюсюлмани вече по-
омръзнала на сънародни-
ците му”. Сега Вилдерс за-
почна да плаши с “опас-
ните източноевропейци”.

Вилдерс не иска „страшните” българи в ЕС

оворителят на Каталуня Франсеск Омс
призна в сряда, че искането на помощ
от централното испанско правителство
означава загуба на самоуправление за
региона, което трябва да послужи за
колективен урок, предаде “Ел Мундо”.
Във вторник Каталуня, която е сред
най-задлъжнелите автономни области,
заяви, че ще поиска 5 милиарда евро

Каталуня чака помощ от Мадрид

Г

Герт Вилдерс умее да
подхранва страховете на
хората и да създава образ
на врага. Години наред не-
говите атаки се насочваха
срещу исляма. Явно обаче
тази тема поомръзна на хо-
ландските националисти.
Според допитванията пар-
тията му ще изгуби доста
гласове на изборите на 12
септември и популистът ос-

тавя омразните мюсюлмани
на заден план, като сменя
темата - плаши хората с
опасните източноевропей-
ци. Неговият зов за кръсто-
носен поход срещу бълга-
ри и румънци има социален
подтекст - те щели да зло-
употребяват със социални-
те придобивки в Холандия.

“От 1 януари 2014 г.
българите и румънците вече

няма да имат нужда от раз-
решение за работа в Холан-
дия. В страната ни ще на-
хлуят стотици хиляди. Ако е
мъж на място, министърът
на труда трябва да се по-
грижи границите ни да ос-
танат затворени за българи
и румънци и след 2014 г.
Призовавам го да постъпи
така”, заявява Вилдерс, ци-
тиран от DW.

от новия фонд за ликвидност, но подчерта, че
няма да приеме политически условия.
Централното правителство в Мадрид това лято
създаде фонд в размер от 18 милиарда евро, с
който да подпомага автономните региони. В
замяна на оказваната помощ обаче местните
правителства ще трябва да отговорят на тежки
изисквания за свиване на бюджетните си дефи-
цити.

Работещите в
администрацията
в цяла Гърция
обявиха
двудневна
стачка в знак
на протест
срещу
орязването на
заплатите и
масовите
съкращения

Атина планира
икономически
зони с БГ заплати

Атина планира
икономически
зони с БГ заплати

Атина планира
икономически
зони с БГ заплати

Атина планира
икономически
зони с БГ заплати

Атина планира
икономически
зони с БГ заплати

Снимкa БГНЕС
Берлин намалява
пенсионните вноски

Германското правителство
иска да намали догодина данъчни-
те удръжки, с които се финанси-
ра държавната система за пенси-
онно осигуряване - мярка, която
ще спестява на служителите и
компаниите около 5,4 млрд. евро
годишно. Правителството има за
цел да намали вноската, която си
делят служителите и работода-
телите, от 19,6% на около 19%,
но конкретната цифра ще бъде
определена към края на годината.

Всички банки в
еврозоната под
надзора на ЕЦБ

Всички банки в еврозоната,
независимо от мащаба си, ще
бъдат под надзора на Европей-
ската централна банка. Предло-
жението на ЕК, което предвиж-
да Европейският банков орган
да запази статута си на регула-
тор на територията на ЕС, беше
обсъдено вчера, но официално ще
бъде представено в средата на
септември.

Откраднаха мощите
на Св. Александър
Невски

Тленните останки на светци
са били откраднати от храма
“Света Великомъченица Екатери-
на” в Санкт Петербург. Неизве-
стни са проникнали в кабинета
на настоятеля и са откраднали
мощите на Александър Невски и
Николай Чудотворец, заедно с
църковни вещи и ценности. Нане-
сените щети върху храма се из-
числяват на близо 350 хил. рубли.

Червеният кръст
напуска Пакистан

Организацията на Червения
кръст спира дейността си в Па-
кистан, тъй като работата й в
тази страна е била призната за
изключително опасна. Окончател-
ното решение да бъде спряна
дейността в голяма част от про-
винциите е било взето след от-
вличането на британски сътруд-
ник на мисията, чието обезглаве-
но тяло бе открито по-късно.

Два тона уран в
центъра на Ла Пас

Властите в Боливия са зало-
вили близо два тона уран в сгра-
да в центъра на столицата Ла
Пас. Уранът е открит в гараж,
недалеч от посолствата на Бра-
зилия и САЩ. В момента се
извършват анализи на материа-
ла, който притежавал “високо
ниво на радиоактивност”. Радио-
активният материал е бил увит
в найлонови торби, без да се
спазват каквито и да е било
правила за безопасност.
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Свят

Ураганът Айзък прекъсна електрозахранването в обширни райони на Югоизточна Луизиана,
придвижвайки се към вътрешността на САЩ. Почти 400 хил. домакинства са без ток. Водата
преля над дигите в югоизточните райони на щата, след като Айзък донесе проливни дъждове

Сергей Смирнов,
директор на Института за социални

политики НИУ „Висша школа
по икономика”:

Министерството на икономическото развитие пред-
лага да се позволи на фирмите да правят пожертвова-
ния не от чистата печалба, както е сега, а от онази,
която е образувана преди облагането с данъци. По
този начин се намалява фискалното натоварване. Това
може да се превърне в сериозен стимул - да се отделя
по-голямо внимание на благотворителността.

Става въпрос за благотворителност в полза на
религиозни организации и такива, които подкрепят
науката, културата и спорта. Въпреки че, справедливо
е да отбележим, и сега имаме добри примери. Да
вземем например фонда на Чулпан Хаматова “Подари
живот”. Там дават пари не само отделни хора, но и
цели организации. Ако погледнем финансовата отчет-
ност на фонда, която периодично се публикува на офи-
циалния му сайт, ще видим, че бизнесът в този план
е доста активен. Но добрите дела никога не са малко.

Министерствето на финансите, критично оценявай-
ки инициативата на икономическото ведомство, може
би е право, че бюджетът може да се лиши от опреде-
лена част от доходите. Но на този аспект трябва да се
погледне и от друга страна. За сметка на благотво-

От бизнеса
искат жертви
Предприемачите ще получат данъчни
облекчения в замяна на благотворителност

Юлия КРИВОШАПКО

рителността могат да се решават онези проблеми, за
които сега отиват бюджетни средства. Например скъпо-
струващите операции биха могли да се финансират от
бизнеса, за сметка на благотворителни пожертвува-
ния,  докато сега това го прави бюджетът.

Като цяло инициативата на министерството на ико-
номическото развитие ми се струва разумна и аз съм
склонен да я подкрепя. Но давайки на бизнеса
отстъпки, трябва ясно да се определят и ориентирите:
за какво конкретно да отива благотворителноста.

Марина Емелянцева,
юрист, данъчен експерт:

Предложението на министерството на икономиче-
ското развитие теоретично може да помогне на вла-
стите в регионите и местните администрации за фи-
нансовото осигуряване на социалните задачи. На прак-
тика обаче това едва ли ще се получи.

Първо, необходимо е да се намерят благотворите-

ли и те наистина да помагат. В крайна сметка, за да
намалят печалбите за своите собствени нужди, собст-
вениците на фирми трябва да  дават на бюджета само
20% във вид на данъци, а ако се ангажират с благо-
творителност, то ще се наложи да се дава всичко за
помощ за другите.

Какви интереси ще надделеят - лични или хуманни
- е трудно да се предскаже.

Второ, помощта на благотворителите не може нито
да се планира, нито равномерно да се разпредели
между всички нуждаещи се от финансова подкрепа
нетърговски организации.

Това може да доведе до това, че в бюджетите на
не най-богатите региони може да не достигнат сред-
ства за издръжка на отдалечени социални учрежде-
ния. Благотворителите по-скоро ще помогнат на онова
учреждение, което се намира наблизо.

В същото време регионалният бюджет, предоста-
вяйки отстъпки, ще се окаже с увеличаващ се дефицит
и ще бъде принуден да съкрати една или друга соци-
ална програма заради недостиг на средства.

исшият специализиран съд по граждански и наказател-
ни дела в Украйна отхвърли обжалването на присъдата
на бившия премиер Юлия Тимошенко. Тя беше осъдена
през 2011 г. на 7 години затвор за злоупотреба с вли-
яние при подписването на газовото споразумение с

В
Тимошенко остава в затвора

ай-богатите британци
трябва да помогнат на
страната да се справи с
икономическите си про-

И Лондон обмисля
данък за богатите

ННННН

Според вицепремиера Ник Клег заможните
британци трябва да поемат по-голям дял
от икономическата тежест на страната

блеми и да направят сериозен
принос в преодоляването на ре-
цесията. Такова е мнението на ви-
цепремиера Ник Клег, който
предлага извънреден данък за
британците с най-високи доходи,
пише Ройтерс.

Вицепремиерът, който е лидер
на партията Либерални демокра-
ти, посочи, че е започнал битка
да убеди коалиционните си парт-
ньори от Консервативната партия
в необходимостта да се гаранти-
ра, че богатите поемат по-голям
дял от икономическата тежест.
“Ако искаме като общество да ос-
танем сплотени и проспериращи,
то хората с доста значително лич-
но богатство трябва да дадат мал-
ко допълнителен принос”, посочи
Клег и допълни, че “ако ще иска-
ме от хората повече жертви за
по-дълъг период от време, тогава
трябва да се уверим, че те виждат
че това се прави по колкото е
възможно по-справедлив начин”.

Той намекна, че евентуален
данък за богатите ще засегне ак-
тивите, а не доходите, тъй като
няма планове за увеличаване на
новата максималната ставка на
данъка върху доходите. “Мярката
дава сигурност, че много големи-
те активи са отразени в данъчна-
та система по начин, различен от
сегашния, гарантирайки, че ще
продължим да упражняваме строг

контрол върху заобикалянето на
данъчните закони, че данъчните
облекчения не стигат несъразмер-
но до най-богатите”, отбеляза
Клег. Въвеждането на допълните-
лен данък ще бъде временно.
Според източник, близък до пра-
вителството, става въпрос за пе-
риод от 4 години. Планът за ико-
номии на управляващата коали-
ция досега не успява да съживи
британската икономика, която
продължава да затъва в рецесия.
Възстановяването на британската
икономика е слабо и страната е в
рецесия през по-голямата част от
последните четири години, при-
помня Ройтерс. “Това, за което на-
времето хората мислеха, че ще
бъде кратка и силна икономичес-
ка битка, кратка силна рецесия,
определено се превръща в по-
дългосрочен процес на икономи-
ческо възстановяване и бюджет-
ни ограничения”, допълни вице-
премиерът.

Припомняме, че неотдавна и
френското правителство пред-
прие подобна крачка, въвеждай-
ки допълнителен данък за замож-
ните данъкоплатци с имущество
на стойност над 1,3 милиона евро.
Допълнителната такса трябва да
внесе в държавната хазна 2,3
млрд. евро за тази година. Мярка-
та идва като предшественик на
по-задълбочена реформа в
данъчната система за солидар-
ност, която ще бъде заложена в
бюджета на Франция за 2013
година.

Русия през 2009 година, както и да върне компенсации на държа-
вата в размер на почти 190 млн. долара.

“Съдиите в съда достигнаха решение, че обжалването не може
да бъде удовлетворено”, заяви съдия Олександър Йелфимов след
кратко обсъждане. В касационната жалба защитата на Тимошенко
поиска съдът да закрие наказателното дело срещу нея поради
липсата на доказателства за престъпление, докато прокуроратура-
та настоя съдебната колегия да остави присъдата непроменена.

Междувременно срещу Тимошенко беше повдигнато и друго
дело за укриване на данъци и незаконно присвояване на пари по
време на бизнес кариерата й през 90-те години.

Снимкa ИНТЕРНЕТ
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Общество
30

Датата

След дъжд
качулка

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Новият „призрак”
стигна и Лондон

ЮЛИЯ
КУЛИНСКА

1040 - ИЗБУХВА ВЪСТАНИЕТО НА ПЕТЪР
ДЕЛЯН. Най-голямо-

то въстание срещу ви-
зантийското робство об-
хваща западните и юго-
западните български
земи. Начело на въста-
ниците е Петър Делян -
син на цар Гаврил Ра-
домир и внук на цар Са-
муил. Въстанието е раз-
громено през 1041 г. Петър Делян е пленен и
заедно с други въстанически ръководители е
отведен в Константинопол.

1871 - РАЖДА СЕ ЪРНЕСТ РЪДЪРФОРД,
НОВОЗЕЛАНДСКО-БРИТАНСКИ ФИЗИК
(УМИРА 1937 Г.). Основопо-

ложник на ядрената физика.
През 1908 г. получава Нобело-
ва награда за химия за своите
“проучвания на разпадането на
елементите и химията на радио-
активните вещества”. Предлага
модел на атома, според който по-
ложителният електрически заряд е концент-
риран в малко ядро. Извършва първата екс-
периментална ядрена реакция и ръководи гру-
пата, провела първото контролирано делене
на атомно ядро през 1932 г.

1907 - В СОФИЯ Е ОТКРИТ ПАМЕТНИКЪТ НА
ЦАР ОСВОБОДИТЕЛ. Из-

дигнат е от столичани в чест
на Александър II. Дело е на
прочутия флорентински
скулптор Арналдо Дзоки
(1862-1940), автор на статуя-
та на Колумб в Буенос Ай-
рес, на Гарибалди в Болоня
и др. Основният камък е по-
ложен на 23 април 1901 г., а
работата по паметника
завършва на 15 септември
1903 г. На освещаването му
присъстват Фердинанд I, княз Владимир Алек-
сандрович (син на Александър II), военният
министър ген. Каулбарс, ген. Столетов, комен-
дантът на Санкт Петербург - ген. Паренсов, уча-
стници от войната, Арналдо Дзоки.

1935 - УМИРА АНРИ БАРБЮС, ФРЕНСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. 1873 Г.). Става

известен с антивоенния си роман
“Огънят”, издаден през 1916 г. За
него печели наградата “Гонкур”.
През есента на 1925 г. създава и
лично оглавява Комитет за защита
на жертвите от фашизма и белия
терор в балканските държави. В
комитета са видният френски общественик Жан
Вилар и белгийската общественичка Поле Лами.
Анкетната комисия посещава България, Румъ-
ния и Югославия, след което членовете й разви-
ват активна дейност в защита на пострадалите.
Анри Барбюс написва потресаващата докумен-
тална книга “Палачите”, а Жан Вилар публикува
книгата “За това, което видях в България”.

1987 - СТЕФКА КОСТАДИНОВА ПОСТАВЯ
СВЕТОВЕН РЕКОРД В СКОКА НА ВИСОЧИ-
НА. По време

на второто све-
товно първенство
в Рим състеза-
телката ни по
лека атлетика
преодолява 209
см - височина,
която и до мо-
мента е недости-
жима. Родената
в Пловдив прима
на българската атлетика има седем златни ме-
дала от световни първенства, европейски шам-
пион е в зала и на открито, през 1996 г. става
олимпийски шампион в Атланта (САЩ), а през
1988 г. печели сребърен медал от игрите в Сеул.
От 2005 г. е председател на Българския олим-
пийски комитет.

2003 - УМИРА ЧАРЛЗ БРОНСЪН, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (Р. 1921 Г.).

Рожденото му име е Каролис
Бучинскис или Чарлс Денис
Бучински. Той е 11-ото от
общо 15 деца в бедно семей-
ство на емигранти от татар-
ско-литовски произход. След
Втората световна война ста-
ва актьор и добива популяр-
ност с участието си в
уестърни, екшъни и крими-
нални филми. Знаменити са ролите му във “Ве-
ликолепната седморка”, “Имало едно време на
Запад”, “Мръсната дузина” и особено в крими-
поредицата “Смъртоносно желание”.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Доживяхме най-после
властта да си признае, че
не може да се справи с
определен проблем. Дър-
жавата цяла гори като
факла - буквално, та ми-
нистър Цветанов с поло-
вин уста отрони, че не
може да овладее ситуа-
цията с пожарите и ще
иска помощ от Евросъю-
за. Е, отново надянахме
качулката след дъжда.
Защо трябваше да изго-
рят за по-малко от два
месеца стотици хиляди
декари гора, та да се
сети министърът, че по-
жарникарската техника е
тотално остаряла. Така
де, имаме за премиер
професионален огнебо-
рец. Не можа ли той да
обясни, че пожарните,
които са на неговите го-
дини, не са в състояние
да се справят с лумнали-
те пламъци.

Премиерът обаче не
пропусна да се изфука,
когато Витоша пламна.
Тогава Борисов почти
стигна Моисей и заповя-
да на пожара да спре до
3 часа. И обясни на жур-

налистите, че гасенето
на огъня е сложна наука.
“Ще ви кажа като на кур-
санти, на които съм пре-
подавал доста години,
как се гасят пожари.
Имам хиляди погасени,
от тях сигурно поне 15-
20 горски”, изрепчи се

Борисов. Само че пъче-
нето бе напразно. Дър-
жавата продължава да
гори и до днес, в по-
следните дни броят на
пожарите достигна 277.
След Витоша лумна
Рила, после горски ма-
сиви около Ямбол, Дра-

гоман, Благоевград, Ел-
хово, Средец. И докато
огнеборци и доброволци
бореха стихията с почти
голи ръце и подръч-
на техника, депутат от
ГЕРБ не пропусна да си
направи предизборен
PR. Стоян Гюзелев обеща

300 000 лв. за залесява-
не на община Средец.
Кой го може, го може,
няма спор.

Подобно на трите ти-
бетски маймунки се ока-
за, че премиерът-гене-
рал ни чул, ни видял, ни
отговорил на синдикат
“Огнеборец”, който алар-
мира още преди месец,
че техниката е амортизи-
рана,  морално остаряла
и е с ограничени опера-
тивни възможности. Уче-
ни от Софийския универ-
ситет пък ни сюрпризира-
ха, че са разработили
система с видеонаблюде-
ние, която ще спасява
Родопите от пожари. Ка-
мерите щели да локали-
зират огньовете чрез са-
телит от Космоса и до 30
минути ще се знае къде
е огнището. Прекрасно,
но като се види къде
гори огънят, нали някой
трябва да се втурне да го
гаси. С какво? Нямаме ви-
сокопроходими коли,
маркучите са полупроби-
ти, предпазните маски за
пожарникарите са кът,
облеклото им е толкова
старо, че се разпада на
гърба им. Всъщност май
е по-правилно да ги на-
ричаме толумбаджии ка-
то техните прапрадеди от
1878 г., които гасели по-
жари, качени на коне и
оборудвани с бъчонки и
кратунки. Професията е
на 134 години, но явно
все още е престижна,
щом си имаме толумбад-
жия на премиерския пост.

Но да не забравяме все
пак, че вече сме в ХХI
век, а така и не си на-
учихме урока. Все попа-
даме в един и същ омагь-
осан кръг и надяваме ка-
чулката след дъжда. И
така, докато не остане
нищо за спасяване.

Още неотшумели ост-
рите реакции сред френ-
ските мултимилионери и
събратята им по света от
решението на Оланд да
наложи т.нар. “данък бо-
гатство”, и хоп - изнена-
да! Не другаде, а от Ме-
ката на неолиберализма
и консерватизма - Вели-
кобритания, обявиха, че
обмислят извънреден
данък за най-богатите на
фона на икономическите
проблеми в страната.

Призивът на вицепре-
миера Ник Клег към бри-
танците с “доста значи-
телно лично богатство” да
дадат по-голям принос
към “националното уси-
лие” на страната да се
бори с рецесията, вероят-
но е подействал като сту-

ден душ за представите-
лите на финансовия и
корпоративен елит на
Острова. Още повече, че
е “локализиран” твърде
показателен за случая
обект на облагане - не
доходите, а притежава-
ното имущество. Причи-
ната е ясна - да се пре-
насочат инвестициите на
супербогатите към про-
изводство и създаване
на нови работни места,
а не както е сега - в
банкови влогове или
“мъртви”, неработещи
активи като луксозни
имоти и яхти.

“Мярката дава сигур-
ност, че много големи-
те активи са отразени в
данъчната система по
начин, различен от се-
гашния, гарантирайки,
че ще продължим да
упражняваме строг кон-
трол върху заобикаля-
нето на данъчните за-
кони, че данъчните об-
лекчения не стигат
несъразмерно до най-
богатите”, аргументира
се Ник Клег.

Засега идеята е все
още на хартия. Либерал-
ният демократ Клег

тепърва трябва да убеди
коалиционния си парт-
ньор - управляващата Кон-
сервативна партия, в необ-
ходимостта да се гаранти-
ра, че богатите поемат по-
голям дял от икономичес-
ката тежест. При това мяр-
ката щяла да бъде времен-
на - за срок от 4 години.

Ако обаче тя стане
факт, и Великобритания
ще се присъедини към
растящия брой страни, ко-
ито обсъждат подобни
мерки. През септември
френският кабинет ще гла-
сува облагане на домакин-
ствата, които печелят над
1 млн. евро, със 75%
данъчна ставка. Облагане-
то на доходите над 150
000 до 1 млн. евро годиш-
но ще стане 45%. В стра-
ната вече бяха увеличени
и данъците върху имотите.

Неотдавна пък стана
ясно, че германската опо-
зиция готви законопроект,
който ще върне “данък
богатство” в републиката,
отменен през 1997 г.
“Данък богатство” вече
въведоха в Чехия (за до-
ход над 100 000 чешки
крони), подготвя се и в
Словения (имоти на стой-

ност над 1 милион евро).
Очевидно е налице

нова глобална тенденция
- международна реакция
срещу богатството, която
променя политиката от
Европа до САЩ и Китай.
Нека припомним, че со-
циологически допитвания
наскоро показаха, че
между 33% и 64% от аме-
риканците одобряват по-
високите данъци за хора-
та с доходи над 250 000
долара. В Китай пък по-
литическите лидери из-
бягват откровената де-
монстрация на богатство.
В началото на юли дори
ООН призова за въвежда-
нето на данък за милио-
нерите, който ще осигу-
рява над 400 милиарда
долара на година за бед-
ните страни.

“Има времена, може
би веднъж на 30 години,
когато в политиката
настъпват основни проме-
ни”. Цитирам лейбъриста
Джеймс Калахан, побе-
ден през 1979 г. от Мар-
гарет Тачър. Е, близо 30
години след началото на
ерата Тачър-Рейгън явно
ни застига нова основна
промяна.
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На 1 септември в едноименния ку
отваря врати Учебно-възпитат

Георги ГЕОРГИЕВ
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никално образова- ство започва от 2008 г., когато е
основно ремонтиран съществува-
щият вече хотел “Лонгоз”. На
следващата година той е разши-
рен с ново крило и сега е с капа-
цитет от 450 легла, реконструи-
ран е и ресторантският комплекс
“Кристал” на морския бряг. Към
СОК “Камчия”, който е разполо-
жен на обща площ от 300 декара,
е и детският център за културни и

художествени дейности “Хамбари-
те”. Интересно е, че при разреше-
но 30% застрояване на площта на
комплекса са използвани една
16%, като максимално е запазена
гората, в която са разположени
сградите.

На 9 септември 2010 г. беше
открит намиращият се срещу
“Лонгоз” детски лагер “Радуга” за
600 души, а в началото на 2012 г.
вилното селище “Пирин”, в което
почиват многодетни и приемни
родители от Москва. Тази година
комплексът се допълва с голям и
ултрамодерен спортен комплекс,

училището и с уникален амфите-
атър за 2000 души. През следва-
щата година комплексът оконча-
телно ще бъде завършен, когато
през юни в експлоатация влезе

детският лагер “Черноморски”,
също за 600 души. Идейният про-
ект на целия комплекс е разрабо-
тен от специалисти от Санкт Пе-
тербург. По официална информа-
ция общата инвестиция на руска-
та страна е за 120 млн. евро. Очак-
ва се през 2014 г. общият брой на
заетите в комплекса да достигне
близо 800 души, значителна част
от тях от община Аврен, на чиято
територия е СОК “Камчия”.

Москва щедро подкрепя
образованието

Учебно-възпитателният център
“Юрий Гагарин” е нагледно дока-
зателство, че Русия не жали пари
за образование на децата си,
показа репортерска проверка на
ДУМА. Не само сградата е с мо-
дерна архитектура, дело на вар-

ненския архитект Виктор Бузев.
Интериорът и оборудването на
класните стаи покриват всички
мислими и немислими изисквания
към една учебна сграда. Учили-
щето разполага със собствен пла-
нетариум, който е и най-модерни-
ят на територията на България.
Всички класни стаи са с интерак-
тивни “черни” дъски. Те позволя-
ват при нужда да се води елек-
тронно досие на извършеното от
ученика в класната стая, включи-
телно може да бъде записано и
какво е правил, когато е изпитван
пред дъската, която всъщност е
бяла. Работното място на учителя
е задължително с компютър,
свързан с “черната” дъска. Подоб-
на техника е фантастика за
българските училища. Лаборато-
риите към кабинетите по биоло-
гия и химия например пък са с
оборудване, което е за завижда-

не. Оценките, които учениците ще
получават в България, ще се при-
знават и когато се върнат в учили-
щата си в Москва. Впечатляват и
класните стаи по трудово творче-
ство, вече са на изчезване от
нашите училища. Кабинетът по
готварство е оборудван с най-мо-
дерни уреди, каквито има не във

всеки малък ресторант. Учебното
заведение има и свой, напълно
оборудван, спортен салон, както и
хореографска зала.

Основното по време на обра-
зователния процес в “Юрий Гага-
рин” ще бъде развитието на твор-
чеството у всяко дете. “Всяко дете
за нас е звездичка, която трябва
да грее”, казват педагозите в
“Юрий Гагарин”. На това са подчи-
нени и някои извънкласни форми
на обучение като авиокосмичес-
кия център, който включва музей
на авиацията и космоса, и плане-
тариума. Интересното е, че ръко-

водител на този център е Краси-
мир Стоянов, който бе дубльор на
втория български космонавт Алек-
сандър Александров. В експози-
цията на музея може да бъде ви-
дян летателният костюм на съвет-
ския космонавт Виктор Савиних,
който е използван от него на стан-
цията “Мир”, по време на полета
им с българина Александров през
1988 г. Има и площадка, на която
да се разполагат телескопи. За
целта са закупени 20 учебни и
един професионален.

С цел за всестранно развитие
на детските заложби са и Музеят
на славянската култура и клубът
“Човек-Земя-Космос”, който ще се
опита да реализира идеята за
устойчиво развитие.

Когато бъде завършен лагерът
“Черноморски”, училище “Юрий
Гагарин” ще може да обучава
1200 деца на две смени. Сградите
на лагерите “Радуга” и бъдещия
“Черноморски” са свързани с топ-

ли връзки с “Юрий Гагарин” и
фактически са един комплекс. За
проекта за лагер “Черноморски” и
за амфитеатъра СОК “Камчия”
получи на 13 август т.г. от Минис-
терството на икономиката, енер-
гетиката и туризма сертификат за
инвеститор клас “А”. В “Черномор-
ски”, освен стаите за децата, ще

има и тренировъчна зала, музика-
лен салон, видеотека, интернет
клуб, кино-концертна зала.

Заедно в XXI век

В “Радуга”, където през лятото
почиват руските деца, а през
учебната година ще са настане-
ни учениците, също има създаде-
ни всички условия за активна
творческа работа. Лагерът разпо-
лага с голяма кино-концертна
зала с 650 места, оборудвана с
модерна техника. Отделно от това
са оборудвани стаи за кръжочна

Детски оздравителен лагер “Радуга”.
Кръглото здание вляво е кино-концертната зала

Снимки АВТОРЪТ И  СОК “КАМЧИЯ”

Атриумът на х-л “Лонгоз”, където
се провеждат концерти, рецитали
и музикални вечери за ветераните

Спортната площадка
на “Радуга” със строящия
се амфитеатър, в дъното

Спортният комплекс

Една от учебните стаи в “Юрий Гагарин”
с интерактивната “черна” дъска в дъното

У
телно учреждение отваря врати
на 1 септември т.г. в Санаторно-
оздравителния комплекс “Кам-
чия”, който се намира в еднои-
менния морски курорт. Учебно-
възпитателният център “Юрий Га-
гарин” ще посреща в рамките на
учебната година по 600 ученици
от Москва, от 5 до 7 клас, които
ще бъдат на своеобразно “зеле-

но училище” в нашата страна на
смени от по 28 дни. Училището,
което е проектирано за 1200 уче-
ници, ще работи целогодишно.
Над 30 учители от Русия ще пре-
подават на децата основните
предмети от учебната програма
на тяхната страна, а извънклас-
ните форми на обучение ще се
водят и от техни български коле-
ги. Учениците, които ще учат в
“Юрий Гагарин”, са само от рус-
ката столица и се подбират по
специални критерии от правител-
ството на Москва. Това са деца,
които са показали добри резул-
тати на различни училищни
олимпиади, имат творчески или
спортни постижения. Има и таки-
ва, които са от социалнослаби
семейства. Тяхното обучение в
България ще бъде напълно без-
платно, поема се от бюджета на
руската столица и е част от ма-
щабната социална политика на
московското правителство.

Именно тази политика доведе
и до идеята и реализацията на
Санаторно-оздравителния ком-
плекс (СОК) “Камчия”, най-новата
част от който са училището “Юрий
Гагарин” и спортният комплекс в
съседство на школото. Началото
е сложено през 2002 г., откогато
датират първите документи на
московското кметство за изграж-
дането на детски санаторно-озд-
равителен комплекс в курорта
“Камчия”. Възложител на обекта е
СОК “Камчия” ЕАД с изпълните-
лен директор Станка Шопова.

Реално мащабното строител-
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урорт за ученици от Москва
елният център „Юрий Гагарин”
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дейност, включително и кабинет,
в който се изучават българските
носии, зала за танци. Лагерът
разполага и със спортно игрище,
игрище за миниголф и боулинг
зала. Има и библиотека, част от
книгите на руски в нея са дарени
от българи.

За летуващите деца е предви-
дена и богата програма от над 20
кръжочни дейности, които се
ръководят от българи. Сред тях са:
български народни танци, балет,
приложни изкуства, спортни игри.
Програмата включва и посещения
на близки до курорта историчес-
ки места в България - в Шумен,

Несебър, Варна. Така децата се
запознават отблизо с историята на
нашата страна, а по-далечната
цел е те да бъдат народни “посла-
ници” на България в Русия.

Всяка смяна
в детския лагер има своя тематич-
на програма. Например смяната
от 1 до 22 август за трети пореден
път бе под наслов “Заедно в XXI
век”. Характерно за нея е, че тя е
международна, като участват деца
от България, Русия, Украйна, Бе-
ларус и Казахстан. С участие се
награждават български деца, ко-
ито заемат първи и втори места в
националния конкурс “Бълга-
рия-Русия, София-Москва - вче-
ра, днес, утре”. Те се изявяват
в различни възрастови групи в
разделите: реферати, проза,
мултимедия, поезия, рисунки и
песни.

Пред своите връстници в
СОК “Камчия” българските
деца се представиха с шопско
хоро и покориха залата с пе-
сента “Я кажи , облаче ле бяло”.
Във фоайето на х-л “Лонгоз” пък
бяха изложени детските рисун-
ки от конкурсите “Заедно в XXI
век” и “Куба - далечна и близ-
ка”. По време на смяната деца-
та имаха среща и с българския
поет Лъчезар Еленков. Посе-
щението на известни личности
е характерно за СОК “Камчия”.
Наскоро в него са гостували на-
пример българският гимнастик

“Лонгоз” да имат действително
активен отдих. Програмата им с
различни творчески вечери, кон-
церти, включително оперни, дис-
котеки и е едва ли не толкова
плътна, колкото тази на децата
от “Радуга”. Възрастните правят
екскурзии до Несебър и Варна и
по река Камчия, които са част от
пакета услуги, който използват.
При желание им се осигуряват и
допълнителни посещения на раз-
лични исторически забележител-
ности, например в Шумен. С про-
сто око се вижда, че московските
пенсионери имат желание за ак-
тивен отдих, за тях дори има от-

делен фестивал, наречен “Годи-
ните не са беда”. Ветераните ак-
тивно се занимават например с
гимнастика, включително водна,
за което са създадени нужните

условия. На българските домаки-
ни прави впечатление, че те оби-
чат да се къпят в морето дори
когато е студено.

За тяхната безопасност на пла-
жа и, разбира се, за децата, се
грижат 19 водни спасители в СОК
“Камчия”. Той разполага с три соб-
ствени автомобила за спешна
помощ, като единият винаги де-

жури край
морето. Линейките са базирани в
Лечебно-диагностичния и балне-
ологичен център “Здравец”, който
работи в СОК “Камчия” от мина-
лата година. Медицинското заве-
дение е оборудвано с най-съвре-
менна техника и апаратура, която
е на разположение на децата,
възрастните, на всички други
български и чуждестранни гости
на комплекса, както и на жители-
те на околните села. Всички орга-
низирани гости на комплекса ми-
нават на безплатен преглед в
“Здравец” при пристигането си в
СОК “Камчия”. Освен това в паке-
та услуги влизат три безплатни
процедури за възрастните и шест
за децата. Освен от медицинските
кабинети, които се обслужват от
лекари от Варна, децата и възра-
стните могат да използват лече-
бен басейн, хидромасажни вани,
лечебен душ, физиотерапия, ка-
лолечение. “Здравец” има и дет-
ски стационар, в който заболели-
те остават за 48 часа. Денонощно
в центъра работят трима педиат-
ри, предвиден е и специален ка-
бинет за детски психолог.

Йордан Йовчев и руският му коле-
га Алексей Немов.

Като стана дума за спортис-
ти, не може да не разкажа и за
новата “перла” в короната на
СОК “Камчия” - спортният ком-
плекс. Съоръжението, изградено
за рекордните година и два ме-
сеца, напълно заслужава супер-
лативите. То разполага с лекоат-
летическа писта по стандарта за
200 метра, електронна система
за отчитане на резултатите. По-
лето за игра на волейбол, ханд-
бал, баскетбол е оградено от хо-
кейна мантинела. При нужда, за
два дни, полето се покрива с из-
куствен лед и може да се използ-
ва за хокей или кънки на лед. В
сградата, която подобно на дру-
гите в комплекса е пригодена за
хора с увреждания, има още мо-
дерна фитнес зала с 50 места,
зали за спортна гимнастика, за
тренировка на гребци, за тенис
на маса, сауна.

Спортният комплекс разпола-
га и с плувен басейн с олимпий-
ски размери с кула за скокове. В
него могат да се провеждат и
състезания по водна топка и син-
хронно плуване, като за целта
има система за подводно озвуча-
ване. Цялото това спортно “богат-
ство” се допълва от футболно иг-
рище и паркинг за стотина авто-

мобила.

Грижа и
за възрастните

СОК “Камчия” не предлага
обаче само грижи за подраства-
щите. Социалната програма на
правителството на Москва е пред-
видила място в комплекса и за
възрастното поколение. В хотел
“Лонгоз” целогодишно и отново
безплатно почиват на смени от по
21 дни ветерани от Великата оте-
чествена война, от други бойни
действия и ветерани на труда. Във
вилното селище “Пирин” пък мно-
годетните семейства почиват по
14 дни, също на разноски на рус-
ката столица. То включва хотел-
ска част и 11 къщички с 6 или 8
студия, разположени в дъбова
гора, в които на смяна се настаня-
ват около 200 души. Наскоро в
една от смените е имало семейст-
во-староверци с 10 деца. Мъжът с
дълга брада, жените със забрад-
ки и всички носели тениски с над-
пис “Бог с нас”.

Българските домакини са се
погрижили ветераните в

  
Не е за подценяване ролята в
двустранните отношения с
Русия, която могат да имат
лагери като СОК “Камчия”.
Комплексът не е просто една
от големите руски инвестиции
в България. Той е шанс и за
нашата страна. Възможността
голям брой деца, показали
способности в различни облас-
ти, да се докоснат до българ-
ската култура и история, да
получат не само пълноценен
отдих, но и да учат на българ-
ска земя създава реални
възможности в бъдеще, когато
заемат различни професионал-
ни позиции, да имат ако не
братско, то поне топло отноше-
ние към нашата страна.

Басейнът с
олимпийски

размери

Лечебно-диагностичният
и балнеологичен център “Здравец”

Училище
“Юрий
Гагарин”

Планетариумът
към учебно-

възпитателния
център

Вилното селище
“Пирин”

Спортната зала с
лекоатлетическата писта



14

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ЧЕТВЪРТЪК 30 АВГУСТ 2012

Искам
думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

Ехо от един скандал

беше освободена с помощта на великата Черве-
на армия.

Днес някои фашизирани елементи с лекота
отричат всичко това, тъмни сили насъскват, че
Съветската армия е окупирала България и е имало
безчинства. Това е една подла и гнусна лъжа.
Съветската армия, влязла в България без да гръмне
пушка, навсякъде била посрещната с почит и ува-
жение, с възторжени митинги и с голямо въодушев-
ление. На кого пречат паметниците на Съветската
армия, че сегашните управници искат да ги съба-
рят? Сегашните управници насъскват младото ра-
ботещо поколение срещу техните деди, бащи, баби,
майки. Пенсионерите - изкуфели старци, ви пият
кръвчицата, те живеят на вашия гръб, ако ги няма
тях, по-добре ще живеете, изреждат те.

Тези изкуфели старчоци изградиха със своя
безплатен труд съвременна България. И аз съм
от това поколение. Ние сме участвали в безплат-
ни младежки бригади, без да търсим никакви
облаги. Питам аз тия наши господа какво са до-
принесли и какво са дали за България. Къде е
построеното от тях? Колко завода построиха,
колко работни места откриха? Защо с лека ръка
унищожиха едно развиващо се селско стопанст-
во и защо го разграбиха? Защо земята пустее и
защо не вземем пример от съседна Гърция и
Турция как се стопанисва и обработва земята?

Аз съм от Родопите, където навремето се ин-
тернирали антифашисти, защото бил затънтен

През последните дни набира скорост скандалът с последния
доклад на Комисията за защита от дискриминация. Доминират
възмущението и обвинението. Интересът на масмедиите и пре-
сата обаче спира до преките извършители. С изключение на
ДУМА (бр.192) липсва анализ. А елементарно е този скандален
доклад да ни припомни подобните опити от 1992 г. и Батак. Не
се задава резонния въпрос: в чий интерес е всичко това? А
отговорът виси във въздуха. Знаят го всички сериозни журнали-
сти и анализатори. Това мълчание ги прави косвени съучастни-
ци на новите еничари. Какво падение! А даже министър Сергей
Игнатов се възмути: “Това е гавра с паметта и историята ни.”

В скандалния доклад на КЗД изразените становища по раз-
дела “Семейство, пол, секс” явно имат второстепенно и отвли-
чащо значение от основния, главния анализ в раздела “Исто-
рия, литература, етноси”. Не може да не ни безпокои фактът, че
това се извърши под ръководството на Кемал Еюп от ДПС.
Ахмед Доган не може да не е наясно, че той и неговият поли-
тически антураж трябва като от огън да се пазят да не участват
в подобни секции. Защото резултатът ще е гибелен за тях.

Те разтварят незараснали рани в сърцето на българина.
Разгарят изживяната от българите омраза към турчина пороби-
тел. И най-страшното - ще се разруши добрият комшулук меж-
ду българските християни и мюсюлмани, на които се крепи
етническият мир сега в България.

Да не се заблуждаваме, че няма да има нови подобни ак-
ции. Ето защо г-н министър-председателят Бойко Борисов и
неговият кабинет трябва да вземат адекватни и ефективни
мерки, които да не позволят повече с мръсни ръце да се бърка
в душата на българина!

Ст.н.с. д-р Асен ГЬОШЕВ, Пазарджик

Материалът на Юрий Бори-
сов в ДУМА от 18 август 2012 г.
събуди у мен задрямали мисли
за актуалното поведение на БСП
и предстоящите парламентарни
избори. Конгресът мина и отми-
на. Е, и? Аз не усещам нова дра-
матургия в политическия живот
на страната. Алергичен съм от
междуличностните боричкания в
политическото пространство.
Стига с тази инерция! “Къде съм
аз?”, както е казал поетът. Ис-
кам партийните люде да ме спе-
челят за своята кауза и да ме
убедят, не само предизборно, че
предстоят добри дни за мен,
моето семейство и България.

Как ще ферментира в бъде-

бено големите су-
пермаркети, хипер-
маркети и молове,
започнаха масово
да ни лъжат и мамят
със своите некаче-
ствени стоки. Това
правят доста хитро,
с рекламите за го-
лемите намаления
на цените до 30-
50% и повече. Все-
кидневният потребител често се подвежда и купува некачествени
и развалени стоки - месо, мляко, сирене, хляб, зеленчуци, плодо-
ве, напитки, дрехи, обувки, апарати и др.

Многото реклами в медиите и особено книжните диплянки, про-
моции, акции и др. затрупват пощенските ни кутии и входове на
блоковете, превозните средства и почти навсякъде. Фактически
всичките тези реклами и бумащина станаха противни и нежелани от
хората, защото вече разбраха, че са лъгани и че не трябва да
купуват стоките, които рекламират, не само с намалените цени, но
и редовните. Тези стоки магазините и фирмите ги купуват на безце-
ница и после печелят хиляди и милиони от излъганите купувачи.

Когато вече си купил некачествена стока и не я харесваш, не
можеш да я върнеш, да я подмениш или да си вземеш обратно
парите. Продавачите, управителите на магазините и охраната не
само че не ти обръщат внимание на оплакванията, но те и обиж-
дат, нагрубяват и изгонват, въпреки че си абсолютно невинен.
Държавата с нейните контролни органи фактически реално нищо
не прави, за да подпомогне излъгания и ощетен купувач-потре-
бител и той остава без защита.

Д-р Кирил ТАНЧЕВ, София

Рядко минава ден да не слу-
шаме по телевизиите най-слово-
охотливия и водещ в лъжите на
управляващите - земеделският
министър Найденов, с разясне-
ния и оправдания относно покач-
ващите се цени на една или
друга земеделска и животинска
продукция, като най-вече адво-
катското му оправдание се бази-
ра на цените в еврозоната. Но
същият редовно забравя да све-
ри цените на стоките и услугите
у нас с тези на немалко евро-
пейски държави като Германия,
Франция, Великобритания, даже
и с тези на изпитващата във
финансово отношение труднос-
ти Гърция, които са в пъти по-
изгодни за населението им в
сравнение с българските такива.
Трябва да напомним, че и пен-
сиите на западните ни колеги са
с пъти по-големи от нашите...

Освен това горепосоченият

И пак е 9-и!
Сегашните управници насъскват младото поколение
срещу техните деди, бащи, майки, баби

край. В годините на народната власт Родопите
смениха своя облик, построиха се язовири, заво-
ди, фабрики, прокараха се много нови пътища,
няма село или къща без електричество. В градо-
вете Кърджали, Момчиловград, Ардино, Крумов-
град се построиха големи модерни болници. Чо-
вешкото здраве се ценеше много, при тежки слу-
чаи долитаха хеликоптери. Сегашно време може
ли да се помисли за такъв лукс? Сега много
болници нямат средства и са затворени. Човеш-
кото здраве днес не струва нищо. Нека не за-
бравяме миналото. Нация, която забравя мина-
лото си, не може да предвиди бъдещето си.

Хасан Алиев ХАСАНОВ,
с. Горна Кула, Крумовградско

Н
аближава една от най-светлите дати в
историята на България - 9 септември,
68 години от освобождението на
България от фашистко иго, и то с да-
дени много свидни жертви. България

Червена лампа

Големите магазини
и молове ни мамят

Лъжливото овчарче
министър в лъжите си, защита-
ващи галопиращата инфлация у
нас, ни убеждава едва ли не да
се примирим с катастрофалното
положение, в което сме изпад-
нали. Разбира се, тук се има
предвид народът ни, а не влас-
тимащите и богатите българи.

С настъпването на есенно-
зимния сезон и постоянното на-
растване на цените на стоките
и услугите животът на българи-
те се усложнява неимоверно. С
предстоящото увеличение на
пенсиите според управляващи-
те със 7-10% ще ни бъдат
подхвърлени поредните трохи,
които бедстващите ни пенсио-
нери ги чакат повече от 3 годи-
ни, а колко са живите българи,
които ще дочакат това мизерно
повишение, един Господ знае?

Георги АСЕНОВ, Лом

ПадениетоПадениетоПадениетоПадениетоПадението

Читателят дописва темата

Да мислим сложно, а да говорим простичко

ще моята България, в която да
има и богати, но да няма ми-
зерстващи хора?

Искам да се лекувам, а ня-
мам пари. Ще ми даде ли някой
живот назаем?

Реално ще осигури ли
държавата възможности за до-
бро образование на кадърните
ни деца и как?

Как трябва да се управлява,
че земята да ражда?

Как, как, как? В КАК е маги-
ята на майсторлъка. Може ли
бъдещото социалистическо пра-
вителство да се ангажира с отго-
ворите на моите въпроси, без да
ги съгласува с европейската ад-
министрация и други “приятели”?

Може!
Споменатият материал на

Борисов подсказва, че при де-
фицит в бюджета от 3% и воля
на правителството част от въпро-
сите могат да намерят положи-
телни отговори и в настоящата
икономическа криза, която може
да се окаже и постоянна.

БСП и ДУМА трябва да про-
извеждат политика, която да ме
грабне. Мислещи и можещи хора
има, но къде са? И най-хубавата
песен не може да се възприеме
от слушателите, ако се изпълня-
ва от неподходящ певец.

Майката на успеха на Соци-
алистическата партия в предсто-
ящите избори е произвеждане-
то на обикновена човешка по-
литика, която да грабне и мен, и
теб. Нека има противоречиви ко-
ментари за посланията на БСП,
но да ги има. Автобусът може без
трудности да пристигне до опре-
делената цел, но каква е файда-
та, ако пътниците са двама-три-
ма, барабар с шофьора.

Колкото и мъдрости да се из-
говорят - те трябва да бъдат раз-
бираеми. Да мислим сложно, а
да говорим простичко. Очаквам
ДУМА да предизвика нови дис-
кусии по всекидневните битови
проблеми.

Александър ИВАНОВ,
Видин

Колкото и да избягвам този район, налага се,
особено сега, в летните месеци, да минавам по-
край този кът на София. Пресичам го бързо, със
запушен нос и риск да ми се случи нещо лошо.

Известно е, че там ще има големи реконструк-
ции във връзка с метрото, че ще се ремонтира
основно Централна гара и районът около нея, даже
вече било започнало разчистване на боклуците.
Но дотогава? Не може ли Столичната община да
ограничи местата, които са изоставени, където
липсва осветление, да ги загради и да поддържа
само онези проходи, които са необходими за при-
движването на пътниците? Изпитвам страх от
тъмнотията, от липсата на охрана там. Срамувам

ГАРА „ЗА МИЛИОНИ”
се от лошите миризми, които се носят от целия
район. Избягвам да ходя там с гости от страната и
от чужбина, но се налага. Колкото и да се мъча да
обяснявам на гостите си, че предстои голяма стро-
ителна работа в Централна гара и нейния район,
не мога да бъда убедителна, че може в такъв вид
да бъде изоставено едно толкова важно, възлово
място за българите и за летовниците ни от чужби-
на. Вярно, нашите управници, депутатите ни, чи-
новниците от Столична община не пътуват с вла-
кове и автобуси, но е добре да знаят че този край
е СРАМ за София, за България!

Петра ТАШЕВА

ННННН
а п о с л е д ъ к
почти всички
магазини и
фирми и осо-
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Позиция Мисия Брюксел

та беше за това, че българите
се смеят на мерките на Париж
да интегрира ромите. Цитирах
реакции от интернет форумите
с лайтмотив “Желаем ви успех
в този социален експеримент”,
добавих някои лични преживя-
вания и оставих всеки да си вади
заключенията. Изглежда чита-
телите ми, доста от които са
французи, са харесали публикацията http://bit.ly/NiLksQ,
защото много са я лайквали и туиткали.

Без ирония пожелавам на Франция успех в опити-
те й да превърне ромите в част от своето общество. Не
за да се махнат от България (българските роми във
Франция не са много), а за да даде пример на други,
на първо място на Румъния и България, за по-успешна
интеграция на това европейско малцинство, което в
някои райони на нашите две страни всъщност вече не
е малцинство.

В Италия също има много роми. Там пазарът на
труда е напълно отворен за българите и румънците,
но и там ромите живеят в катуни и почти никой няма
истинска работа заради дискриминацията от страна
на работодателите. Франция може и да успее, но само
ако сериозно предложи подходяща работа на цигани-
те и ги задължи да пращат децата си на училище.

Но не е сигурно, че техният опит ще е приложим
у нас. Защото във Франция минималната заплата е
9.40 евро на час, или 1426 евро на месец. Кучето
скача според тоягата, а в този случай може да скача
и доста високо, защото тази тояга повече прилича на
кренвирш. Тоест не изключвам ограничен успех на
французите с интеграцията на нашето мургаво мал-
цинство. Познавам тяхната образователна система и
зная, че тя има огромен опит с деца, дошли отвън и
отдалече. Въпросът е: приложимо ли и всичко това на
наша почва?

У нас минималната заплата през май беше увели-
чена на 290 лв., или 148 евро. Грубо казано, тя е десет
пъти по-ниска от тази във Франция. Не съм циганин, но
често съм се чувствал точно като такъв във времена,
когато съм получавал българска заплата. И по стар
български обичай съм се преструвал, че работя, след
като работодателят се прави, че ми плаща. Добре че
дойдох да се интегрирам в Белгия.

Така че ромският проблем според мен си е на
първо място наш, български. Ниските пенсии и за-
плати и безработицата държат 90% от българите в
тотално подчинение пред силните на деня. Мнозина
са оскотели и маргинализирали от мизерия, не само
циганите или ромите, както е политически коректно
да се казва. Премиерът Бойко Борисов обича да се
хвали с макроикономическа стабилност, но за това
негово удоволствие плаща огромното мнозинство от
населението. Лесно се управлява, когато работа
няма, а най-големият работодател е държавата, то-
ест управляващата партия. Този апетит за чиновни-
чески служби, който се забелязва у нас, е ужасно
нездравословен.

Заради този модел на управление нито българско-
то правителство, нито мнозинството от българите се
интересуват какво става в Европа. България се превръ-
ща в Чалгария, а от цялата европейска проблематика
страната ни е затънала като циганска каруца в обла-
сти, от които излизане няма. В ЕС осигуряваме препи-
тание главно на службата за разкриване на престъпле-
ния с евросредства ОЛАФ и на експертите по меха-
низма за проверка и наблюдение. Румънските ни съсе-
ди пък ги инспектират дали не са се отказали от ос-
новните правила на демокрацията. Впрочем преми-
ерът Понта отбеляза червена точка, като в понедел-
ник нареди на своите депутати да подкрепят в парла-
мента завръщането на Бъсеску като президент. Ако не
го беше направил, тази страна щеше да се самоиз-
ключи от членство в ЕС. Не преувеличавам.

Чувам слухове, че това е резултат от пазарлък,
договорен по време на посещението на пратеник на
Хилъри Клинтън в Букурещ. Бъсеску вероятно ще по-
даде оставка след няколко месеца и ще получи почет-
на служба, например в НАТО, за да има имунитет
срещу съдебно преследване. Никой няма интерес от
експлозивното съжителство между Понта и Бъсеску,
което рискува да продължи до редовните президент-
ски избори през 2014 г. Но за съжаление сред нашите
европейски съюзници вече никой не гледа с добро
око нито на България, нито на Румъния. Изобщо не
беше така през 2007 г., когато влязохме в ЕС.

Вчера Европейската комисия се завърна от едно-
месечна ваканция и се захвана с горещите теми -
икономическата криза в Гърция, Испания и Италия,
установяването на банков съюз, положението в Сирия.
Предстоят много двустранни срещи на високо равни-
ще, като най-търсените събеседници са Ангела Мер-
кел и Франсоа Оланд. Еврозоната си изгражда своя
територия, от която ще ни държат настрана. Утре Ба-
розу ще дойде и в София, да се порадва на хората и
ръчениците по случай откриването на новата линия
на метрото. Малко екзотика, която няма да му бъде
неприятна. А в средата на септември френските мини-
стри Манюел Валс и Бернар Казньов ще дойдат да
питат Борисов защо така не правим нужното, за да
интегрираме ромите. Българското лято беше горещо,
но циганското тепърва предстои.

Георги ГОТЕВ

П
иша за българска и за
западна публика. Най-
четената ми статия на
английски през седмица-

Циганско лято
за БългарияPR-бацилът

на Борисов
Фалшивата пропаганда на ГЕРБ без реални
действия плъзна и в Перник

одевилът на лицемерие-
то, който властта пред-
ставя в Перник през по-
следните три месеца
след земетресението от

В

Юлия
КУЛИНСКА

22 май, уви, не впечатлява вече ни-
кого. Реакциите на Премиера-
Слънце за пореден път разбиха и
последните, останали у някого
илюзии, че зад дверите на кабине-
та отвъд кухия PR, все пак се търсят
управленски решения и се водят
смислени дебати. Но не би! Изне-
нада няма-а-а! И този път Бойко
Борисов се въплъти в нормалната
си роля на търгаш на надежда. Той
отново доказа и показа, че нарци-
стичната му същност не може да
бъде потисната и преодоляна за-
ради човешкото нещастие. Борисов
остана верен на принципа си, че е
по-добре “да се показва”, отколко-
то да свърши нещо смислено.

Бацилът на PR-заразата плъзна
и в правителството и

министрите вкупом се
оказаха неизлечимо болни

от самовлюбеност. Че как иначе!
Нали трябва всички да приличат
на Месията Борисов! Нали всички
трябва да пръскат в изобилие на-
дежда, пък била тя и ефимерна! Ха,
някой от вас да си спомня, освен
да разплисква фалшив PR, Бори-
сов да е направил нещо реално за
хората!? Вярно е, той по пожарни-
карски и по батмански, мигновено
се телепортира навсякъде, където
има събитие, независимо от важ-
ността му. Реже лентички, прове-
рява кръчми, инспектира, хока, уко-
рява, нарежда, обяснява и... най-
вече обещава! Хващам се на бас,
че никой не си спомня какво точно
е свършил реално Борисов като
главен секретар, като кмет на Со-
фия или като премиер... Но в съзна-
нието на хората остава усещането,
че той върши хиляди неща, че те
са много важни, че от него зависи
едва ли не всичко в държавата.

Политическата цел на меро-
приятието е проста като правда-
та, както би казал Ленин днес.
Целта е от ясна по-ясна - да се
промият мозъците на гласуващи-
те догодина, които да добутат по-
разпадналата се каруца на ГЕРБ
отново до властта.

“Факт е, че с идването си на
власт ГЕРБ отключи ръждясалия
катинар на фабриката за илюзии.
Този път за неин директор бълга-
рите избраха Бойко Борисов”, на-
писа веднага след изборите през
2009-а авторитетният “Франкфур-
тер алгемайне цайтунг”. Под ръко-
водството на главния си ме-
ниджър в манифактурата бяха
привнесени нови “машинарии” и
въведено уникално ноу-хау на
илюзиите и надеждата. Искате до-
казателства? Моля, сервирам ви
съвсем, съвсем пресни примери...
Веднага след трусовете в минь-
орския град се изсипаха почти
всички министри. За да демонст-
рират загриженост към пострада-
лите от бунта на земята. “Веднага
след земетресението се свързах
с дежурните сеизмолози от спеш-
ния център 112, които  обобщават
цялата информация за състояние-
то в страната. Взели сме всички
мерки да защитим хората”, заяви
веднага след бедствието Преми-
ерът-Слънце. Сигурно е заповя-

дал на Цар-природа да спре тру-
совете. И съответно

си е повярвал,
че е по-велик

от него!? И така - цели три месе-
ца... През които на Перник са пре-
ведени едва около 4 млн. лв., няма
нито една ремонтирана обществе-
на сграда, училище или забавачка.
Статистиката показва, че има по-
дадени 8507 молби, от които 3600
са предадени на междуведомст-
вената комисия по бедствия. От тях

са разгледани само 288. Има пет
училища с по над 1000 деца, които
не се знае дали ще прекрачат учи-
лищния праг на 15 септември. Бли-
зо 90 къщи са предвидени за то-
тално разрушаване, над 1000 души
имат частичен покрив или не смеят
изобщо да влязат по домовете си.

И кой знае защо в най-кризис-
ния момент, когато 150 перничани
са в реален риск да останат под
открито небе през зимата, Бори-
сов командирова министъра по ев-
ропейските проблеми Томислав
Дончев в Перник за два месеца.
Още повече, че в неговия ресор
нещата въобще не са розови. Аб-
солютно необяснимо защо Дончев
ще оправя бакиите на властта в
Перник! Бил някога кмет!? Че Пер-
ник си има сто пъти по-добър и
успешен градоначалник от Дон-
чев. И с по-голям управленски
опит от него. Борисов сигурно
въобще не помни, че Росица Яна-
киева десет години беше кмет на
пернишкия квартал “Изток”, после
бе народен представител, а сега
вече два мандата се грижи за
делата на общината.

Но... за Премиера-Слънце това
всъщност няма никакво значение!
Защото Янакиева е от вражеската
партия. Със същия смисъл в ми-
ньорския град той можеше да пра-
ти в земетръсна командировка все-
ки свой министър!

Важното е да бъде
размахан пръст

на перничани и да се научат за
кого да гласуват! И в унисон на
шумно афишираната премиерска
ненадмината демократичност, че
се вслушва в гласа на общество-
то, в Перник бе създаден Иници-
ативен комитета за подкрепа на
перничани, пострадали от земет-
ресението. Хубаво! Както е казал
народът “Глас народен, глас
божи!”. Обединението се пръкна
малко след като между общин-
ските съветници от ГЕРБ и депу-
тата Ирена Соколова, от една
страна, и кмета Росица Янакиева
от БСП се зароди спор за разме-
ра на преведените от правител-

ството суми за възстановяване на
щетите от трусовете и похарче-
ните от общинската администра-
ция пари.

Членовете на инициативния ко-
митет явно се опитват да бъдат
буфер между двете страни. Обяви-
ха се за надпартийни, но отидоха
при Бойко Борисов на среща. И
залъгалките му започнаха отново...
Дончев отиде в Перник и започна
да прави регистри, справки, ин-
спекции, координации и какви ли
не управленски евквилибристики.
Само че перничани имат нужда от
пари, за да възстановят домовете
си, а не от хартиени хапки, с които
се опитвате да запушите гласа им,
г-н евроминистър. А засега - нито

лев... С една дума - политика. Та,
искам да кажа на членовете на
инициативния комитет, че дейност-
та им без политическа подкрепа
ми прилича на “дървено желязо”. И
се учудвам на телешкия им възторг,
че Борисов им е обърнал внима-
ние. Колкото и телета, и прасета
да бъдат кръстени на негово име,
ситуацията в Перник няма да се
промени към по-добро. Правител-
ството ще продължи да будалка
перничани и накрая командиров-
ката на Дончев ще свърши. И ще
последва поредното лъжливо обе-
щание за надежда. Защото измам-
ниците и безчестниците дори не до-
пускат какъв грях е да си търгаш
на надежда...

Перничани, истината е, че
властта ви забрави, дори и да
присъства физически при вас! Ще
идват министри, ще се снимат, а
вие ще подпирате полурухналите
си къщи с греди и ще се вайкате
как да прекарате студените зимни
дни! И ще продължите да се пита-
те защо избрахме Кристалина Ге-
оргиева за еврокомисар по бедст-
вията, след като тя се грижи пове-
че за африканците и за собствения
си европейски имидж, отколкото за
сънародниците си в Перник. В село
Дивотино преди три месеца лично
тя съобщи, че нейният фонд по бед-
ствия и аварии разполага със 110
милиарда евро. Георгиева обеща
да пренасочи част от парите за
Пернишко, но до момента няма и
лев за това. Няма и да има...

Нямам обяснение защо полито-
лозите у нас продължават рядко
да анализират как така процъфтя-
ва бойковщината, защо е устойчи-
ва, защо политическият ни живот
е низ от непрекъснати манипула-
ции, от вадене на политически
зайци от цилиндъра. Обаче спо-
койно! Историята е доказала, че
измежду гърма на евтините и фал-
шиви PR-пиратки винаги изпада и
по искра от истината. Защото, как-
то е казал Абрахам Линкълн:
“Може да лъжеш някои хора през
цялото време или всички през по-
вечето време, но не можеш да
лъжеш всички през цялото време”.

Циганско лято
за България

Циганско лято
за България

Циганско лято
за България

Циганско лято
за България

Циганско лято
за България

Циганско лято
за България

Циганско лято
за България
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пари отпуска той за този или онзи сек-
тор. Говорим за трагедията в здравео-
пазването и сравняваме с милионите за
магистрали; тюхкаме се за геноцида над
науката и недофинансираното образо-
вание и сочим редом парите от хазната
за СРС-та; критикуваме, че няма пари
за пенсии, и мерим субсидиите за “ели-
тен” спорт. Но никой в България не сле-
ди къде се намира държавата ни по
своите харчове за различните сектори
в сравнение с останалите страни в Ев-
ропа. А нали сме уж божем член на Ев-
ропейския съюз? Развиваме ли се в уни-
сон със стратегия на общността или
бягаме в обратна посока?

Неочакван отговор на голяма част
от въпросите даде преди няколко дни
европейската статистическа служба Ев-
ростат. Тя публикува доклад за нивото
на държавните разходи в страните от
ЕС и за разпределението на държавни-
те бюджети по сектори. Данните са за
2010 г. - времето на Дянковата “пица”. В
този доклад много ясно се вижда докъ-
де ни е докарал управляващият държа-
вата финансов бос.

Най-фрапиращият факт, който обяс-
нява защо България е доведена до
състоянието на най-бедната страна в
Европа, е, че нашата държава е супер-
отличникът на континента по нисък дял
на разходите от хазната като процент от
БВП. Предварително да отчетем, че брут-
ният вътрешен продукт на глава от насе-
лението в България е най-ниският в ЕС
- 45% от средния за общността. Преди
нас е Румъния с 49%, а първенците са
Люксембург с 274% спрямо средната
стойност, Норвегия със 189%, Швейца-
рия със 151%, Швеция със 126% и т.н. Та,
на фона на нашия по принцип мизерен
като сума брутен продукт се оказва, че
сме страната в ЕС, която харчи най-мал-
ко от хазната като процент от същия този
брутен продукт - 35,2 на сто. Средното
ниво за ЕС е 49,1% (вж. таблицата).
Неотдавна Дянков се похвали, че
всъщност вече сме постигнали баланси-
ран бюджет и че приходите са повече от
разходите, т.е. имаме дори до излишък.
Излишък на фона на милиони левове,
неразплатени от държавата за вече
извършени дейности,

на фона на погубваща
населението бедност!

Показателно е, че колкото и да гово-
рят за свиване на дефицитите, развити-
те държави разпределят по-голям про-
цент от своя БВП чрез държавния бюд-
жет от по-слабите в икономическо отно-
шение страни. А най-бедният и най-бол-
ният народ - този на България, насред

Направо сме за Гинес
Евростат пусна статистика как
и за какво страните в Европа харчат
парите на данъкоплатците

кризата харчи най-малко. Такъв е
капризът на Дянков. Затова е бе-
ден и болен, бидейки далеч пред
останалите по “макроикономичес-
ка стабилност”. Първенец по хар-
чове чрез хазната си остава Фран-
ция - 57,9%. Толкова за пазарното
общество и мястото на държавата
в него. Там и тук.

Интересна е картината, когато
погледнем как се разпределя
държавният бюджет по сектори. За
какво харчи правителството на
ГЕРБ парите на данъкоплатеца и
за какво ги харчат в ЕС? Ние си
знаем: МВР, магистрали, лентички,
елитен спорт. Въпросът обаче е да
се сравним с останалите и да ви-
дим те кое смятат за важно, кои
сектори и дейности за тях са при-
оритети. И кои - за нас.

Над половината от всички пуб-
лични разходи в ЕС като сума
(54,2%) отиват за социалната за-
щита (пенсии, безработица, май-
чински и пр.) и за здравеопазване-
то, отчита Евростат. Като процент
от БВП това прави 27,4%. Причи-
ната е подчертаната социална на-
соченост на повечето държави в
общността. Това показва само едно
- че премиерът Бойко Борисов е
смешен с постоянното натякване,
че “давал” много пари за пенсии,
понеже по дела на този разход
сме... предпоследни в ЕС,

единствено Словакия
е след нас

Дания и Франция водят по раз-
ходи за социални плащания.

В здравеопазването не е по-
различно - в опашката на ЕС сме
по частта, която отделяме от бюд-
жета за здравето на българина
(4,8%), по този показател след нас
са само Латвия (4,4%) и Кипър
(3,3%). Първенци по пари за здравео-
пазване с над 8% от БВП са Дания,
Франция и Австрия. Средният процент
за Евросъюза е 7,5%. Да напомним -
при доста по-високия размер на брут-
ния вътрешен продукт на останалите
държави. Това означава, че сумата, ко-
ято се откъсва от сърцето на Дянков за
болниците, няма как да покрива разхо-
дите им за лечението, защото

сърдечната операция у нас
и в Дания гълта

еднакви консумативи

   Ако сметнем общия дял на парите
за социални плащания и за здравео-
пазване, той в България е много по-
нисък от средния в Евросъюза - у нас е
18,3%, в общността средно е 27,4%.
Значи някъде другаде отиват парите на
българския данъкоплатец...

Леко се открехва завесата за пътя
на парите от хазната у нас, ако се спрем
на показателя процент от БВП, който
държавата дава за икономически дей-
ности. По този показател, който е 4,7%
средно за ЕС, ние сме с малко по-голям
дял - 5,5%. Има обаче доста страни,
които дават от държавния бюджет мно-
го повече от нас за инвестиране в ико-
номиката - Белгия, Чехия, Латвия, Унга-
рия, Австрия, Полша, Румъния, Испания
и др. В тези страни просто има работе-

сти”, както отбелязва Евростат, се включ-
ва и строителството на инфраструктура,
на стадиони или

на пътища и магистрали
например...

Съвсем тъжна става картината, кога-
то пристъпим към сектори като образо-
ванието и науката, които според страте-
гията “Европа 2020” имат първостепен-
но значение за развитието на общест-
вото, на икономиката и на кадрите. Об-
разованието в страните от ЕС-27 полу-
чава от държавния бюджет средно 5,5%
от БВП. У нас за него се заделят 3,8%.
Това е най-ниският процент в целия ЕС!
Последни сме на континента по дял на
разходите за образование. Факт. Бълга-
рия, чието образование допреди 20 го-
дини се даваше за пример на Европа,
днес е

изтипосана като последен
двойкаджия

По резултатите, показани от нашите
ученици в международните изследвания
за качество на знанията - също. И нека
сега апологетите на пазарната иконо-
мика да продължават да тръбят, че
държавното финансиране на образова-
нието не е най-важното, че студентите
трябва да плащат все повече за обуче-

нието си и че частният сектор в “обра-
зователните услуги” трябва да се разра-
ства. Европа нито мисли, нито постъпва
по техните предписания. Въпреки кри-
зата средствата за образование от хаз-
ната в почти всички държави са увели-
чени като процент от брутния продукт. У
нас - не.

За науката пък направо не сме за
приказване, защото Дянков и правител-
ството на ГЕРБ я подложиха на истин-
ски геноцид. Тя никога не е получавала
достатъчно от държавния бюджет, но все
пак допреди 3 години и нещо публич-
ните разходи за наука у нас бяха стиг-
нали 0,29% от БВП. Сега са паднали на
0,18%. Което е не просто последно мя-
сто в ЕС, то е под дъното. Средните раз-
ходи в ЕС-27 за наука са се вдигнали

РАЗХОДИ
ОТ ДЪРЖАВНИЯ БЮДЖЕТ
В % ОТ БВП ПО СЕКТОРИ

                ЕС-27       България
                средно

Социални 19,9 13,5
плащания

Здраве- 7,5 4,8
опазване

Образование 5,5 3,8

Икономически 4,7 5,1
дейности

Наука 2,0 0,2

Полиция 1,9 2,7

Отбрана 1,6 1,8

Велиана ХРИСТОВА

На последно място в ЕС
по процент на парите за
образование и за наука

На предпоследно място
по процента за пенсии и за
здравеопазване

На първо място в Европа
по дял на средствата за
полицията

На първо място в ЕС
по най-нисък процент на
публичните разходи спрямо
БВП

БЪЛГАРИЯ Е:
щи държавни предприятия. Особено из-
ненадващ е показателят за Ирландия -
там в момента държавният бюджет на-
лива в икономиката 25% от БВП, а пре-
ди 10 години е давал само 4%. В крайна
сметка всеки се бори с кризата по свой
начин. Има обаче едно просто обясне-
ние за това, че в България хазната за-
деля по този показател малко повече
от средното за ЕС. Очевидно Данков не
дава пари за бизнеса, като се знаят не-
издължените сметки към фирмите. Про-
сто в категорията “икономически дейно-

до 2% от БВП. Не говорим дори за стра-
ни като Швеция и Дания, където пуб-
личните разходи за изследвания са
съответно 3,42 и 3,06% от БВП, но не
можем да сме слепи, че дори Румъния
ни изпревари двойно по този показа-
тел.

Но, дявол да го вземе, при тия хвал-
би на Дянков за страхотната ни финан-
сова стабилност няма ли поне едно
нещо, по което България да излиза
напред? Има. Над средното ниво сме
по разходи за военните и за отбрана. И
сме на първо място в Европа по дела на
парите за... полицията! В общността
средните разходи за отбрана са 1,6%
от БВП, у нас са 1,8%. А с вътрешен ред
и сигурност, сиреч с полицията, просто
можем да се похвалим - ние даваме
2,7% от БВП, докато в Европа средният
процент е 1,9. Близо до нас е само Ве-
ликобритания с 2,6% от БВП за ред и
сигурност, останалите държави са на-
зад. Нямат си Цветанов. И това е карти-
ната за 2010 г., когато вътрешният ни
министър не бе започнал още да полу-
чава нагло за СРС-та и за какво ли не
несметни милиони бонус от хазната над
определените му със Закона за бюдже-
та суми. Както е тръгнало, догодина
Евростат ще ни впише направо в Книга-
та на Гинес по грижи за полицията.
Блестящото ниво на сигурността и реда
в държавата ние сами си го знаем.

ПУБЛИЧНИТЕ РАЗХОДИ КАТО % ОТ БВП

E
u
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В
последната година една от
най-честите теми из медиите
е “балансираният бюджет на
финансовия ни спестовник Си-
меон Дянков и това колко

% от БВП % от БВП

социални
плащания

социални
плащания

здраве-
опазване

здраве-
опазване
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представя галерия „Лоранъ”
Творби на Петко Задгорски
представя галерия „Лоранъ”
Творби на Петко Задгорски
представя галерия „Лоранъ”
Творби на Петко Задгорски
представя галерия „Лоранъ”
Творби на Петко Задгорски
представя галерия „Лоранъ”

Поетична вечер с
Георги Константинов

П о е т ъ т
Георги Кон-
с т а н т и н о в
ще представи
най-новата си
стихосбирка
“Врана в сне-
га” днес от 17
ч. в салона на
НЧ “Добри
Чинтулов” в
столичния кв.
“ Д и а н а б а д ” ,
бул. “Никола
Габровски” 55.  Книгата получи
наградата на СБП за най-добра
поетична творба за 2011 г. Ли-
тературната вечер ще премине
под съпровода на китара на Ра-
дослав Николов. Инициативата
се осъществява със съдействие-
то на АРТКООП - София, научи
ДУМА от читалището.

Николо Коцев
ще свири на
рокфестивала
в Пловдив

Николо Коцев с новата си гру-
па “Кикимора”, “Ренегат” и Васко
Кръпката са сред участниците в
първия по рода си рокфестивал в
Пловдив от 13 до 15 септември в
Летния театър на “Бунарджика”,
съобщи Владислав Ботев, пред-
ставител на организаторите на
проявата. Очаква се на пловдив-
ската сцена да излязат 22 рокбан-
ди с около 100 музиканти от Плов-
див, София, Пазарджик, Бургас,
Сърбия и Гърция. Ботев уточни,
че амбицията на организаторите
е фестът да стане ежегоден и
още от следващата година да
има пролетно и лятно издание.
Работил съм по целия свят 30
години, но да свиря на българска
сцена с българска група е нещо,
което правя с най-голямо удовол-
ствие и се надявам, че с “Кикимо-
ра” ще го правим дълго време,
казва Николо Коцев пред БТА.

„Фортисимо фест”
гостува в Бургас

Акордите
на едни от
най-извест-
ните в исто-
рията на ки-
ното филми -
“Хари Потър”
, “Индиана
Джоунс и по-
хитителите
на изгубения
кивот”, “Су-
п е р м е н ” ,
“Междузвездни войни”, ще звучат
в Бургас под диригентството на
маестро Максим Ешкенази. Това
ще стане днес по време на офи-
циалното откриване на фестива-
ла за класическа музика “Форти-
симо фест”, съобщи БТА. Откри-
ването ще е от 20.30 ч. на тера-
сата на културен център “Мор-
ско казино” в морската градина.
Фестивалът се провежда за тре-
ти път в България и за първи път
в Бургас. На сцената под отрито
небе ще се изявят още цигулар-
ката от САЩ Даниеле Белен,
която ще свири българска музика,
солистката на ансамбъл “Филип
Кутев” Нели Андреева и компози-
торът Георги Андреев, заедно със
Симфоничен оркестър при
Държавна опера - Варна.

Джаз и философия -
това е Аарън Гоулдбърг
Пианистът,
продуцирал
предизборните
джаз концерти
на Барак Обама,
преподава
в София

Снимка НБУ

дин от най-ярките све-
товни пианисти и про-
дуценти от новата гене-
рация - Аарън Го-

своите приятели - Омер Ави-
тал, Брад Мелдау и Рой Хар-
гроув. През 1992-ра е приет
в Харвард, където печели
престижната стипендия
“Clifford Brown/Stan Getz

Fellowship Award”, както и
първо място на фондацията
за таланти “National
Foundation for Advancement in
the Arts recognition and Talent
Search”. Като музикант е от-

крит от първата дама на джа-
за Бети Картър и става съос-
новател на програмата “Jazz
Ahead”. Завършва бака-
лавърска степен с пълно от-
личие в Харвард през 1996 г.
по история и естествени на-
уки, а по-късно става ма-
гистър по философия в уни-
верситета Тъфтс.

Блестящата му кариера на
музикант го среща с редица
от джаз легендите от сред-
ното поколение, които парт-
нират на триото му (бас Ру-
бин Роуджърс, барабани
Ерик Харланд). Като лидер и
колидер Гоулдбърг има 8
албума, а като инструмента-
лист в други състави - над 60
албума, с артисти от ранга на
Тери Гибс и Марк Търнър.

Аарън Гоулдбърг е съав-
тор на поредицата книги и
дискове “Baby Loves Jazz”,
музикален директор на “All
Souls at Sundown” - серия
джаз и поезия в Ню Йорк.
Продуцира станалите истори-
чески концерти “Jazz For
America’s Future” и “Jazz For
Obama” през 2008 ж. в Ню
Йорк - грандиозно събитие в
подкрепа на предизборната
кампания на президента
Обама.

В началото на септември
за първи път в България из-
брани студенти ще могат да
работят с Аарън Гоулдбърг в
майсторския клас “Нови тен-
денции в съвременния джаз”
в Нов български университет
и да излязат с него на една
сцена на концерта на
13 септември в “София лайв
клъб” заедно с Милчо Леви-
ев, Петър Славов, Вики Алма-
зиду и техни студенти. Селек-
цията за майсторския клас
още продължава на www.sma-
nbu.com, научи ДУМА от Пав-
лина Величкова.

Е

Шестият национален фестивал на ста-
рата градска песен “Пей, сърце” ще се
състои в Кюстендил на 1 и 2 септември.
Събитието се организира под патронажа
на кмета на община Кюстендил. Художе-
ствен директор е Светлин Кирилов, тех-

улдбърг от САЩ, пристига по
покана на Празниците на из-
куствата “Аполония” за кон-
церт на 6 септември в Созо-
пол с квартета на контраба-
систа Петър Славов и за да
преподава в София, в май-
сторски клас на Нов българ-
ски университет, организи-
ран със съдействието на по-
солството на САЩ в Бълга-
рия, научи ДУМА от Иван
Попов.

Аарън Гоулдбърг е аван-
гарден пианист, композитор
и продуцент. Свири на стоти-
ци фестивали и на сцените
по цял свят с най-добрите
световни джаз музиканти
като Бети Картър, Гибс/Бъди
Дефранко, Марк Търнър,
Джошуа Редмън, Ал Фостър,
Фреди Хъбард, Том Харъл,
Никълъс Пейтън, Кърт Ро-
узънвинкъл, Питър
Бърнстийн, Мадлийн Пейру,
Уинтън Марсалис, Линкълн
джаз оркестра и др.

От Бостън, където е ро-
ден, Aaрън заминава за Ню
Йорк, след като получава
награди от Бъркли колидж ъв
мюзик и списанието “Даун-
бийт”. В Ню скул фор джаз
енд контемпорари мюзик
през 1991 г. среща много от

Шести фестивал на старата
градска песен в Кюстендил
Николая ИВАНОВА нически директор - Орлин Балабанов,

съобщи председателят на Народно чита-
лище “Братство” Иван Андонов. Фести-
валът е с конкурсен характер и се про-
вежда в 3 раздела: индивидуални
изпълнители - свободна програма до 8
мин., групи (до 10 човека) - свободна
програма до 12 мин., групи (над 10 чове-

ка - свободна програма до 12 мин.). Уча-
стниците във фестивала осигуряват сами
музикалния съпровод (допуска се синбек).
Всички участници се оценяват от профе-
сионално жури и ще бъдат присъдени I, II
и III награда във всеки раздел. Над 40
групи и 40 индивидуални изпълнители ще
вземат участие в “Пей, сърце”.

С премиера на на-
шумелия бестселър на
пакистанския писател
Мохсин Хамид “Фунда-
менталист по принуда”
вчера бе открит 69-ият
филмов фестивал във
Венеция. Режисьорка
на филма е индийката
Мира Наир. Филмът

Венецианската
Мостра чества
80 години

описва историята на
млад пакистанец,
разкъсван между аме-
риканската мечта и
пакистанските си коре-
ни. В продукцията иг-
раят Риз Ахмед, Кейт
Хъдсън, Кийфър
Съдърланд и Лив
Шрайбър. 69-ото изда-

ние на международния
кинофестивал във Ве-
неция се провежда на
остров Лидо до 8 сеп-
тември, съобщи аген-
ция КРОСС.

В е н е ц и а н с к а т а
Мостра чества 80 годи-
ни от създаването си.
За юбилея художест-

веният ръководител на
феста Алберто Барбе-
ра е осигурил изклю-
чително силно участие
в надпреварата за го-
лямата награда “Злат-
ния лъв”, съобщава
Днес.бг. Общо 18 фил-
ма се борят за приза.
Сред техните автори
са майстори на киното
като Брайън де Палма,
Терънс Малик, Такеши
Китано, Марко Бело-
кио и др. Продукциите
са от Италия, Франция,
САЩ, Израел, Южна
Корея, Япония, Фили-
пините и Австрия.

Не по-малко прочу-
ти имена ще се пред-
ставят в извънконкурс-

ната програма. Ще се
състои например пре-
миерата на новата
творба на американе-
ца Спайк Ли, които
засне документалния
филм за Майкъл
Джексън, на актьора
Робърт Редфорд, кой-
то се е заел и с режи-
сура, а също на порту-
галеца Мануел де Оли-
вейра, навършил 103
години.

Фестивалът ще
бъде почетен от звез-
ди като Бен Афлек,
Джон Малкович, Хави-
ер Бардем, Пиърс
Броснан, Клаудия Кар-
динале, Уинона
Райдър и др.
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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- Зайо, искаш ли да пийнеш?
- Разбира се...
- Ето ти пари, тичай да купиш!
Заекът взел пари и отпрашил към
магазина. Щом се скрил от погле-
да, вълкът казва на лисицата:
- Хитро го измисли, Лисо, мезето
ще изтича да ни вземе и пиене!

ВИКТОРИЯ ПЕТРОВА,
тв журналистка
O.р. генерал-лейтенант
ВЛАДИМИР ТОДОРОВ,
почетен председател на Асоциацията
на разузнавачите от запаса
БИСЕР ТРОЯНОВ,
съдия, говорител на ЦИК
ДАРИН и ДЕЯН АНГЕЛОВИ, актьори
ДИМИТЪР ЦОНЕВ,
тв журналист и водещ
ЕЛЕОНОРА НИКОЛОВА,
и.д. директор на БОРКОР
МИХАИЛ ЙОНЧЕВ,
естраден певец, композитор, поет
НАЙДЕН ВЪЛЧЕВ,
поет, писател, преводач
СВЕТОСЛАВ ТОДОРОВ,
футболист

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg
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30
Св. Александър

(† 340), Йоан († 595)
и Павел Нови († 784),
патриарси Цариградски. Пренасяне че-
стните мощи на благоверния велик
княз Александър Невски (1724)

Св. Александър живял в царуване-
то на Константин Велики. Участвал е в
Първия вселенски събор вместо пре-
старелия и болен патриарх Митрофан,
след чиято смърт бил възведен в сан
патриарх и управлявал Цариградската
църква от 325 до 340 г. Той бил ревно-
стен защитник на вярата и паството си
от коварството на еретици и езичници.
Св. Александър починал в 340 г. на 98-
годишна възраст.

Бъдещето принадлежи
на компютърните

специалисти,
както днешният ден

принадлежи
на колегата ни

ИВАН СТОЯНОВ

От екипа
на ДУМА

Италиански производители създадоха луксозен
велосипед, скъп колкото хубава кола или супермо-
дерен мотоциклет. Колелото, което ще се продава
на цена от 24 000 долара, е изключително леко и
изглежда много стилно. То се нарича Passoni Nero
XL и е издържано в удивителна цветова палитра,
включваща тонове от бронз до еспресо.

естивалът “Пирин
фолк”, който се про-
вежда в Сандански,
през 2012-а навър-
шва 20 години. По

$24 000 СТРУВА
ЛУКСОЗНО КОЛЕЛО

“Ïèðèí ôîëê”
ñòàâà íà 20
Книга и двоен компактдиск с 40 от най-големите хитове
на фестивала ще бъдат издадени в началото на септември

Николая ИВАНОВА

“Танец” от Скопие, певицата
Аделина Крету от Румъния,
популярният изпълнител Алек-
сандър Илич от Сърбия, “Фует-
те балет” от Гърция. Колорит
на гала вечерта ще придаде с
изявата си Надя Казакова - по-
бедителка от миналогодишно-
то издание на фестивала. Пуб-
ликата ще види още ансамбъл
“Капърци” и Янко Неделчев.

Певицата Тони Димитрова
ще изпълни по време на юби-
лейното издание специално
написаната песен “Отивате си,
старите момчета”. Тя е посве-
тена на почетния гражданин
на Сандански и патрон на “Пи-
рин фолк” - покойния Никола
Дамянов, както и на друг поче-
тен гражданин на града, дълго-
годишен член на журито, чо-
века, който спомогна за дълги-
те години на възход на фести-

вала - също покойния Иван
Славков. Композицията по
текст на Иван Тенев и музика
на Валентин Пензов ще про-
звучи още в памет на актьора
Велко Кънев, който през 90-те
години е бил водещ на “Пирин
фолк”. С песента ще бъде по-
четен и покойният Пламен
Ставрев, чиито текстове обога-
тиха новата авторска песен на
Пирин. По време на изпълне-
нието на Тони Димитрова пуб-
ликата ще види неизлъчвани
моменти от срещите на “неза-
бравимите момчета” с публи-
ката и с организаторите на фе-
стивала през годините.

Книга и двоен компактдиск
с 40 от най-големите хитове ще
бъдат издадени още в начало-
то на септември за 20 години
“Пирин фолк”. Тя е написана от
журналиста Иван Георгиев и
ще включва 20 интервюта с
личности, които са създали фе-

стивала, допринесли и обога-
тили цели две поколения с
песните му. Луксозната книга
ще съдържа албум със снимки
от първите години на “Пирин
фолк” (1992-1993), запечатали
изпълнители и автори, дали
началото на музикалния форум.
В томчето са включени имена-
та на всички награждавани
песни и певци през двете де-
сетилетия.

Конкурсът за автентичен
фолклор ще е новост на тазго-
дишния “Пирин фолк”, съобщи
зам.-кметицата на община
Сандански Мария Чинкова.
Събитието ще се проведе на
централния градски площад.
Тричленно жури ще оценява
участниците в надпреварата за
традиционни български песни.
Възможно е победителят да
бъде включен в гала вечерта
на “Пирин фолк”, уточниха ор-
ганизаторите.

Чудодеен крем пак връща
девствеността на индийките
Чудодеен крем пак връща
девствеността на индийките
Чудодеен крем пак връща
девствеността на индийките
Чудодеен крем пак връща
девствеността на индийките
Чудодеен крем пак връща
девствеността на индийките

Оригинален термометър на Даниел
Габриел Фаренхайт се очаква да бъде
продаден на търг за 100 000 паунда.
Уредът с живак, създаден в началото на
ХVIII век, беше смятан за изгубен. Преди
откриването му се знаеше за съществува-
нето само на два оригинала, които се
съхраняват в музея в Холандия. Но сега
третият - 300-годишен месингов инстру-

Ако си мислите, че кристалите “Сваровски” не
могат да се носят при всяка възможност и на всяко
място, грешите, защото вече създадоха каска за
мотор с инкрустирани скъпоценни кристали. Така
дизайнерите доказаха, че култовите камъни не са
само за изисканите дами от хайлайфа. Авантюрис-
тично настроените също ще могат да се радват на
екстремния спорт, обградени от лукс.

„СВАРОВСКИ” ВЪРХУ
КАСКИ ЗА МОТОР

100 000 паунда за термометър на Фаренхайт
мент, привлече вниманието на колекцио-
нерите и ще бъде предложен на аукцион
в Лондон. Термометърът е подписан с “Фа-
ренхайт Амст”, тъй като е от времето, ко-
гато изобретателят работил в Амстердам.

Фаренхайт изобретил живачния уред
през 1714 г., но не е известно колко точно
броя е създал и кога. Другото му голямо
изобретение е скалата, носеща неговото

име, която продължава да се използва и
днес. Тя фигурира и върху 11-сантиметро-
вия термометър. Скалата на новооткрития
инструмент е отбелязана от 0 до 132 гра-
дуса по Фаренхайт и е толкова малка, че
числата трябвало да бъдат написани от
двете страни на живачния термометър. Той
се намирал в частна колекция в продълже-
ние на 40 години.

ФФФФФ
този повод на официална це-
ремония след гала вечерта ще
бъдат раздадени специални
награди за “Най-добър текст”,
“Най-добър аранжимент” и
“Най-добра вокална интерпре-
тация”. Отличията имат за цел
да поощрят авторите, създава-
щи нови произведения, инфор-
мират организаторите.

25 авторски песни ще про-
звучат в конкурсната програ-
ма на 8 септември. Гала ве-
черта на фестивала ще събе-
ре в уникален рецитал с най-
добрите произведения от
първите издания на “Пирин
фолк” едни от най-известните
имена в жанра. Сред тях са
Иван Гоцев, Христина Марко-
ва, Стоян Джельов, Влади
Вълчев и Сашка Васева.

На сцената ще се изявят
още Милан Завков - виртуоз-
ният акордеонист на ансамбъл

чил. Редакционната легенда
разправя, че той определено е
развил свръхсили за неспирна
битка с коварните вируси,
защото винаги е на една крач-
ка пред тях. Да си човек на
компютрите означава да си
човек на бъдещето. Заради
това желаем на Иван много
радости, щастие, репортери,
които не точат пиратска
музика и безкрайно количество
безплатен софтуер в името на
по-добри дни на човечеството.

редакционен хакер,
неспирен електро-
нен страж на
ДУМА, супервайзер
с телепатични
способности,
който винаги
улавя проблема,
преди да се е слу-
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нес ще бъде слънчево и почти тихо. Максимал-
ни температури между 280 и 330, в София - 28-
290. Атмосферното налягане ще бъде по-висо-
ко от средното за август - през деня слабо ще

се понижи. Слънчево ще бъде и над планините. По
високите части ще духа слаб северозападен вятър.
Максимална температура на 1200 метра 200, на 2000
метра около 130. Слънчево ще бъде над Черноморието.
Ще духа морски бриз. Максимални температури меж-
ду 240 и 270. Температурата на морската вода е от 220

на север до 25-260 на юг. Вълнение на морето 1-2 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.55905

GBP
2.47011

CHF
1.62850

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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ще се повишат и максималните ще са предимноще се повишат и максималните ще са предимноще се повишат и максималните ще са предимноще се повишат и максималните ще са предимноще се повишат и максималните ще са предимно
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ния на облачността.ния на облачността.ния на облачността.ния на облачността.ния на облачността.
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“≈À≈÷
Œ„‡ÌËÁË‡ÌË ÒÚÂ
ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ‚ÒˇÍÓ„‡.
ŸÂ ‡ÁÂ¯ËÚÂ ÔÓ-
·ÎÂÏË ‚˙‚ ‚‡¯‡

Œ¬≈Õ
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ
‚Ë ÛÏÂÌËˇ Ò‡ Ú˙-
ÒÂÌË. œÂ˜ÂÎËÚÂ
Ô‡Ë. ¡Î‡„ÓÒÍÎÓÌ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ ‰ÂÎÓ‚ËÚÂ Ì‡˜ËÌ‡-
ÌËˇ ËÏ‡ÚÂ Ô˙ÎÂÌ
ÛÒÔÂı. œÓ‚Ë¯ÂÌ‡Ú‡
‚Ë ˜Û‚ÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚ Â

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬˙¯ËÚÂ Ò Û‰Ó‚ÓÎ-
ÒÚ‚ËÂ ‚ÒË˜ÍÓ, Ò
ÍÓÂÚÓ ÒÂ Á‡ı‚‡ÌÂ-
ÚÂ. œÓ‚ˇ‚‡ÈÚÂ Ì‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÂ·ÌË Ì‡ Ô˙‚
ÔÓ„ÎÂ‰ ÌÂ˘‡ ˘Â ‚Ë
ÔÓÍ‡Ê‡Ú ÌÓ‚Ë Ô˙ÚË-
˘‡ Á‡ ÔÓ-‰Ó·‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Õ‡ ËÌÚÂÎÂÍÚÛ‡ÎÌ‡
‚˙ÎÌ‡ ÒÚÂ. “˙ÒËÚÂ
ÍÓÌÚ‡ÍÚË Ò ËÌÚÂ-
ÂÒÌË ÎË˜ÌÓÒÚË.

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÓÒ‚ÂÚÂÚÂ ÒÂ Ì‡
ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.
Õ‡Ô‡‚ÂÚÂ ÒË ÚÂÁ-
‚‡ ÔÂˆÂÌÍ‡ ‰‡ÎË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŒÚÎË˜ÌÓ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂ. ÕÂ ‚Ë ÒÂ ÏËÒ-
ÎË Á‡ ‡·ÓÚ‡. ƒ‡-
‚‡ÚÂ ÒË ÔÓ˜Ë‚Í‡ ÓÚ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
— ÎÂÍÓÚ‡ ÒÂ ÒÔ‡-
‚ˇÚÂ Ò ÏÌÓ„Ó·ÓÈ-
ÌËÚÂ ÒË Á‡‰˙ÎÊÂ-
ÌËˇ. √ÓÎˇÏ‡ Â ‚Â-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡ÒÚÓÂÌË ÒÚÂ ÓÔ-
ÚËÏËÒÚË˜ÌÓ. —˙Á‰‡-
‚‡ÚÂ ‰Ó·Ë ÍÓÌÚ‡Í-
ÚË Ò ıÓ‡, ÍÓËÚÓ ˘Â

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ò˙‰·‡Ú‡ ‚Ë Ô‡‚Ë
˘Â‰Ë Ë ‡ÁÚÓ˜ËÚÂÎÌË.

ËÌÒÚËÌÍÚËÚÂ ÒË. —ËÎÌËˇÚ Ò‡ÏÓ-
ÍÓÌÚÓÎ ‰ÌÂÒ ˘Â ‚Ë ÔÂ˜Ë.

ÔÂ˜‡Î·‡. ÀÂÍÓ ÒÂ ÒÔ‡‚ˇÚÂ ‰ÓË
Ò ÛÏÓËÚÂÎÌË Á‡‰‡˜Ë. œ‡Ë.

‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ‚Ë Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í Ì‡-
ËÒÚËÌ‡ Ò‡ ‚˙‚ ‚‡¯ ËÌÚÂÂÒ.

ÛÏÓËÚÂÎÌËÚÂ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË.
ÃÓÏÂÌÚ˙Ú Â ‰Ó·˙ Á‡ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ.

Ò ÔÓÎÓÊËÚÂÎÂÌ Á‡ˇ‰ ÚÓÁË ‰ÂÌ.
œÓ˜Ë‚Í‡ Ò˙Ò ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ.

“‡Í‡ ÒÂ ‡ÁÚÓ‚‡‚‡ÚÂ Ë ÔÓÎÛ˜‡-
‚‡ÚÂ Û‚ÂÂÌÓÒÚ.

ÓˇÚÌÓÒÚÚ‡ Á‡ ÔÓ‚Ë¯ÂÌËÂ ‚
ÒÎÛÊ·‡Ú‡. œÛ·ÎË˜ÌË ËÁˇ‚Ë.

‚Ë ·˙‰‡Ú ÓÚ ÔÓÎÁ‡. Ÿ‡ÒÚËÂÚÓ Â
Í‡ˆÌ‡ÎÓ Ì‡ ‡ÏÓÚÓ ‚Ë.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÛÒÔÂı
‚˙‚ ‚ÒË˜ÍÓ, Ò ÍÓÂÚÓ
ÒÂ Á‡ı‚‡ÌÂÚÂ. »‰-
‚‡Ú ‚Ë Ë‰ÂË, ‰ÓÒÍÓ-

Ó ÒÏˇÚ‡ÌË ÓÚ ‚‡Ò Á‡ ÌÂ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌË. —Â˘‡ÚÂ Ó‰Ó·ÂÌËÂ.

06.30 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú/Ô/
07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /12 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /159 ÂÔ./Ô/
14.35 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.55 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1: ì—ËÌ¸Ó

ÎˇÚÓî - /8 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3038 ÂÔËÁÓ‰/
16.40 ¿ÒËÒÚÂÌÚË - /11 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 ƒË‚Ë ÓÁË - /5 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: ¬ËÔÓ -

ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÎÂÚˇ˘Ó-
ÚÓ ÍÛ˜Â/Ô/

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË/Ô/
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 2 - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÂÔËÁÓ‰/Ô/(16)
22.00 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊË‚Ó: ƒ‡ ·˙‰Â¯

¿ÌÌ‡/–ÛÒËˇ/Ô/
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ’IV ÎÂÚÌË œ‡‡ÓÎËÏÔËÈÒÍË

Ë„Ë ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ƒÌÂÒ
Ì‡ Ë„ËÚÂ

23.30 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË /Ô/

06.00 ìÃË¯Í‡Ú‡ Ë
˜Û‰Ó‚Ë˘Â-
ÚÓî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ
ÎÂÚËî /Ô./ - ÂÔ. 39

07.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂÁÓÌ 10, ÂÔ.
17

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 23

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó„‡-
ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î- ÂÔ. 58

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·ÎÎ˛‰‡‚‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 20
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî - ÒÂ-

Ë‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 7
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 112
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÂÔ. 40
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 2, ÂÔ.13
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ì¡ÎÂÈ‰: “ÓËˆ‡î - ‘‡ÌÚ‡Ò-

ÚËÍ‡, ≈Í¯˙Ì, œËÍÎ˛˜ÂÌ-
ÒÍË, ”Ê‡ÒË, —¿Ÿ, 2004 „.;
–ÂÊËÒ¸Ó: ƒÂÈ‚Ë‰ √ÓÈ˙; ¬
ÓÎËÚÂ: ”ÂÒÎË —Ì‡ÈÔÒ,
ƒÊÂÒËÍ‡ ¡ËÈÎ, –‡È˙Ì –ÂÈ-
ÌÓÎ‰Ò,  ËÒ  ËÒÚÓÙÂÒ˙Ì,
œ‡Í˙ œÓÛÒË, Õ‡Ú‡¯‡
ÀËÓÌ,  ‡Î˙Ï  ËÈÚ –ÂÌË

00.50 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî /
Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 23

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

07.00 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

21.00 ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ì“‡ÈÌÒÚ‚ÂÌË ‡ÙÂËî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

3 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

�����

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
ŒÊË‚ÎÂÌËÂ Ë ‡‰Ó-
ÒÚÌÓ Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ
ÒÚÛË ÓÚ ‚‡Ò. ÕÂÓÚ-
‡ÁËÏË ÒÚÂ.  ÓËÚÂ

‡Ï·ËˆËÓÁÌË ÔÎ‡ÌÓ‚Â. ƒÛıÓ‚ÌË
‡Á„Ó‚ÓË Ë ‡Á‚ÎÂ˜ÂÌËˇ.

�����
☼☼☼☼☼ �����

�����
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

07.05 ìƒÓ·Ó
ÛÚÓî

10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡

ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡ Ã‡-

Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.20 ì‘‡ÁÂÌ‰‡î
16.50 ìΔ ’î
17.45 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
18.25 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.20 ì¬‡ÎÂË Œ·Ó‰ÁËÌÒÍË. ŒÚ-

Í‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî
20.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
23.25 —ÂË‡Î: ì«‡·‡‚ÂÌî
00.20 ì–‡Á‚Ó‰. ÕˇÏ‡ ‰‡ ÚË ‰‡Ï

ÌË˘Ó...î
01.15 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
02.55 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
03.25 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
04.15 —ÂË‡Î: ì«‡·‡‚ÂÌî
05.10 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡ Ã‡-

Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

ÔÓÎÁ‡. œÓÍ‡Ì‡ Á‡ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ Ò
ıÓ‡ Ò ‚‡¯ËÚÂ ËÌÚÂÂÒË.
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Култура

З

възможна: Режим Фан-
том”, който събра близо
700 милиона щатски до-
лара приходи от кинопро-
жекции в света, Том Круз
поема друга емблематич-
на роля в продукция, коя-
то може да се превърне в
нова успешна екшън по-
редица.

Бившият военен следо-
вател Джак Ричър е герой
на десетки бестселъри на
отличения от “Ню Йорк
таймс” световноизвестен
автор Лий Чайлд. Пореди-
цата за него започва да
излиза през 1997 г. (в
България - от 2000 г.) при
нестихваща популярност.
Филмът “Джак Ричър”,
който ще излезе на голе-

Том Круз във военна база
за проучването на терен
за продължението на кул-

Всички участници в тазгодиш-
ното 12-о издание на ловешкия
“Бардфест” ще представят авторски
песни, създадени през последната
година, бе съобщено на прескон-
ференция в Националния пресклуб
на БТА. Фестивалът на поетите с
китара ще се състои в петък и в
събота в ловешкото читалище “На-
ука”, където 24 участници от Бълга-
рия, един от Русия и двама от Ан-

Бургас 50 години твор-
ческа дейност, съобщи
на пресконференция в
морския град режи-
сьорът и сценарист на
концерта проф. д-р
Стефан Чапкънов. Кон-
цертът ще бъде в Лет-
ния театър на 31 август
от 20 ч. В него участие
ще вземат също фолк-
лорният ансамбъл
“Странджа”, народните
певци Калинка Згуро-
ва, Манол Михайлов,
Лазар Налбантов, сес-
три Ставреви, Костадин
Михайлов, Петко Нан-
чев, Ирина Станкова.
Събитието се органи-
зира със съдействието
на община Бургас,
съобщи БТА.

а поредна година Созопол ще се превърне в лятна столица на културата
в дните между 30 август и 8 септември, когато градът ще бъде домакин
на Празниците на изкуствата “Аполония” 2012, както ДУМА писа. Тради-
ционен партньор е Обединена българска банка, чиято подкрепа за
18-а поредна година осигурява на българската публика възможността
да се наслади на незабравими културни събития и уникална арт атмо-
сфера, събирайки на едно място едни от най-известните музиканти,
театрали, художници, писатели и кинодейци, както и техните почитатели.
Общо 67 разнообразни прояви предлага 10-дневната програма на
“Аполония”, организирана от едноименната фондация и общината.
Амфитеатърът ще бъде домакин на девет концерта, с първия от които -
на 31 август, ще бъде официално открит и самият фестивал. Събитието
ще бъде съпроводено с връчването на традиционните награди. Специ-
алното отличие на ОББ се присъжда на популярната поп изпълнителка
Белослава.
На 31 август ще стане известен и авторът на снимка от предишни
издания на фестивала, който ще спечели голямата награда във фотокон-
курса “Моята “Аполония”. Над 35 оригинални снимки, запечатали неза-
бравими моменти от фестивалните събития от 1984 г., са получени за
участие до момента. Победителят ще получи парична награда, осигуре-
на от ОББ, като определянето му става чрез гласуване на страницата
на “Аполония” във Facebook. Награди - пропуски за събития от фести-
валната програма, са осигурени и за класираните на второ и трето
място.

Повече от две десети-
летия насочвам цялата си
любов към музиката и пи-
сането. Нося се по течени-
ето на творческото и ду-
ховното начало, компози-
рам и свиря уникалната ни
звукова смесица с моите
настоящи и бивши братя в
“Ред хот чили пепърс”.
Това е равносметката ми
за тези времена, както и
историята на едно хлапе,
родено в Гранд Рапидс,
Мичиган, мигрирало в Хо-
ливуд и открило в края на
дъгата повече, отколкото е
в състояние да понесе.

¬≈–¿
»¬¿ÕŒ¬¿
¡≈¡Œ¬¿

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Времето е без значение!
Болката е същата...

С обич и тъга се прекланяме
пред светлата Ви памет!

ПОЧИВАЙТЕ В МИР!
Панихидата ще се извърши на 30.08.2012 г.

от 12 часа в гробищата на кв.Бояна.

На 30.08.2012 г.
се навършват

3 ГОДИНИ
от загубата на

На 30.08.2012 г.
се навършват

10 ГОДИНИ
от загубата на

“–¿… Œ
√≈Œ–√»≈¬

¡≈¡Œ¬

Филмовата звезда е и продуцент на филма
по романа „Един изстрел” на Лий Чайлд

мия екран в края на годи-
ната, ще бъде първата ек-
ранизация на романния
персонаж. Той е основан
на романа “Един изстрел”
(на книжния пазар в
България от издателство
“Обсидиан”).

Когато стрелец отнема
живота на пет души с шест
изстрела, всички улики со-
чат срещу задържания за-
подозрян. При разпита
единствената информация,
която той дава, е бележка,
гласяща “Повикайте Джак
Ричър!” Така започва ше-
метното препускане в
търсене на истината, което
изправя Джак Ричър сре-
щу неочакван враг, дълбо-
ко потаен и крайно изоб-
ретателен в насилието.

В главната женска роля
ще видим Розамунд Пайк,
популярна от “Гневът на
Титаните” и “Не умирай

днес”. Участват още изгря-
ващата австралийска звез-
да Джей Кортни (тв сериа-
ла “Спартак: Кръв и пясък”)
и киноветераните Робърт
Дювал (“Кръстникът”, “Да
изчезнеш за 60 секунди”),
Ричард Дженкинс (“Крал-
ството”, “Изгори след про-
читане”) и Вернер Херцог.
Продуценти са Том Круз,
Дон Грейнджър, Пола
Уагнър и Гари Левинсън.

Премиерата на “Джак
Ричър” в кината у нас е на
28 декември т.г., а най-
нетърпеливите фенове на
Том Круз и Лий Чайлд ще
могат да го видят предпре-
миерно от 21 декември,
научи ДУМА от Стойка
Йорданова.

Междувременно стана
ясно, че самоубилият се
американски режисьор
Тони Скот е бил забеля-
зан преди време заедно с

товия филм “Топ гън”. Два-
мата били засечени на во-
енновъздушната база на

САЩ в градчето Фалон,
щата Невада, информира
“Ню Йорк поуст”.

С
лед триумфал-
ното си завръ-
щане в голя-
мото кино с
“Мисията не-

Янка Рупкина празнува 50
години творческа дейност

Белослава получава
наградата на ОББ
на „Аполония”ННННН

ародната певи-
ца Янка Рупки-
на ще отпразну-
ва с концерт в

Снимка “ФОРУМ ФИЛМ”

24 ПОЕТИ С КИТАРИ УЧАСТВАТ В „БАРДФЕСТ”

Скандалната, забавна и откровена
изповед на Антъни Кийдис

глия ще представят свои творби.
Амбицията на организаторите от

Ловешката община е срещата на
поетите с китара да се превърне в
международна проява. За “Бардфест”
награди ще има от Министерството
на културата, което е включило фо-
рума в своя културен календар, от
Съюза на българските писатели, от
Клуба на дейците на културата -
Ловеч, и други. В програмата освен

фестивална част е предвиден и кон-
церт на дуото Лили Друмева и Нико-
лай Николов (в петък от 19.30 ч. в
голямата зала на читалище “Наука”).
Следващия ден в камерната зала на
читалището от 16 ч. ще бъдат пред-
ставени нови книги, дискове и авто-
ри от барда Милен Тотев, по чиято
идея преди 12 години е бил осъще-
ствен първият фест на бардовете в
Ловеч, заяви Казанджиев.

Това е моят живот, беле-
зите ми и всичко останало.
Така Антъни Кийдис пред-
ставя своята автобиогра-
фична книга “Белези”, коя-
то излезе и у нас от “Маха-
лото” в навечерието на
дългоочаквания концерт
на групата на 1 септември
на “Арена Армеец София”.

Това е неговата исто-
рия за посвещаването на
музиката, за откриването
на душата, за проблемите
и решенията, за слабости-
те и изкуплението - исто-
рия, която би могла да се
случи единствено в сърце-

то на Холивуд. Написана в
съавторство с Лари Сло-
ман, който стои и зад двете
книги на Хауърд Стърн,
“Белези” подробно просле-
дява кариерата на “Ред хот
чили пепърс”, разкривайки
как са създадени някои от
най-големите им хитове и
вдъхновението зад тях.

В книгата са включени
преводи на песни, както и
над 100 снимки от личния
архив на Антъни Кийдис.
Специално за българско-
то издание е добавена и
пълна дискография и ви-
деография на групата.

Том Круз отново е екшън
герой в „Джак Ричър”
Том Круз отново е екшън
герой в „Джак Ричър”
Том Круз отново е екшън
герой в „Джак Ричър”
Том Круз отново е екшън
герой в „Джак Ричър”
Том Круз отново е екшън
герой в „Джак Ричър”
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гледайте

кратки

ФУТБОЛ

ШАМПИОНСКА
ЛИГА

ПО БТВ
ЕКШЪН И
ЕВРОС-

ПОРТ
18.45 Жребий за груповата фаза

ПО ЕВРОСПОРТ
СП ЗА ДЕВОЙКИ

ДО 20 Г.
1/4 финали

10.00 Нигерия - Мексико
13.30 Япония - Южна

Корея

ениджърът на Димитър Берба-
тов Емил Данчев потвърди по
телефона за Гонг, че агентът
му се колебае между оферти-
те на три клуба. Към италиан-

Върнаха Кабаков в
нарядите

Скандалният рефер Георги Ка-
баков, който поряза Черно море
срещу шампиона Лудогорец на
старта на първенството и не сви-
ри 2 кръга, бе върнат в нарядите.
Пловдивчанинът ще бъде главен
съдия на срещата Етър - Пирин ГД.
Мачът в петък Миньор - ЦСКА бе
поверен на Ивайло Стоянов - Голя-
мата сватба. За другите срещи
наряди получиха Никола Попов (Лев-
ски-Черно море), Александър Коста-
динов (Ботев Вр - Литекс), Иван
Кирилов (Лудогорец - Локо Сф);
Атанас Димитров (Ботев Пд - Мон-
тана), Стефан Спасов (Славия -
Берое), Георги Йорданов (Черномо-
рец - Локо Пд).

Нефтохимик взе
камерунец, пробва
юноша на „сините”

Камерунският полузащитник
Борис Ачан вече официално е фут-
болист на бургаския Нефтохимик,
след като документите му при-
стигнаха и 19-годишният халф
беше картотекиран в БФС. Ачан е
единственият чужденец в отбора
на Нефтохимик. Той беше предло-
жен на клуба от мениджърската
агенция на бившия треньор Иван
Вутов. Георги Амзин, който е възпи-
таник на школата на Левски, пре-
минал през ЦСКА и последно играл
за Академик, тренира с отбора на
Нефтохимик.

Треньор на Русия
се обесил в Пореч

Главният треньор на руския
национален отбор по волейбол за
жени, 43-годишният Сергей Овчин-
ников е бил намерен мъртъв в хо-
телска стая в Пореч. Служители на
хотел “Диамант” са открили Овчин-
ников обесен в стая на IV етаж на
хотела. Валтер Опасич от полиция-
та в Истар потвърди, че е открит
мъртъв чужденец в хотела. Овчин-
ников е бил на летен подготвите-
лен лагер в Пореч с женския волей-
болен отбор на Динамо Москва, на
който също е главен треньор. В
Русия смятат, че той се е самоубил,
заради провала на “Сборная” на Олим-
пиадата, където тимът загуби от
Бразилия на 1/4-финала.

Три отбора наддават
за Димитър Бербатов
М

Тифози на Фиорентина напразно чакат резервата в Юнайтед на летището

ските Фиорентина и Ювентус изненад-
ващо се включи английският Фулъм.

До обяд вчера трансферът на Бер-
батов в тима от Флоренция се смяташе
за абсолютно сигурен. Буквално в по-
следния момент се е появила поканата
от Ювентус, който наддава с 1 млн. евро
към личните пари на 31-годишния бла-
гоевградчанин. Фулъм, където треньор
е холандецът Мартин Йол, привлякъл
Бербатов преди 6 години в Тотнъм, от-
ново е предявил желание за светкавич-
но привличане на българина. Фиорен-
тина и Фулъм били с равни шансове, а

офертата на Юве била много примам-
лива, но “Старата госпожа” и Манчестър
Юнайтед не са постигнали договорка
на ниво клуб - клуб.

Данчев не се нае да коментира
шансовете на трите клуба да купят кли-
ента му, но Бербатов щял да обяви до
полунощ вчера с кой клуб ще подпише
новия си договор. Данчев не коментира
информациите в италиански медии, че
е в Мюнхен и са летели с полет, нает от
Фиорентина, когато са позвънили от
Ювентус.

“Сега не искам да коментирам по-
добни неща, не е важно къде сме в
момента”, каза Данчев. “Довечера ще се
знае всичко за бъдещето на Бербатов.”

Италианският журналист Лука Чели-
ни от сайта “Калчо меркато” пък заяви

по Дарик радио, че спортният директор
на Фиорентина Масия и фенове напраз-
но са очаквали футболиста на летище-
то във Флоренция, когато шефът на фло-
рентинския клуб получил обаждане от
Данчев, че с Бербатов са останали в
Мюнхен, за да изчакат развитие по
трансфера, заради офертите от Ювен-
тус и Фулъм.

“Онова, което знаем, е, че Ювентус
предлага един милион евро повече го-
дишно като заплата от предлаганата от
Фиорентина. Това е разколебало игра-
ча. Преди няколко дни Фиорентина се
отметна да продаде Стеван Йоветич на
Ювентус и сега “бианконерите” ще се
опитат да надцакат “виолетовите” за
Бербатов, за да си върнат”, категори-
чен бе Лука Челини.

Апоел Кирят Шмона (Изр) - БАТЕ
БОРИСОВ (Блрс) 1:1 (общ резултат
1:3); АНДЕРЛЕХТ (Бел) - АЕЛ Лимасол
(Кип) - 2:0 (3:2); Марибор (Слвн) - ДИ-
НАМО ЗАГРЕБ (Хърв) 0:1 (1:3); Уди-
незе (Ит) - БРАГА (Пор) 4:5 след
дузпи (2:2); Панатинайкос (Гър) - МА-
ЛАГА (Исп) 0:0 (0:2); Динамо М (Рус)
ЩУТГАРТ (ГЕР) 1:1 (1:3) късно снощи: ЧФР Клуж
(Рум) - Базел (Швейц) (2:1 в първия мач); Селтик
(Шот) - Хелзингборг (Шв) (2:0); Фенербахче (Тур) -
Спартак М (Рус) (1:2); Динамо К (Укр) - Борусия М
(Гер) (3:1); Лил (Фр) - Копенхаген (Дан) (0:1)

Жребият за груповата фаза на турнира ще се
тегли днес. Отпадналите пък ще играят в групите на
турнира Лига Европа

БАТЕ Борисов за 3-и път в Шампионската лига

Вратарят на Брага Бето се радва, след като е
спасил дузпата на бразилеца Майкосуел Матос

(вляво) и отстъпва мястото в рамката на
сръбския си колега си от Удинезе Желко Бъркич.

Португалците елиминираха италианския тим с 5:4
при дузпите, след като завършиха 1:1 в първия
мач и в реванша на “Стадио Фриули” в Удинезе

Беларуският първенец
БАТЕ Борисов ще иг-
рае за трети път в
групите на Шампион-

ската лига през последни-
те 5 години. Само с 1
сърбин и 10 състезатели
от републики от бившия

СССР в състава си белару-
сите завършиха 1:1 с изра-
елския Апоел Кирят Шмона
на стадион “Рамат Ган” в
Тел Авив и продължават в
най-комерсиалния клубен
турнир в Европа с общ ре-
зултат 3:1. В най-драматич-

ния реванш пък Удинезе и
Брага завършиха отново 1:1
и при дузпите португалците
ликуваха с 5:4, след като
вратарят им Бето спаси уда-
ра от бялата точка на бра-
зилеца Майкосуел. Пабло
Армеро (25) откри за дома-

кините на “Стадио Фриу-
ли”, но резервата Рубен
Микаел (72) изравни. Ис-
паниия ще бъде предста-
вена в групите с 4 отбора,
след като Малага из-
хвърли гръцкия вицшампи-
он Панатинайкос.

ШАМПИОНСКА ЛИГА, РЕВАНШИ В ПЛЕЮОФИТЕ

овите собственици на
ЦСКА ще поемат еже-
дневната издръжка на
клуба от днес. Те са се

астен съдебен изпълнител направи опис на цялото дви-
жимо имущество на футболен клуб ЦСКА. Описът е
част от делото на бившия треньор на “армейците” Па-
вел Дочев за неизплатени суми за обезщетение за

Селекционерът на младе-
жите Михаил Мадански обяви
група от 19 човека за квали-
фикацията за Евро 2013 сре-
щу Люксембург. За Люксем-
бург няма да пътува вратарят
на Левски Пламен Илиев, кой-
то остава да лекува разтеже-
ние.

Н
„ТИТАН” ПРЕДАВА
ВЛАСТТА В ЦСКА ДНЕС

договорили с досегашните соб-
ственици от “Титан”. Инициатив-
ният комитет “Възраждане” ще
започне да заплаща разходи-
те, които са нужни по пътува-
нията на отбора, лагери, храна
и другите ежедневни плаща-
ния на 31-кратните шампиони
на България.

Така новото акционерно
дружество доста по-рано от
очакваното ще започне реал-

но да инвестира в ЦСКА и да
влага средства в клуба.

Първият лагер, организиран
от новата власт, ще е в хотел
“Централ форум”, който е соб-
ственост на новия изпълните-
лен директор на “червените”
Красимир Георгиев. Той прего-
варя във вторник по предава-
нето на властта и собственост-
та в “червения клуб” с единия
от собствениците на ЦСКА Иво
Иванов и с изпълнителния ди-
ректор Венци Живков за начи-
на по участието на “Титан” в
бъдещото управление.

Ч
СЪДИЯ-ИЗПЪЛНИТЕЛ ОПИСА
ИМУЩЕСТВОТО НА „АРМИЯТА”

предсрочно прекратяване на трудовия договор и неустойки
за забавено изплащане на това обезщетение. Предстои
обявяването на описаното движимо имущество на “ПФК
ЦСКА” АД за публична продан за покриване на задължени-
ята на клуба към Дочев. Ако сумата се окаже недостатъчна
за пълно издължаване, ще се премине към обявяване на
дружеството в несъстоятелност. Договорът на Павел Дочев
с футболния клуб е прекратен на 16.08.2010 г. със Споразу-
мение за прекратяване на трудовото правоотношение. Клубът
обаче не е изпълнил поетите в споразумението ангажименти
и Дочев завел частно гражданско дело в Софийски районен
съд. Според удостоверение, издадено от частен съдебен
изпълнител, на 27 юли задълженията на “армейците” са 235
532.49 лв., които включват  главниците, заедно със законна-
та лихва, съдебни разноски и други такси.

МАДАНСКИ ВИКА
19 ЗА ЛЮКСЕМБУРГ

ИЗБРАНИЦИТЕ
НА МАДАНСКИ:
вратари: Стефано Кунчев

(Локо Пд), Ивайло Василев
(Левски); защитници: Стра-
хил Попов и Антон Недялков
(Литекс), Георги Терзиев

(Черноморец), Георги Пашов
(Монтана), Атанас Дренович-
ки (Пирин ГД), Ангел Грънчов
(ЦСКА); полузащитници и
нападатели: Георги Костади-
нов (Лудогорец), Пламен Ди-
мов (Черноморец), Алек-
сандър Цветков и Момчил
Цветанов (Литекс), Тодор Не-
делев и Петко Атанасов (Бо-
тев Пд), Антон Карачанаков
(ЦСКА), Живко Петков (Неф-
тохимик), Ивайло Чочев (Чав-
дар Етр), Радослав Кирилов
(Лумедзане, Ит), Иван Вълча-
нов (Новара, Ит).

Снимка БГНЕС

Участници в
щафетата с огъня за

ХIV Параолимпиада
изкачиха с факела

пагодата Шри
Сваминараян в северен

Лондон. Огънят
премина през Пикадили

Съркъс и
Уестминстърското

абатство,
приветстван от

тълпите по улиците с
развети флагове,

преди да пристигне на
Олимпийския стадион

за откриването снощи
на Параолимпийските

игри, в които
участват рекордните

4200 състезатели в 20
спортни дисциплини
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рекордното участие
на 158 мъжки и 124
женски отбора стар-
тира 40-ата шахмат-
на олимпиада в Ис-

КАТО ЧАСТ ОТ ПРЕДОЛИМ-
ПИЙСКАТА СИ ПОДГОТОВКА ЛИ-
ДЕРЪТ НА РУСКИТЕ НАЦИОНАЛИ
ВЛАДИМИР КРАМНИК ИЗИГРА
ТРЕНИРОВЪЧНА ПАРТИЯ СЪС
СВЕТОВНИЯ ШАМПИОН ПО
БОКС (ВЕРСИЯ WBC) ВИТАЛИЙ
КЛИЧКО. “Преди да ми даде шах,
Крамник ми предложи реми и аз
приех”, разказа след двубоя по-
големият от двамата братя.
Впоследствие обаче се оказа, че
Крамник кавалерски е предложил
равенство един ход, преди да
обяви мат на съперника си. Този
жест остави открит въпроса кой
от играчите се е отървал с лека
уплаха. Двамата шампиони (Крам-
ник бе световен шахматен влас-
телин в периода 2000-2007 г.) се
засякоха в Австрия, където боксь-
орът се готви да защитава све-
товната си титла в мач с Мануел
Чар, който ще се проведе в Моск-
ва на 8 септември. Двамата голе-
ми спортисти се запознават пре-
ди повече от 10 години по време
на шахматния супертурнир в
Дортмунд и оттогава поддържат
близки отношения. Гросмайсторът
признава, че никога не пропускал
боеве на братята и когато не
може да ги гледа на живо, задължи-
телно ги следи по телевизията.

          
ДОКАТО СЪНАРОДНИЦИТЕ МУ

СЕ БОРЯТ ДА ПРЕДСТАВЯТ ДО-
СТОЙНО ИНДИЯ НА ОЛИМПИАДА-
ТА, СВЕТОВНИЯТ ШАМПИОН
ВИШВАНАТАН АНАНД се отдаде
на заслужена почивка. Заедно със
съпругата си Аруна и 16-месечни-
ят им син Ахил той отдъхва в един
от най-луксозните хотели на Ха-
ваите. Индийският гросмайстор
успя да отдели време за семеен
отдих и благодарение на шахмат-
ните си ангажименти в Лос Андже-
лис, където проведе серия сеанси
и лекции, целящи популяризиране-
то на шахмата в САЩ. Освен да
учи невръстния си наследник да
плува в хотелския басейн, в Хавай
Ананд се е отдал и на една от
старите си страсти - астрономи-
ята. Сега той е запленен от аст-
рофотографията - заснемане на
различни астрономически обекти.

Олимпиадата започна
с Турски гамбит без
изненади
Мъжете ни с три
ремита срещу
незрящи, жените
мачкат с 4:0

Лидерът на българските национали Веселин Топалов (в средата) в дружески
разговор с дългогодишните си секунданти и приятели Франциско Валехо

(вляво) и Иван Чепаринов минути преди старта на първия кръг

Аронян, Накамура, Леко, Гел-
фанд, Топалов, а в женския
турнир - Хоу Ифан, Дзагнид-
зе, Лагно, Стефанова. Това не
попречи на отборите фавори-
ти да постигнат очакваните
победи, но те го направиха
по различен начин. Украин-
ците приеха като добра по-
личба съвпадението, че в
първия кръг им се падна да
играят с Ирак - същият про-
тивник, както преди 2 години,
когато спечелиха титлата.
Както и в Хантимансийск шам-
пионите спечелиха и четири-
те срещи и взеха полагащите
се 2 мач точки. Безпроблем-
но преодоляха първата бари-
ера и американците - 4:0 сре-
щу Йордания. Китай, Унгария
и Армения също преминаха
успешно през първия кръг, но
не без леко вътрешно напре-
жение, като не успяха да из-
бегнат дори поражения в от-
делни партии. Въпреки че
загуби половин точка срещу
Доминиканската република,
звездният отбор на Русия
също тръгна да атакува зла-
тото с победа. След като пре-
ди 2 години изпуснаха титла-
та за половин точка (в послед-
ния кръг Свидлер загуби от
испанеца Иван Салгадо и
така Украйна измъкна злато-
то под носа на “сборная”),
сега руснаците ще направят

всичко възможно да се под-
сигурят от рано. С подобна
стратегия новият им старши
треньор Юрий Дохоян (дълго-
годишен наставник на Каспа-
ров) подсигури на женския
тим на Русия титлата в Ханти-
мансийск през 2010 г. два
кръга преди края на надпре-
варата. “Сборная” обаче се
намира под немалък медиен
натиск, тъй като всички медии
в Русия подчертават очаква-
нията за олимпийска титла,
като припомнят, че последна-
та такава е била спечелена в
Блед преди 10 години, когато
на първа дъска играеше Кас-
паров.

Най-голяма изненада с под-
редбата на състава поднесе
Азербайджан, който буквално
в навечерието на състезание-
то се лиши от основен коз като
Вугар Гашимов. Това наложи
сериозни размествания, като
Шахрияр Мамедяров с ЕЛО
2729 отиде на трета дъска, про-
пускайки пред себе си Елтаж
Сафарли, отстъпващ му с пове-
че от 100 т. рейтинг (2620).

При жените също нямаше
изненади на старта, като Ки-
тай, Русия, Грузия, САЩ, Ин-
дия и Полша надиграха с по
4:0 съответно Бангладеш, Бо-
ливия, Гватемала, Нова Зелан-
дия, ФИРОМ и Доминиканска-
та република.

Промяната в регламента и
намаляването на броя на ре-
зервите от две на една не се
отрази особено на разстанов-
ката на силите в традицион-
ната група на лидерите. На-
расна само отговорността на
треньорите, които трябва мно-
го точно да разпределят
състезателите по дъски и да
“диагностицират” с голяма
точност психологическото
състояние и настроенията на
подопечните си. Освен това в
Истанбул треньорите ще тряб-
ва да се съобразяват и с дру-
го важно нововъведение: те
ще съобщават официалните
състави за всеки кръг не в пи-
смен вид, както по-рано, а в
електронен. По време на тех-
ническата конференция все-
ки наставник получи запеча-
тан плик, съдържащ потреби-
телско име и парола. С по-
мощта на тези данни, които
трябва да бъдат държани в
тайна, капитаните влизат в
персоналните си страници и
въвеждат имената на играчи-
те за предстоящия мач.

Най-странното решение на
организаторите обаче е да не
пускат в игралната зала никой,
“който не е играч или няма нито
една причина да се намира
там”, което на практика озна-
чава, че Олимпиадата ще пре-
мине без зрители.

Шампионите се забавляват по време
на импровизирания си двубой

С
танбул във вторник. Над 1700
състезатели и капитани от 162
страни се събраха на тържест-
веното откриване под мотото
на форума: “Да се срещнем там,
където се срещат континенти-
те”. След пищната 90-минутна
церемония главният съдия Па-
найотис Николопулос изтегли
жребия за първия кръг, който
определи за съперници на
мъжкия ни отбор със стартов
N10 незрящите представители
на Международната шахматна
асоциация на слепите. Абсо-
лютно изненадващо трима от
нашите допуснаха ремита сре-
щу многократно отстъпващи им
по рейтинг и сила противници.
Чепаринов (ЕЛО 2681) не се
стара кой знае колко срещу по-
ляка Пьотр Дукачевски (2228),
както и Делчев (2596) срещу
Сергей Григорчук от Украйна
(2298), и Николов (2563) сре-
щу германеца Кристиян Мюлер
(2265). Двете мач точки за от-
борна победа дойдоха след
успеха на Кирил Георгиев на
първа дъска над руския меж-
дународен майстор Юрий
Мешков. Това изправи нашите
срещу непретенциозния състав
на Таджикистан във втория
кръг, завършил късно снощи.

При жените поставените
под N13 българки се срещ-
наха с отбора на Междуна-
родната шахматна асоциация
на инвалидите. С типичната
си борбеност и безкомпро-
мисност българките удържа-
ха победи и в четирите сре-
щи, което ги изпрати да се
доказват срещу Индонезия
във втория кръг.

Във връзка с една от осо-
беностите на швейцарската
система, а именно, че в първи-
те кръгове фаворитите се сре-
щат със силно отстъпващи в
класата им съперници, прак-
тически всички водещи отбо-
ри решиха да дадат почивка
на лидерите си. Така че в
първия ден не видяхме зад
дъските Крамник, Иванчук,

8-годишно
бургазлийче
е еврошампион
Цветан Стоянов донесе златен медал за страната ни
от Европейското индивидуално първенство по шах-
мат за момчета до 8 години, което се проведе в
чешката столица Прага. Шампионът, който е състе-
зател на ШК “Бургас 64”, завърши със 7,5 т. след
победа в последния ден с белите фигури срещу
поставения под N1 и лидер в класирането преди
финалния тур руснак Дмитрий Цой. При момичетата
до 10 години Нургюл Салимова (ШК “Локомотив”
София) и Габриела Антова (ШК “Шах ХХI” София)
спечелиха партиите си от последния кръг и финиши-
раха с по 7 точки. Пет състезателки завършиха със
същия точков актив, като допълнителният показател
отреди шампионската титла на Анастасиа Зотова от
Русия. Подгласничка й стана сънародничката й
Елисавета Соложенкина, а за Салимова остана
бронзът. Антова завърши пета.

 Цветан
Стоянов

стана
европейски

шампион по
шахмат за

момчета до
8 години

Снимка БГНЕС
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ПО ЕВРОСПОРТ

ТЕНИС
Открито първенство

на САЩ
8.00, 20.00, 2.00
КОЛОЕЗДЕНЕ

Обиколка на Испания
15.30 Камбадос -

Понтеведра
        (ХI етап)
 17.00 Вилагарсиа -
Думбриа (ХII етап)

ървата ракета на България
Цветана Пиронкова спази
традицията и за десети по-
реден път преодоля I кръг на
турнир от Големия шлем. На

осът на БФ Баскет-
бол Георги Глушков
лично отведе нацио-
налния тим за

Цвети
бие в
Ню Йорк

Цвети
бие в
Ню Йорк

Цвети
бие в
Ню Йорк

Цвети
бие в
Ню Йорк

Цвети
бие в
Ню Йорк

Пловдивчанката
за 10-и пореден път
прескача I кръг
в Големия шлем

няма загубен сет досега с поданичка-
та на императора. Тя има разгромен
успех с 6:0, 6:1 в Индиън Уелс през
2010 г. и после 6:3, 7:5 насред Токио
няколко месеца по-късно. И двете сре-
щи са на твърди кортове, каквито са и
тези на US Open.

Благодарение на победата си над
Джорджи Пиронкова си осигури $37
000 от наградния фонд и 100 т. за ран-
глистата, но няма да добави нови към
актива си, тъй като и през миналата
година игра във II кръг.

Петата ракета на Румъния Ирина-
Камелия Бегу пък гръмна бомбата във
II ден на US Open, като разби с 6:2, 6:2
финалистката от 2009 г. и бивша №1 в
света Каролине Возняцки (Дан). Дат-
чанката започна сезона като №1 в све-
та, но последваха серия от неубеди-
телни представяния, а след ранното от-

падане в Ню Йорк вероятно ще изпад-
не и от топ 10, където за момента е под
№8. След загубата на Возняцки пред
Цвети се открива великолепен шанс да
достигне до осминафинал, без да срещ-
не тенисистка от топ 50 на света. При
успех над Морита в III кръг българката
ще излезе срещу №96 Ирина-Камелия
Бегу или №58 Силвия Солер Еспиноса
(Исп). Първата поставена, която Пирон-
кова може да срещне, е Ана Иванович
(Сър) на осминафинал.

Пиронкова започна снощи участие
и при двойките. В I кръг заедно с
бившата шампионка от Australian
Open Катерина Бондаренко (Укр)
тя игра с Дария Юрак (Хър) и
Каталин Мароши (Унг) на корт №12
в комплекса “Флашинг Медоус”.

П
старта на Откритото първенство на
САЩ тя отстрани Камила Джорджи (Ит),
с 6:3, 6:4. Така Цвети спечели и втория
си сблъсък с петата ракета на Италия,
която е №87 в света.

В опит за първи път в кариерата си
да преодолее II кръг на турнир от Го-
лемия шлем, с изключение на
“Уимбълдън”, 24-годишната Пиронко-
ва ще срещне първата ракета на Япо-
ния Аюми Морита (№95 в света), която
по-рано очаквано отстрани с абсолют-
но същия резултат най-добрата
румънка Моника Никулеско, 33-а в све-
та, но в ужасна форма. Това ще е тре-
ти мач между двете, като Пиронкова

Глушков отлага наказанието на близнаците
играят на Евро 2013, а
другата възможност е
почти непосилна - да
разгромят Азербайджан с
повече от 15 т. в реванша
в София.
Глушков призна, че
въпросът за наказание на
близнаците Калоян и
Деян Иванови, които си
дадоха почивка и отказа-
ха да играят в евроква-
лификациите, ще бъде
разгледан чак след края

им. “Аз не съм виновен,
защото не аз трябва да
играя. Винаги съм каз-
вал, че хората, които са
на игрището, трябва да
желаят повече от мен и
от всички останали побе-
дата. Феновете, когато
забележат, че хората
вътре на игрището имат
по-малко желание от
публиката, тя просто не
ходи. В последно време
събрахме публика както

при мъжете, така и при
20-годишните и мисля, че
има малък проблясък,
поне в тази насока.
Въпросът е колко можем.
Това ще си покаже до
края. Досега сме наказ-
вали трима американци за
откази, а българи не сме.
Може би ще бъде обект
на дискусия след евро-
пейските квалификации”,
заяви единственият бълга-
рин, играл 1 сезон в НБА.

Б
решителното гостуване на
Швеция в евроквалифи-
кациите за шампионата в
Словения 2013. Баскетбо-
листите пътуваха през
Париж за Норкьопинг,
където довечера от 20.00
ч. срещат домакините.
Само победата запазва
шансове на нашите да

Катюша 2 идва на
Обиколката на България

Прославеният руски професионален колоездачен тим Ка-
тюша ще пристигне на 62-ата Обиколка на България, която
стартира на 9 септември в София и финишира на 15-и в Доб-
рич. Тимът съществува от 4 години като глобален проект за
възраждане на руското колоездене на шосе, но за първи път
ще участва в Обиколката на България. В момента най-добрите
колоездачи на Катюша въртят педали на Обиколката на Испа-
ния и испанският състезател на тима Хоакин Родригес е лидер
във Вуелтата. Доскоро в Катюша лидер беше австралиецът
Роби МакЮън, който обаче прекрати кариерата си след Оби-
колката на Калифорния. В отбора е и друг прочут испанец
Оскар Фрейре, както и силните руснаци Максим Игнатиев и
Денис Меншов. Най-вероятно обаче в България ще пристигнат
колоездачи от втория отбор на Катюша или от младежкия
състав, но участието им ги прави абсолютен фаворит в Обикол-
ката. Общо 22 отбора ще се включат в тазгодишното издание
на Обиколката. България ще бъде представена от клубните
отбори на Несебър, Цар Симеон (Пд), Хемус (Троян) и Бургас.

Калоян Иванов ще продължи кариерата си в украинския БК
Донецк. Българското крило подписа с един от кандидатите за
влизане в Евролигата, като единствено се изчаква потвържде-
ние от досегашния му испански тим Аликанте, за да може да
се изчистят и последните формалности около договора му.
Калоян обясни, че до последно е мислил да остане в Испания,
но офертата от Естудиантес била доста по-слаба. БК Донецк
прави сериозна селекция, за да преодолее квалификациите в
Евролигата, където ще участва и българският ЛУКойл Акаде-
мик. Тимът вече привлече американците Д‘Ор Фишер и Дорон
Пъркинс. Варненецът ще пътува за Белград в края на седми-
цата, където Донецк ще стартира подготовката си.

Три американки
подсилват Хасково

Три американски баскетболи-
стки пристигнаха в дебютанта
в женската НБЛ Хасково 2012. Те
бяха посрещнати от изпълнител-
ния директор на клуба Стани-
слав Станков, старши треньор-
ката Елена Станкова и мениджъ-
ра Николай Петров. Джесика Кох,
Сюзан Лестър и Тония Гърти ще
играят за Хасково. Кох и Гърти
за първи път напускат САЩ, за
да играят професионално. Сюзан
Лестър пък игра в Турция през
миналия сезон. “Това е втората
ми година в чужбина и всичко ще
бъде различно, защото идвам в
съвсем различна държава. Ще се
радвам да видя разликата не само
баскетболно, но и от към тради-
ции, култура и начин на живот.
Нямам търпение да се запозная
със съотборничките си”, заяви
Лестър на летище София.

КАЛОЯН ИВАНОВ
ЩЕ ИГРАЕ В УКРАЙНА

Световният шампион в тежка
категория във версии WBO, WBA и IBF

Владимир Кличко позира с полския си
опонент Мариуш Вах на промоция във

Варшава. Украинецът ще защитава
титлите си срещу Вах чак

на 10 ноември в Хамбург
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